
Protokół Nr XXXVI/13
z sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej

w dniu 24 czerwca 2013 roku

Otwarcia  XXXVI  sesji  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  dokonał  Pan  Piotr 

Gwóźdź  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  o  godzinie  1000 

w  auli  Zespołu  Szkół  Ponadgimnazjalnych  przy  ulicy  Parkowej  1  w 

Karlinie.  Powitał  zebranych radnych,  zaproszonych  gości,  a  szczególnie 

młodzież                       z naszych szkół. oraz wszystkich mieszkańców 

Gminy Karlino (listy obecności załączono do protokołu).

Przewodniczący  Rady  na  podstawie  listy  obecności,  na  której  widniało 

15 podpisów stwierdził prawomocność obrad. 

Ad. 1b 

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że 

radni otrzymali porządek obrad wraz z materiałami  na dzisiejszą sesje, zapytał, 

czy są propozycje zmian do porządku?

Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zgłosił propozycję 

zmian do porządku obrad i wprowadzenie uchwały Rady Miejskiej w Karlinie 

w sprawie wdrążenia procedur i zasad  realizacji budżetu obywatelskiego gminy 

Karlino.  Dodał,  że  na  poprzedniej  sesji  rozmawiał  z  Burmistrzem  Karlina 

o gazecie, która wydawana jest przez ugrupowanie Demokracja Bezpośrednia 

,,Debeściak”  w  której  był  pokazany  przykładowy  projekt  budżetu 

obywatelskiego jaki został sporządzony w jednej z miejscowości na południu 

polski. Na podstawie tego członkowie Demokracji Bezpośredniej przygotowali 

takie  projekty  i  jeden  z  nich  będzie  zgłoszony  w Białogardzie,  a  drugi  jest 

zgłoszony w Karlinie. Burmistrz w ,,Wieściach Karlińskich” mówił, że jest to 

dobra  myśl  i  planuje  jej  wprowadzenie,  a  także  określając  termin  do  15-go 

czerwca na zgłoszenie propozycji. W dniu 14 czerwca br. do biura Rady wpłynął 



projekt uchwały, ale również do radcy prawnego oraz do Burmistrza. Wszyscy 

radni dostali także te projekty uchwały przed wspólnym posiedzeniem komisji i 

mogli się z tym zapoznać. Do dnia dzisiejszego nie mam jeszcze opinii radcy 

prawnego  w  sprawie  tej  propozycji,  ale  jest  wiele  uchwał  o  których 

dyskutowano, a także nie miały podpisu radcy prawnego. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  Pan  Gwóźdź ponieważ  nie 

zostały  zgłoszone  inne  propozycje  zmian  zaproponował  wprowadzenie  do 

porządku  obrad  projekty  uchwał,  które  były  omawiane  na   wspólnym 

posiedzeniu  komisji  i  na  poszczególnych  posiedzeniach  komisji,  jest  to 

propozycja wprowadzenia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zarządzania 

poboru  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  w drodze  inkasa, 

wyznaczenie  inkasentów  i  określenia  wysokości  wynagrodzenia  za  inkaso, 

zmiany  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Miejsko  –  Gminnego  Programu 

Profilaktyki  i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Karlino na 

2013  rok  oraz  zmiany  uchwały  w  sprawie  terminu  częstotliwości  i  trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Zaproponował, 

że ponieważ Pan Piłkowski zgłosił jako pierwszy swój projekt uchwały byłby to 

punkt o) w porządku obrad, a potem kolejno zgłoszone.

Pan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w  Karlinie zaproponował aby projekt 

zgłoszony przez niego był wprowadzony jako ostatni do porządku obrad. 

Pan Piotr Gwóźdź przyjął propozycję Pana Piłkowskiego, by projekt uchwały 

w sprawie wdrążenia procedur i zasad  realizacji budżetu obywatelskiego gminy 

Karlino  został  wprowadzony  do  porządku  obrad  jako  pkt  9r),  następnie 

zaproponował głosowanie nad każdym z  punktów osobno.

Zmianę  do  porządku  obrad  i  wprowadzeniem  jako  punkt  9o)  uchwały 

zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  zarządzenia  poboru  opłaty  za 

gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  w  drodze  inkaso,  wyznaczenie 

inkasentów  i  określenia  wysokości  wynagrodzenia  inkaso  radni  przyjęli 

w jednomyślnym głosowaniu.
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Zmianę  do  porządku  obrad  i  wprowadzeniem jako  punkt  9p)  uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Miejsko – Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Karlino 

na 2013 rok radni przyjęli w wyniku jednomyślnego głosowania.

Zmiana  do  porządku  obrad  i  wprowadzeniem jako  punkt  9q)  uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie terminu częstotliwości i trybu uiszczania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi radni przyjęli w wyniku 

jednomyślnego głosowania.

Za  wprowadzeniem  zmiany  do  porządku  obrad  i  wprowadzeniem  jako 

punkt 9r)  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w sprawie  wdrażania procedur 

i zasad realizacji budżetu obywatelskiego w Gminie Karlino głosowało 10 

radnych, nie było głosów przeciwnych, 4 wstrzymało się od głosu. 

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie ponieważ nie 

zgadzała  się  liczba  osób  biorących  udział  w  głosowaniu  zaproponował 

reasumpcję głosowania w sprawie tego punktu. 

Radni jednomyślnie podjęli decyzję o reasumpcji głosowania. 

W  ponownym  głosowaniu  za  wprowadzeniem  do  porządku  obrad  jako 

punkt 9r)  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w sprawie  wdrażania procedur 

i  zasad  realizacji  budżetu  obywatelskiego  w  Gminie  Karlino głosowało 

11 radnych, nie było głosów przeciwnych, 4 wstrzymało się od głosu. 

Wszystkie propozycje zmian do porządku obrad zostały przyjęte.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:

a) stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie propozycji zmian do porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Miejskiej.

2. Wolne wnioski i informacje.



3. Odpowiedzi Burmistrza na wnioski.
4. Sprawozdanie Burmistrza Karlina o pracy w okresie międzysesyjnym.

1. Sprawozdanie  roczne  z  wykonania 
planu  finansowego  za  2012  rok 
Instytucji  Kultury  –  Karliński 
Ośrodek Kultury w Karlinie.

2. Informacja  o  stanie  mienia 
komunalnego  jednostki  samorządu 
terytorialnego – Gminy Karlino.

3. Informacja  o  zmianach  w  planie 
wieloletniej  prognozy  finansowej 
oraz  zmianach  w  planie  wydatków 
na realizację przedsięwzięć w latach 
2012 – 2025.

4. Sprawozdanie  za  rok  2012  z 
wykonania budżetu Gminy Karlino 
i  z  wykonania  planu  finansowego 
zadań  z  zakresu  administracji 
rządowej  zleconych  gminie  oraz 
innych  zadań  zleconych  gminie 
ustawami.

5. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2012 rok,
b) absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2012,
c) zmian w budżecie Gminy Karlino na 2013 rok,
d) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Karlino na lata 2013 

– 2025,
e) zaciągnięcia pożyczki,
f) zbycia  nieruchomości  położonej  na  terenie  gminy  Karlino  –  obręb 

Gościnko w drodze bezprzetargowej,
g) zasad i  trybu przeprowadzenia  konsultacji  z  mieszkańcami  Gminy 

Karlino,
h) wyrażenia zgody na częściową prywatyzację pośrednią Spółki Bio – 

Energia Karlino Spółka z o.o.
i) szczegółowego  sposobu  i zakresu  świadczenia  usług  w zakresie 

odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości 
i zagospodarowania  tych  odpadów  w zamian  za  uiszczoną  przez 
właściciela  nieruchomości  opłatę  za  gospodarowanie  odpadami 
komunalnymi,

j) wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dla dróg, których 
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zarządcą jest Burmistrz Karlina,
k) powołania  Spółki   Gminy  Karlino  o  nazwie  Zarząd  Obiektów 

Sportowych, Turystycznych i Rekreacyjnych Spółka z o.o., 
l) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  wzoru  deklaracji 

o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi 
składanej przez właściciela nieruchomości,

ł)górnych  stawek  opłat  za  usługi  w  zakresie  odbierania  odpadów 
komunalnych  oraz  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych 
i transport nieczystości ciekłych,

m) zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego 
w obrębie Daszewo w zakresie jednostek: 1P,U, 2P,U, 01 KD.G,

n) zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 
przestrzennego gminy Karlino,

o)  zmiany  uchwały  w  sprawie  zarządzenia  poboru  opłaty  za 
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  w  drodze  inkasa, 
wyznaczenia  inkasentów  i  określenia  wysokości  wynagrodzenia  za 
inkaso,

p) zmiany uchwały w sprawie  przyjęcia Miejsko – Gminnego Programu 
Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy 
Karlino na rok 2013,

q)  zmiany uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi,

r) zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  wdrażania  procedur  i  zasad 
realizacji budżetu obywatelskiego w Gminie Karlino.

6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Odpowiedzi Burmistrza na zapytania.
8.  Odpowiedzi  na  interpelacje  i  zapytania  zgłoszone  na  poprzednich 

sesjach.
9. Zakończenie XXXVI sesji Rady Miejskiej w Karlinie.

Ad. 1c

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że 

protokół z XXXV sesji Rady Miejskiej był do wglądu w Biurze Rady, część 

radnych  otrzymała  kopie  elektroniczne.  Następnie  zapytał,  czy  są  uwagi  do 

treści protokołu? 



Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  Pan  Piłkowski zwrócił  się  z  prośbą 

o  uzupełnienie  protokołu  i  dodanie  załącznika,  wydrukowanego z  Internetu. 

Przypomniał,  że  na  poprzedniej  sesji  zapytał  Burmistrza  o  sprawozdanie 

finansowe klubu sportowego z  Koziej  Góry,  ale  Pan  Burmistrz  nie  pamiętał 

sytuacji by miało to miejsce, dlatego kolejny raz przedstawi omawiany fragment 

cyt.„dzięki stworzeniu miejsc wspólnych spotkań powstało min. Koło Gospodyń 

Wiejskich,  ponadto  uaktywniła  się  działalność  klubu  sportowego,  którego 

siedziba  ma  miejsce  w  budynku  świetlicy  wiejskiej”.  Na  poprzedniej  sesji 

Burmistrz nie odpowiedział jakie są wydatki tego klubu sportowego, czy jest to 

tylko  fikcja,  podana  w  Internecie  przez  jakiś  pracowników  Urzędu?  Ten 

fragment  chciałbym  po  prostu  dołączyć  do  protokołu  sesji,  ponieważ  gdy 

mówiłem o  tym  Pan  Burmistrz  który  sobie  nie  przypomniał  tego artykułu 

poprosił  o  udowodnienie,  że  coś  takiego  było  zamieszczone,  dlatego  prosi 

o dołączenie wydruku do protokołu. 

Pan  Gwóźdź wyraził  zgodę  na  dołączenie  materiału  i  poprosił  Pana 

Piłkowskiego po raz kolejny, aby jeśli  ma uwagi co do treści protokołu zgłaszał 

je na bieżąco, wtedy nie będzie trzeba o tym rozmawiać, a byłoby to od razu 

w treści zamieszczone.. 

Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie przypomniał, że 

kiedy wprowadzane były zmiany do Statutu Gminy proponował, żeby to było 

10 dni a nie 7 dni przed sesją, wtedy byłby czas na zapoznanie się z treścią 

i wniesienie uwag. Dodał, że był nieobecny przez kilka dni w Karlinie i nie miał 

możliwości żeby się skontaktować i przekazać swoje uwagi, a także odnaleźć to 

w Internecie, dlatego robi to na sesji, a tak zostało ustalone w czasie sesji można 

to również zrobić,  dlatego  nie złamał regulaminu i  zrobił  wszystko zgodnie 

z prawem.

Pan Piotr Gwóźdź uwzględnił zgłoszoną poprawkę czyli uzupełnienie do treści 

protokółu i zapytał, czy jeszcze ktoś ma jeszcze jakieś uwagi co do protokółu? 

Ponieważ nie zostały zgłoszone zaproponował przystąpienie do głosowania za 
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przyjęciem  protokółu  z  XXXV  sesji  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  wraz 

z poprawką zgłoszoną przez Pana Piłkowskiego . 

Za  przyjęciem  protokołu  głosowało  14  radnych,  nie  było  głosów 

przeciwnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. Protokół Nr XXXV z sesji 

Rady  Miejskiej  odbytej  w  dniu  24  maja  2013  roku  został  przyjęty 

w wyniku jawnego głosowania. 

Pan Bogdan Piłkowski głosował za przyjęciem protokołu.

Ad. 2 

Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że dwa 

tygodnie temu odbył się Bieg Papieski tutaj po raz dwudziesty któryś i po raz 

kolejny  widzi  niedociągnięcia,  a  wręcz  popełniane  skandaliczne  błędy. 

W  trakcie  biegu  jeden  z  zawodników  zasłabł  na  ulicy  Chrobrego,  na 

sprowadzenie  karetki  czy  sprowadzenie  ratowników  trzeba  było  czekać 

piętnaście  minut,  na  tyle  szczęśliwie,  że  stało  się  to  obok  domu  Pani 

Kazimierskiej,  która  jest  dyplomowaną pielęgniarką  i  pracuje  na rehabilitacji 

w  Białogardzie  i  ona  pierwsza  wraz  z  Panią  Idec  udzieliły  pomocy  temu 

zawodnikowi.  Dodał,  że próbował się dodzwonić na Policję  pod numer 112, 

trzeba było czekać kilkanaście minut, żeby ktoś podjechał i udzielił pomocy. Nie 

może  być  sytuacji  ,  że  młodzież,  harcerze  których  trzeba  pochwalić  bo 

pomagają  przy organizacji  biegu nie mają jakiś  telefonów alarmowych,  żeby 

móc  zgłosić  takie  sytuacje,  by  ktoś  mógł  szybko  udzielić  pomocy,  bo  dwaj 

ratownicy przybiegli z boiska minutę przed przyjazdem karetki. Skoro jest tylu 

strażników miejskich, są dwa samochody, czy jeden z nich nie może być do 

dyspozycji  w  takich  nagłych  wypadkach.  Strażnicy  nie  są  tylko  po  to  by 

kasować z fotoradarów, a żeby tu praktycznie coś pomóc to jest ciężko i tego nie 

można się doprosić. To jest rzecz wręcz skandaliczna że dochodzi do sytuacji, że 

zagrożone jest życie zawodnika, który upadł wyczerpany, po prostu odwodniony 



z powodu biegu. Następnie przyjechała karetka która go zabrała,  udzielano mu 

pomocy i już po zawodach ten zawodnik został gdzieś przewieziony. Stwierdził, 

że jest to fatalne przygotowanie po kolejny raz Biegu Papieskiego, następny raz 

wydawane  są  wielkie  pieniądze  na  organizację  tych  imprez,  dziś  otrzymał 

odpowiedź  z  Biura  Rady  ile  osób  było  z  Niemiec  i  jakie  były  koszty,  aby 

uzyskać informacje gdzie będą nocować ci goście z Niemiec to Pani Kierownik 

Referatu nie była w stanie w poniedziałek jeszcze odpowiedzieć, czyli 4-5 dni 

przed biegiem nie było wiadomo gdzie będą nocować i ile będzie osób. Dopiero 

w piątek kiedy goście  przyjeżdżali dowiedział się że nocleg będzie w PETRICO 

i będzie to dziesięć osób. Tu mamy następne kwiatki związane z PETRICO i z 

płaconymi  rachunkami.  Powiedział,  że  uważa  za  rzecz  skandaliczną  koszt 

noclegu 110,00zł od osoby. Dzisiaj rano uzyskał z PETRICO informację, że dla 

jednej  osoby jeżeli  jedna  nocuje  w pokoju jest  to  kwota  70,00zł,  skąd więc 

różnica  40,00zł,  czy  Gmina  jest  tak  bogata,  że  może  sobie  w  taki  sposób 

wyrzucać pieniądze ? Pokój dwuosobowy, to kwota 90,00zł jeżeli to jest pokój 

ze śniadaniem to jest to 93,00zł, dalej nie 110,00zł. Wyżywienie 60,00zł, czyli 

śniadanie nie może być wliczone, chyba że jest liczone podwójnie, raz pokój ze 

śniadaniem, a później wyżywienie następne 60,00zł. Dodał, że ma nadzieję, iż 

Pan  Burmistrz  rozliczy  osoby  odpowiedzialne,  chyba  że  to  było  na  jego 

polecenie, żeby takie rachunki były płacone.  Ludzie mają większe potrzeby niż 

imprezy  jedno czy  dwudniowe,  które  kosztują  Gminę  tak  jak  było  w latach 

poprzednich   po  150 000,00zł.   Powiedział,  że  w  trakcie  rozmowy  z  Panią 

Dyrektor  KOK-u  pytałem o  noclegi,  ile  osób  przyjeżdża  z  Niemiec  na  Noc 

Świętojańską i jaka będzie cena noclegu, Pani Dyrektor odpowiedziała, co jest 

nagrane,  że  będzie  to kwota 50,00zł  ze  śniadaniem w agroturystyce,  a  za  te 

noclegi  trzy  lata  temu bez  śniadania  płacono  124,00zł.  Następnie  wrócił  do 

pytań , które zadawałem na poprzednich sesjach           i zapytał kiedy umowa z 

Panem  Anuszem  zostanie  rozwiązana,  ponieważ  dzierżawi  garaże,  a 

wykorzystuje jako magazyn w którym trzyma opony, a jest to związane z jego 

działalnością gospodarczą. Podkreślił, że nie mogą być tak niskie ceny, to jest 

działalność gospodarcza, a garaż jest wykorzystywany niezgodnie z tym na co 
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był dzierżawiony, tak wynika z odpowiedzi którą uzyskał od  radcy prawnego. 

Następna  poruszona  sprawa  dotyczy  pomp  ciepła,  radni  otrzymali  materiał 

ponad siedemdziesięciostronicowy z którym się zapoznał w całości,  a są tam 

takie błędy, że się w głowie nie mieści. Na jednej stronie nie wykazano zużycia 

energii w świetlicy w danej miejscowości,                 a kilkanaście stron dalej 

podano, że wydano na to kilkanaście tysięcy złotych.   W przypadku szkół jest 

różnica. W jednym roku wydaliśmy kilka tysięcy złotych na energię elektryczną, 

a szkoła ta jak się okazuje jest ogrzewana węglem, a za węgiel nie ma żadnego 

rachunku. Poza tym porównał to co wynika  ze sprawozdań, które otrzymują 

radni za cały rok 2009, 2010, 2011, 2012,                 z informacjami jakie 

otrzymują od Pana Burmistrza, chociaż nie ma tam żadnego podpisu,  nie wie 

czy  Burmistrz  się  z  tym  zapoznawał,  ponieważ  są  różnice  w  tym  co  radni 

otrzymują w materiałach na sesję, a z tym co jest napisane w tym piśmie o które 

prosił.  Powiedział,  że  należy  wyciągnąć  wniosek,  że  pompy  cieplne  nie 

przynoszą  żadnych  oszczędności,  a  wręcz  odwrotnie,  ponoszone  są  większe 

koszty. Świetlica w Koziej Górze została oddana do użytku w październiku, a 

nie  zużyto  ani  kilowata  energii,  czy  oznacza  to  że  była  zamknięta  i  ludzie 

siedzieli przy świeczkach. Świetlica w Syrkowicach, na wykresie podano że w 

roku 2012 były poniesione koszty na energię elektryczną, a jakie jeżeli świetlica 

została otwarta w 2013 roku chyba na początku marca. Zapytał kto pisze takie 

bzdury i daję je radnym, którzy tracą czas czytając je                  i przeglądając. 

Zwracając się do Pana Burmistrza stwierdził, że trzeba to poważnie traktować, a 

Burmistrz to lekceważy i dodał, że według niego pełnienie przez dwadzieścia lat 

funkcji burmistrza, to już jest za długo. 

Pan Tomasz  Rusiecki Radny Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że Pan 

Piłkowski jest bardzo skrupulatny, bardzo pilnuje przepisów i paragrafów, a to 

była przecież wcześniejsza inicjatywa radnych, aby drugi punkt wolne wnioski 

i  informacje  był  punktem  dla  ludzi  z  zewnątrz,  dla  gości  i  tematów  poza 

sesyjnych, dla mieszkańców Karlina. Przypomniał, że dla radnych jest punkt 10. 

interpelacje  i  zapytania  radnych,  należy  więc  pilnować  porządku  i  punktu 



w którym radny ma czas na swoje wypowiedzi. Dodał, że nie zgadza się z tym 

co zostało powiedziane, że Bieg Papieski XXI był skandalicznie przygotowany, 

to  uczestnicy  i  obserwatorzy  orzekli,  że  po  raz  kolejny  został  on  świetnie 

przygotowany.  Zwracając  się  do  Pana  Piłkowskiego  powiedział,  że  gdyby 

skorzystał  z  oferty  OSP  i  zorganizowanego  szkolenia,  które  rewelacyjnie 

przeprowadzili  Pan  Szulc  i  Nizioł  dowiedziałby  się,  że  numer  112  w  tym 

regionie jest nieczynny. Wystarczyło wykonać telefon do kogokolwiek kto był 

obecny na stadionie i karetka byłaby szybciej, a nie wykrzykiwać teraz, że coś 

było nieprzygotowane. Dodał, że nie da się uciec przed tym, że kiedy  biegnie 

ponad dwieście osób na dystansie ponad 15 km któryś z uczestników zasłabnie. 

Stwierdził,  że  przypomniany  przez  Pana  Piłkowskiego  Pan  Marek  Anusz 

również kiedyś nie wytrzymał fizycznie,  ale została  udzielona pomoc i  takie 

sytuacje przy takich imprezach będą miały miejsca i poprosił o warzenie słów 

i pilnowanie porządku, a nie ocenianie wszystkich  i wydawanie werdyktów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Gwóźdź powiedział, że Pan 

Rusiecki  poruszył  już  ten temat,  ale  chciałby również  on przypomnieć  Panu 

Piłkowskiemu, że należy przestrzegać porządku obrad i że zgłasza swoje pytania 

w nieodpowiednim punkcie,  jeśli  chciałby nadal  kontynuować tę dyskusję to 

prosi by było to w odpowiednim punkcie, w tej chwili nie udziela mu głosu. 

Przypomniał, że ten punkt porządku obrad przewidziany jest dla gości, którzy 

chcieliby zabrać głos.  

Pani  Iwona Wysocka – Chudziak Kierownik Referatu  Sportu,  Turystyki 

i  Rekreacji  w  Urzędzie  Miejskim  w  Karlinie zaprosiła  obecnych  do 

uczestnictwa  w  dwóch  rajdach  rowerowych.  Pierwszy  Gwieździsty  Rajd 

Rowerowy odbędzie się  w dniu 29 czerwca br. start o godzinie 10-tej przed 

amfiteatrem,  organizowany  jest  on  przez  Powiat  Kołobrzeski  i  Białogardzki, 

dodała, że nazywa się tak, ponieważ z różnych stron, miejscowości zjeżdżają się 

rowerzyści  do Gościna, gdzie będzie przygotowany poczęstunek i odbywać się 

będą  różne  zabawy  i  konkurencje.  Kolejny  rajd  rowerowy  organizowany 

w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich odbędzie się w dniu 13 lipca 
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br. tu odpowiedzialna za organizację jest Pani Emilia Filipowicz. Rozpocznie się 

on  o  godzinie  12-tej  na  przystani  Wodnik,  a  jego  trasa  będzie  przebiegała 

z  Karlina  do  Pobłocia  Wielkiego.  W Pobłociu  są  przygotowane  konkurencje 

i  zabawy dla dzieci uczestników, a następnie powrót do Karlina. 

Pani Barbara Świeczka Sołtys – Przewodnicząca Rady Sołeckiej Sołectwa 

Zwartowo powiedziała, że nie wie jak często Pan Piłkowski jeździ drogą przez 

Zwartowo, ale tamta droga nie jest dobrze wykoszona? Podkreśliła, że już wiele 

razy interweniowała, ale ta droga jest wykaszana tylko wtedy, kiedy odbywa się 

Bieg Papieski. Według kierowców to co zostało zrobione nie zostało wykonane 

dobrze.  Owszem wykaszane są chaszcze przy drzewach,  ale powinno to być 

wykoszone  trochę  głębiej,  bo  na  zakrętach  dochodzi  do  wielu  stłuczek, 

a odpowiednie wykoszenie mogłoby pomóc kierowcom uniknąć takich sytuacji. 

Często jeździ tą drogą i kilkakrotnie widziała, że jeden z pracowników chodzi 

i wykasza pobocze, a dwóch, trzech sobie jedzie albo siedzi.  Należy zwrócić 

uwagę,  bo  małe  samochody  nie  mają  szans  gdy  z  naprzeciwka  jadą  duże 

samochody z Lipina.  

Pan Bogdan Piłkowski zwracając się do Przewodniczącego Rady stwierdził, że 

prócz  tego,  że  jest  radnym  jestem  też  mieszkańcem  i  ma  tak  jak  każdy 

mieszkaniec prawo w tym punkcie i w tym następnym zabierać głos. Wiadomo, 

że  ten  punkt  jest  dla  sołtysów  i  dla  mieszkańców,  ale  to  są  też  pierwsze 

informacje, które ludzie jeszcze słuchają i wiedzą co się dzieje na sesji, o czym 

się  rozmawia,  przy  ostatnich  można zobaczyć  jak wygląda  sala,  jest  połowa 

ludzi  którzy są na początku.  Zwracając się  do Pani  Świeczka powiedział,  że 

jeździ faktycznie przez Zwartowo od czasu do czasu i też widzi pobocza, ale nie 

jest  to jego zadanie  i  nie  będzie  kosił,  ale  jeżeli  jest  to  prośba,  jutro będzie 

w Białogardzie,  pojedzie  do  Dyrektora  i  jako  radny  przekażę  tę  informację, 

chyba, że zainteresuje się tematem Pan Starosta i przekaże, żeby pobocza były 

koszone, bo tak musi być. Dodał, że jeździ po Polsce, nie tylko tutaj po Gminie 

Karlino  i  widzi,  że  w  wielu  miejscach  jest  to  zrobione  naprawdę  ładnie 



i  porządnie  to  wygląda,  a  tu  jest  trochę  kiepsko,  chyba  brak  jest  przede 

wszystkim kasy na to żeby takie rzeczy robić, bo Białogard wchodząc w Szpital, 

a to są wielkie koszty i dużo ze swojego budżetu Powiatowego musi przekazać 

na ten Szpital, a Gmina Karlino nie chce im pomóc w tym co muszą dźwigać 

i czasami brakuje na pozostałe rzeczy.

Pan  Zbigniew  Raczewski  Wicestarosta  Powiatu  Białogardzkiego 

powiedział,  że  przekaże  sprawę  jeszcze  dziś  Dyrektorowi  Zarządu  Dróg 

Powiatowych, wie że akcja koszenia się rozpoczęła i uczuli szczególnie na ten 

odcinek drogi, by częstotliwość była większa.

Pani Stanisława Łepecka Sołtys Przewodnicząca Rady Sołeckiej Sołectwa 

Domacyno powiedziała,  że  chciałaby  zwrócić  uwagę  na  zrobione  pobocze 

wzdłuż  drogi  powiatowej  rzekomo  naprawione  przed  Biegiem  Papieskim 

i zwracając się do Pana Starosty zaproponowała, aby przejechał z Rokosowa do 

Domacyna i ciekawa jest jak daleko uda się dojechać, ponieważ  będąc w dniu 

wczorajszym na  spacerze  na  odcinku ok.  500 m zebrano 35 sztuk  gwoździ, 

ponadto  wystają  kawałki  drewna,  folii,  gruzu  i  kiedy  zjedzie  samochód  na 

pobocze i mija się z drugim wtedy to co znajduje się na poboczu jest wyrzucane 

na asfalt, dlatego nie wiem czy to na pewno na tym etapie remont drogi został 

zakończony. 

Pan Robert Madejski Radny Rady Powiatu Białogardzkiego powiedział, że 

sytuacja  przedstawiona  przez  Panią  Sołtys  Domacyna  jest  prawdziwa 

i  zaproponował,  aby  bezpośrednio  dzwonić  do  Dyrektora  Zarządu  Dróg 

Powiatowych, żeby bezpośrednio podejmował działania, bo to nie jest uwaga, 

a sytuacja prawdziwa i nie może się powtarzać. Podkreślił, że Pan Starosta jest 

na sesji w Karlinie co  miesiąc, ale ta interwencja powinna odbyć się bardzo 

szybko,  trudno  się  jeździ  tą   drogą,  jest  dużo  zakrętów,  a  wykoszenie  jest 

nienależyte i powinno być głębsze, konkretne i tego też wymaga się od służb 

powiatowych – profesjonalizmu. Zwracając się do Pani Świeczka powiedział, że 

gdyby nie udało się dalej tej sytuacji poprawić poprosił o telefon i zadeklarował 
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swoją pomoc. Następnie stwierdził,  że w dniu dzisiejszym chciał zabrać głos 

przede wszystkim dlatego, że w środę Pan Burmistrz zgodnie z zapewnieniami 

organizuje  rozprawę  administracyjną  w  sprawie  spalarni  na  odpady 

niebezpieczne,  ponieważ  jeszcze  się  ona  nie  zakończyła  i  trwa.  Niektórzy 

mieszkańcy  myśleli,  że  po  zablokowaniu  sprzedaży  terenów  sytuacja  jest 

unormowana, ale tak nie jest. Inwestor ma jakieś korzystne warunki, że dalej 

stara się ulokować tę działalność, tak niebezpieczną, uciążliwą, która blokuje 

rozwój  dla  Karlina  i  dla  Gminy.  Dodał,  że  nie  zdążył  jeszcze  podziękować 

mieszkańcom Daszewa, kiedy był na spotkaniu zorganizowanym przez Urząd  w 

Daszewie  ponad  miesiąc  temu,  frekwencja  była  bardzo  duża,  a  decyzja 

mieszkańców jednoznaczna -  jesteśmy przeciwko.  Zachęcił  mieszkańców nie 

tylko Karlina ale także Gminy, żeby w środę o godzinie 17-tej  uczestniczyli 

w tym spotkaniu  pod nazwą  „rozprawa administracyjna”,  chociaż  sądzi,  że 

godzina 19-ta mogłaby być lepsza, tak jak jest to praktykowane przy wieżach 

sukcesu,  byłoby  to  dobra  godzina  dla  mieszkańców,  ponieważ  duża  część 

pracuje poza Karlinem, muszą dojechać, i odświeżyć się.  Następnie zapytał, czy 

oprócz Pana Muchy Burmistrz zaprosił kogoś oprócz mieszkańców Gminy?

Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  Pan  Piłkowski  zapytał,  czy  profesor 

Piecuch  również  został  zaproszony  i  czy  potwierdził  swoje  przybycie  na  tę 

debatę?

Pan  Marek  Anusz  Radny  Rady  Powiatu  Białogardzkiego zwrócił  się 

z pytaniem do Burmistrza Karlina, czy dla obywatela o nazwisku Marek Anusz 

tworzy się indywidualny system wydzierżawienia  lub indywidualne podejście 

do wszystkiego co Pan Anusz w tej Gminie robi? Podkreślił, że ma takie same 

prawa jak wszyscy inni i nie ukrywam, że oczekuje naprawdę wyczerpującej 

informacji  dotyczącej  wydzierżawianego przez niego magazynu o którym tak 

głośno mówił Pan Piłkowski, a także  odnośnie gruntu 123 metrów, które były 

w opłakanym stanie  przez  wiele  lat  i  które  nabył,  a  zwracając  się  do  Pana 

Piłkowskiego  powiedział,  że  o  budżet  Gminy  Karlino  trzeba  dbać, 



wspomnianego gruntu nie dostał  od Pana Burmistrza,  pomimo, że to co Pan 

Piłkowski podkreśla istotnie jest Burmistrza kolegą, gruntu nie dostał za darmo, 

zapłacił za grunt i to wcale niemałe pieniądze. Dodał, że gdyby Pan Piłkowski 

powiedział jakie to były  pieniądze, a jest w posiadaniu takiej informacji, już 

dawno temat byłby zamknięty. 

Pan Bogdan Piłkowski stwierdził, że pewne rzeczy należy w pełni wyjaśnić.

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie zwracając się 

do Pana Piłkowskiego powiedział, że  jest on niegrzeczny, ponieważ nie został 

udzielony mu głos,  a mimo to zaczął on wypowiedź. Zwrócił uwagę na to, że w 

tej  chwili  nie  jest  przestrzegany  statut,  Pan  Piłkowski  już  5  minut  dawno 

wyczerpał  i  teraz  próbuje  przeciągać  w nieskończoność  swoją  dyskusję,  tak 

jakby  chciał  wszystkie  sprawy  załatwić  w  tym  jednym  punkcie.  Należy 

szanować wszystkich na sali a nie tylko siebie. Dodał, że Pan Piłkowski jest 

w  sobie  zapatrzony  i  uważa,  że  tylko  on  ma  rację,  wszystko  wie  najlepiej 

i wszystkich potrafi oceniać. Mówi tylko o złych rzeczach, a dobrych nawet nie 

wspomina,  co nie  jest  fajne.  Poprosił  o  uszanowanie  innych osób,  które  być 

może  chcą  także  zabrać  głos.  Następnie  udzielił  głosu  Panu  Zbigniewowi 

Pawlik Dyrektorowi Gimnazjum w Karlinie. 

Pan Zbigniew Pawlik Dyrektor Gimnazjum w Karlinie  stwierdził, że głupio 

się czuje, ponieważ na dzisiejszą sesję Pan Burmistrz zaprosił uczniów z Gminy 

Karlino  i  rodziców,  którzy  prawdopodobnie  wzięli  wolne  z  pracy  żeby  tu 

przybyć na określoną godzinę i  jak pamięta, a pamięć ma dobrą co roku zawsze 

sesja  zaczynała  się  wręczeniem  nagród  i  uważa,  że  w  tej  chwili  osoby 

zabierające  głos  wykorzystują  niepotrzebnie  tę  publikę,  która  gdyby  chciała, 

byłaby  na  sesji  do  końca,  ale  znając  życie,  to  po  rozdaniu  nagród  jak 

zwyczajowo jest przyjęte opuści salę i wtedy dalej można będzie kontynuować 

obrady. Dodał, że jest mu głupio jako osobie dorosłe, że  toczy się ta część sesji 

na forum obecnych młodych ludzi, którzy niekoniecznie wyjdą stąd ze smakiem 

w dniu, który powinien być dla nich uroczysty, miły, przyjemny, bo wręczenie 
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nagród  jest  na  pewno  elementem  wychowawczym,  wychowawczym  przede 

wszystkim. 

Pan Piotr Gwóźdź podziękował  za  słowa  prawdy,  ale  Pan  Piłkowski  nadal 

trzyma rękę w górze, dlatego udziela mu głosu.

Pan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że musi tutaj 

odpowiedzieć Panu Anuszowi , ponieważ ten mija z prawdą i zwracając się do 

Pana  Marka  Anusza  powiedział,  że  teren  nie  został  zagospodarowany  bo 

mieszkańcy którzy chcieli kupić teren w całości  dostali odpowiedz odmowną 

od  Burmistrza,  a  wyjaśnienie  takie  ma  w  piśmie,  jednak  z  całą  pewnością 

mieszkańcy  wzięli  taką  informację  w  czasie,  gdy  geodeta  uprawniony 

wykonywał czynności przejęcia granic nieruchomości, w taki sposób informuje 

się mieszkańców, jak sprzedaje się działkę. Działka została podzielona dla Pana 

Anusza specjalnie, gdy ktoś chciał kupić całość, to mu odmówiono, czyli nie 

traktuje się wszystkich w Karlinie jednakowo.

Pan  Maciej  Myczka  Kierownik  Referatu  Rolnictwa  i  Gospodarki 

Nieruchomościami  w  Urzędzie  Miejskim  w  Karlinie stwierdził,  że  bez 

względu,  czy jest  to sprzedaż,  dzierżawa czy jakiekolwiek przetargi  które są 

organizowane to nie ma znaczenia kto jak się nazywa i kogo w Urzędzie zna. Są 

procedury  które  muszą  zostać  zachowane,  po  drugie  uchwały,  ich 

prawomocność oraz całe postępowanie sprawdzane jest  przez nadzór prawny 

Wojewody.  Były nawet pisma do Wojewody, żeby pewne działki  sprawdzać, 

natomiast  nie  było  tu  żadnych  uchybień  sprawdza  to   także  RIO,  a  kiedyś 

Najwyższa Izba Kontroli. W ostatnim czasie udzielał odpowiedzi na kilka pism 

jeśli chodzi o Pana Anusza, o działkę, czy o garaże. Państwo którzy zgłaszali się 

w tamtym czasie z chęcią zakupu, a tak było faktycznie, chcieli to nabyć tylko 

na  zasadzie  bez  przetargowej,  a  tam  nie  było  takich  warunków.  Nie  było 

spełnionych  warunków  ustawowych,  żeby  te  działki  w  ten  sposób  sprzedać 

i  w  związku  z  tym dostali  odmowę.  Zapewnił  jeszcze  raz,  że  wszystkie  te 

operację , które przeprowadzane, czyli dzierżawa lokali, czy gruntu są robione 



zgodnie z procedurą, są ogłaszane w Internecie bo tak trzeba, Burmistrz musi 

ogłosić to wszystko i każdy się z tym może zapoznać, nie ma obowiązku całego 

Karlina informować,  że jest  jakaś działka na przykład pięćdziesięciometrowa 

do dzierżawy, są wykazy wywieszane publicznie można się  z tym zapoznać, 

a  zainteresowani  którzy  tam mieszkają  nie  zgłaszali  chęci  zakupu  w drodze 

przetargowej, tylko uważali, że skoro tam mieszkają tyle lat, to należy im się to 

w drodze bezprzetargowej. Nie jest to zgodne z ustawą, dlatego dostali odmowę. 

Pan  Piłkowski stwierdził,  że  Panu  Anuszowi  też  sprzedano  w  drodze 

bezprzetargowej, to w jednym przypadku można było, a w drugim nie? 

Pani  Angelika  Maszkiewicz  Radna  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zgłosiła 

wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. 

Za przyjęciem wniosku głosowało 11 radnych, nie było głosów przeciwnych, 

4 wstrzymało się od głosu. Wniosek został przyjęty większością głosów. 

Ad. 3 

Pan Waldemar Miśko Burmistrz  Karlina powiedział,  że  nie  do  końca się 

zgadza z Panem Dyrektorem Pawlikiem, z jednej strony to źle że młodzież się 

przysłuchuje tej formie dyskusji,  ale być może z drugiej strony będzie to też 

dobra nauka na przyszłość dla tych młodych ludzi, a należy mieć nadzieję  że to 

oni niedługo zajmą miejsca przy stole radnych, czy stole prezydialnym. Polecił 

wszystkim maksymę wartą zapamiętania, jaką zasłyszał w radio ,,że nigdy nie 

należy się kłócić z głupim bo na początku sprowadzi nas wszystkich do swojego 

poziomu, a później nas zniszczy”.  Następnie poprosił Pana Madejskiego, aby 

wyartykułował  te  ,,korzystne  warunki”  dla   Pana  Muchy  w Gminie  Karlino 

o których przed chwilą powiedział, żeby przytoczył te korzystne warunki inne, 

niż  ma  ktokolwiek  inny,  jakikolwiek  inny  inwestor  w  Gminie.  Następnie 

zaprosił wszystkich mieszkańców do uczestnictwa w rozprawie administracyjnej 

w  sprawie  budowy  spalarni  we  wtorek  na  godzinę  17-tą   do  auli  Liceum. 
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Wyjaśnił,  że nie był zapraszany Profesor Piecuch z tego względu, że między 

panami były relacje  biznesowe na etapie  wcześniejszym, które nie  do końca 

doszły  do  skutku  w związku  z  tym uważa,  że  słowo wiarygodność  nie  jest 

dobre,  bezstronność  mogłaby  być  tutaj  zachwiana,  ale  zostało  zaproszonych 

kilka innych osób, próbowano zaprosić najlepszych specjalistów w Polsce, ale 

taki  specjalista  zażyczył  sobie  6 000,00zł  za  przyjazd  i  uczestnictwo 

w rozprawie administracyjnej, a więc zrezygnowano z tego. Nie do końca jest 

rolą jako organu który ma rozstrzygać pewne rzeczy, a nie opowiadać się po 

jednej  lub  drugiej  stronie  jest  zapraszanie  tego typu specjalistów.  Na pewno 

będzie  ktoś  z  Politechniki  Szczecińskiej,  będą  autorzy  opracowania  tego 

o  którym  mowa,  warto  przyjść,  podyskutować  i  też  otrzymać  jakąś  mam 

nadzieję  lekcję  demokracji.  Bardzo  serdecznie  podziękował  organizatorom 

Biegu Papieskiego, ale też i wszystkim organizatorom, osobom uczestniczącym 

w  przygotowaniu  i  przeprowadzeniu  Nocy  Świętojańskiej.  Imprezy  były 

świetnie przygotowane, świetnie zorganizowane i należy oddać hołd i cześć tym 

wszystkim, którzy bardzo ciężko nad tym pracowali. Dodał, że  ma nadzieję, że 

niewłaściwe  słowa  wypowiadane  przez  Pana  Piłkowskiego  bardzo  często  na 

sesji nie zniechęcą do tego żeby się w dalszym ciągu angażowano w promocję 

Gminy.  Każdy  ma prawo oczywiście  do  swojej  oceny,  ona  musi  też  być  na 

odpowiednim poziomie,  ale najważniejsza powinna być ocena tych którzy tu 

przyjeżdżają, uczestników biegu i tych którzy to oglądają,  a ta jest naprawdę na 

bardzo wysokim poziomie. Ostatnia Noc Świętojańska jest  przykładem takiej 

imprezy  masowej  w  której  uczestniczy  bardzo  dużo  osób,  nie  tylko 

mieszkańców Gminy Karlino, którzy doskonale bawili się na tej imprezie. Jeśli 

Pan  Piłkowski  chce  rozliczać,  ma  prawo,  a  jest  liderem w tym rozliczaniu, 

w sensie  krzyków i  oskarżeń,  natomiast  co  do  wniosków to  już  jest  trochę 

inaczej.  Jako  człowiek  Komisji  Rewizyjnej  również  może  wraz  z  komisją 

skontrolować już po odbyciu tych imprez wszystkie rachunki i wyciągać z tego 

wnioski.  Co do zarzutu,  że pompy ciepła  nie przynoszą oszczędności,  celem 

głównym  tego  projektu  w  którym  uczestniczyło  kilkadziesiąt  samorządów 



z  obszaru  Dorzecza  Parsęty,  w  tym również  samorządy  powiatowe  nie  była 

oszczędność, z góry nie zakładano żadnych oszczędności. Trudno było zakładać 

oszczędność w obiekcie ogrzewanym przy pomocy pieca kaflowego, kominka, 

albo jak w Domacynie, gdzie była kotłownia na węgiel i drewno, ważne jest 

także  to,  że  niecodziennie  się  tam  ogrzewało.  Nie   można  porównywać 

rachunków z  tamtego  okresu  i  teraz  po  zamontowaniu  pomp ciepła.  Pompy 

ciepła funkcjonują, nośnikiem do tego żeby to funkcjonowało jest prąd i  należy 

stwierdzić  fakt,  że  rachunki  są  większe,  to  prawda,  ale  trzeba  również 

powiedzieć o działaniach z mikroturbinami. Za chwilę  pojawi się głos, że stoją 

rok czasu i się nie kręcą, ale za chwilę się zakręcą, już w najbliższych dniach 

powinna zostać przyznana koncesja. Dodał, że długi czas oczekiwania również 

go irytuje,  ale Gmina Karlino jest  chyba pierwszą w Polsce która  otrzymuje 

koncesję  na  turbiny  wiatrowe.   W tym roku  kolejne  turbiny  przy  obiektach 

publicznych typu hala, świetlice, Szkoła w Daszewie i w perspektywie dwóch - 

trzech  miesięcy  będzie  można  złożyć  wniosek  na  dofinansowanie  nawet 

w wysokości  90% dotacji  na budowę ogniw fotowoltaicznych na wszystkich 

tych obiektach.  Jeżeli to uda się zrealizować, to można powiedzieć, że uda się 

dojść do sytuacji, że koszty prądu i energii elektrycznej będą mniejsze niż przed 

termomodernizacją.  Efektem  o  którym  nikt  nie  pamięta,  to  jest  efekt 

zabezpieczenia tych obiektów, niektóre były w opłakanym stanie właściwie być 

może na krótko przed decyzją o rozbiórce, ale zabezpieczono je na kolejnych 

kilkanaście  lat  dewastację  techniczną,  nie  mówiąc  o  efekcie  wizualnym. 

Przeprosił  obecnych  za  wprowadzenie  w  błąd  i  potwierdził,  że  rozprawa 

administracyjna dotycząca spalarni odbędzie się w dniu 26 czerwca br. Sprawa 

Pana Anusza i jego garażu. Poprosił Pana Piłkowskiego o powtórzenie swoich 

słów których dobrze nie usłyszał, czy twierdził, że łamane jest prawo? 

Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie odpowiedział, że 

stwierdził, iż Pan Anusz nie korzysta z garażu zgodnie z przeznaczeniem, a jest 

to po prostu magazyn pod jego działalność gospodarczą. Dodał też, że uzupełnić 

chciałby wypowiedź dotyczącą turbin wiatrowych, dwa miesiące temu, kiedy 
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był  na  spotkaniu  w Karwinie  na  którym było  kilka  osób  obecnych  na  sesji 

Burmistrz  mówił,  że  te  turbiny  za  dwa  tygodnie,  może  za  miesiąc  będą  się 

kręciły  minęły,  ponad  dwa  miesiące  i  one  się  nie  kręcą,  czyli  Burmistrz 

opowiadał kolejny raz bzdety i bajki.

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Karlina  przypomniał  po  raz  kolejny 

wspomnianą  wcześniej  przez  siebie  maksymę  i  stwierdził,  że  nie  będzie 

wypowiedzi Pana Piłkowskiego komentował, a wracając do garażu nie wie na 

jakiej  podstawie Pan Piłkowski  twierdzi,  że  ktoś  łamie prawo ponieważ,  ma 

przed sobą uchwałę Rady Miejskiej, która mówi, że ustala się minimalne stawki 

czynszu za najem lub dzierżawę nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Karlino,  gdzie  w  punkcie  2  są  wymienione  nieruchomości  punkt  a)  garaże 

murowane stawka – 2,40zł, punkt b) obiekty gospodarcze zajęte pod działalność 

usługową i produkcyjną 2,60zł za metr kwadratowy,  obiekty gospodarcze zajęte 

pod  działalność  handlową  2,60zł,  obiekty  gospodarcze  wykorzystywane  do 

działalności rolniczej i podobnej 0,60zł za metr kwadratowy miesięcznie. Pan 

Anusz ma umowę zawartą na 4,50zł za metr kwadratowy miesięcznie i uważa, 

że  umowa  jest  zawarta  zgodnie  z  obowiązującą  uchwałą,  ale  jeżeli  Pan 

Piłkowski  twierdzi  inaczej,  może  donieść  do  odpowiednich  instytucji,  że 

Burmistrz Karlina łamie prawo. 

Pan Robert  Madejski  Radny Rady Powiatu Białogardzkiego  potwierdził 

wspólnie z Burmistrzem, że rozprawa administracyjna jest w środę o godzinie 

17  -  tej  tutaj  w  auli,  czyli  dodatkowo  rozwieszona  informacja  przez  grupę 

inicjatywną Stop dla Spalarni  Odpadów Niebezpiecznych w Karlinie,  plakaty 

z napisem STOP tam jest dokładna informacja, godzina i wyraźnie określone 

miejsce  spotkania.  Pan  Burmistrz  pytał,  jakie  to  korzystne  warunki  ma 

potencjalny ,,inwestor”, jeżeli tak go można nazwać w dużym cudzysłowie, jaki 

ma klimat.  Patrząc  na inne Gminy, tam gdzie  przedsiębiorcy tego typu chcą 

zlokalizować spalarnie nie tylko na odpady niebezpieczne tam Wójt, Burmistrz 

mówi  zdecydowanie  nie  i  popiera  stanowisko  mieszkańców,  nie  stwarza 



klimatu, warunków żeby taki przedsiębiorca mógł się w gminie ulokować. Jeżeli 

przedsiębiorca na początku po przegranej o zakup działki mówi, że rezygnuje, 

ale później  ktoś go znów przekonuje,  że jeszcze nie wszystko stracone i  ten 

przedsiębiorca  przyjeżdża  do  Daszewa  i  przyjedzie  do  Karlina,  no  dziękuje 

Panie Burmistrzu ,  że Pan zorganizował tą rozprawę ,  ale nie widzi klimatu, 

żeby  on  sprzyjał  mieszkańcom,  tym  którzy  są  zdecydowanie  przeciwko  tej 

spalarni, ponieważ na rozprawę zaproszono przede wszystkim osoby które będą 

przekonywać do budowy, że spalarnia jest bezpieczna, będą miejsca pracy, a to 

są  w części  ludzie  opłaceni  i  oni  przyjadą i  będą  wmawiać cynicznie,  że  ta 

spalarnia  to  jest  fajna  rzecz.  Te  osoby  nie  mieszkają  w Karlinie  i  nie  mają 

w ogóle ochoty tutaj zamieszkać i będą przekonywać do tej inwestycji, dlatego 

zachęca  mieszkańców,  radnych,  sołtysów,  ponieważ  ta  obecność  jest  w  tym 

przypadku widzę nieodzowna. Bardzo fajna praktyka na spotkaniu w Daszewie 

i  podjęcie  głosowania  czy  mieszkańcy  są  za,  czy  przeciwko  spalarni.  Tam 

mieszkańcy  powiedzieli  prawie  w  100%,  że  są  przeciwni.  Powiedział,  że 

w Białogardzie Burmistrz określił wyraźnie, że jest przeciwny budowie spalarni 

w  Białogardzie,  obok  Koszalina  w  Cewlinie  Wójt  Manowa  jest  przeciwny, 

chociaż w spalarni w Cewlinie miały być spalane łagodniejsze surowce niż w 

Karlinie,  gdzie  klimat  jest  jakoś  dziwnie  sprzyjający,  bo  rozszerzono  zakres 

spalania  o  te  bardzo  niebezpieczne  odpady.  Pan  Burmistrz  mówi,  że  jest 

profesjonalistą,  że  nie  będzie  mówił,  że  jest  za,  czy  przeciw,  ale  jest 

Burmistrzem Karlina i mieszkańcy wymagają, aby stanął po ich stronie. 

Pani  Iwona Wysocka – Chudziak Kierownik Referatu  Sportu,  Turystyki 

i  Rekreacji  w  Urzędzie  Miejskim  w  Karlinie powiedziała,  że  trochę 

zszokowała  ją  wypowiedź  na  temat  ,,skandalicznej  organizacji”  i  chciałaby 

korzystając  z  okazji  że  są  służby  mundurowe  które  pomagały  w organizacji 

Biegu  Papieskiego  podziękować  wszystkim  bardzo  serdecznie  za 

zabezpieczenie,  wszystkim  strażakom,  harcerzom  którzy  bardzo  chętnie 

pomagają,  wszystkim  mieszkańcom  którzy  na  trasie  też  podawali  wodę 

i również pomagali, a przede wszystkim swoim pracownikom, którzy naprawdę 
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bardzo ciężko pracują przy organizowaniu tego typu imprez no i jeśli się mówi, 

że to jest ,,skandaliczne” kiedy to usłyszą, to będą naprawdę załamani, bo to jest 

bardzo ciężka praca,  za  co jest  im bardzo wdzięczna,  ponieważ bez nich po 

prostu  by  tego  nie  udało  się  zrobić,  to  zależy  od  zespołu  który  pracuje  nad 

imprezą i dzięki temu są takie efekty, a nie inne jeśli obecni Państwo uważają je 

za skandaliczne, to przyjmuje to na siebie.

Pan Piotr Gwóźdź powiedział, że  ja myślę , że to za dużo „uważają Państwo”, 

uważa jeden Pan bo tutaj inne słowa z tej sali nie padły . 

Pan Waldemar Miśko stwierdził, że zgadza się, że jak najwięcej  mieszkańców 

powinno przyjść na rozprawę administracyjną i przypomniało, co już mówił na 

jednej z sesji, że są decydenci którzy się dzielą na panikarzy i profesjonalistów. 

Jeśli gdzieś jest opór społeczny przeciwko komuś, to natychmiast się wycofują 

z  wcześniejszych  swoich  zamierzeń  i  wcześniejszych  decyzji.  Mówił  o  tym 

również  w  Daszewie,  przeprowadził  tam  głosowanie  i  powtórzył  to  co 

powiedział  wtedy i  powtórzy na rozprawie administracyjnej  też to powie,  że 

głos  mieszkańców jest  oczywiście  najważniejszy,  ale  głos  mieszkańców.  Nie 

chce wysłuchiwać pojedynczych osób, bo zanim zorganizowano spotkanie tak to 

było,  to  niektórzy  z  państwa  jako  radni  byli  przeciwni  i  się  wypowiadali 

natomiast  głosy z zewnątrz od mieszkańców bezpośrednio,  telefonicznie,  czy 

pisemnie nie docierały .  Stąd inicjatywa spotkania w Daszewie, jeżeli jest to 

odbierane jako przychylność do inwestora, to gratuluje właściwego wyciągania 

wniosków. Dlatego organizowana jest rozprawa administracyjna, aby wysłuchać 

głosu mieszkańców i za każdym razem, kiedy jest sprawa istotna i ważna dla 

określonej  grupy  większej  czy  mniejszej  tak  robi  i  będę  robił.  Takich 

przykładów  w  ostatnich  miesiącach  jest  wiele.  Inwestor  po  decyzji  Rady 

wstrzymującej  sprzedaż  gruntu,  rzeczywiście  wyraził  swoje  zdanie  że  się 

wycofuje,  ale  później  to  zdanie  zmienił  i  swojego  wniosku  o  decyzję 

o warunkach środowiskowych nie wycofał. W związku z tym, nie można ich 

wyrzucić  do  kosza,  sprawa musi  zostać  dokładnie  zbadana,  bo  jeśli  wydana 



zostanie decyzja odmowna, to inwestor ma prawo ją zaskarżyć. Potrzebne są 

argumenty  prawne  do  obrony  w  organach  odwoławczych,  dlaczego  została 

wydana taka decyzja, a nie inna.  Jeżeli ma zostać wydana decyzja odmowna, 

zgodną z interesem mieszkańców. to muszą być mocne podstawy i temu miało 

służyć  zebranie  w  Daszewie  i  temu  między  innymi  ma  służyć  rozprawa 

administracyjna.  Informacja  zostanie  przekazana  o  podjętej  decyzji,  kiedy 

zostanie ona wydana w sposób formalny.

Ad. 4

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina  powiedział,  że zanim przedstawi 

sprawozdanie  to  chciałbym  wręczyć  podziękowania  wraz  z  Panem 

Przewodniczącym i Panem Zastępcą Burmistrza dwóm druhom strażakom, to 

a  propos  profesjonalizmu dotyczącego  organizacji  imprez,  mieliśmy całkiem 

niedawno imprezę w sobotę Noc Świętojańską i jeden z mieszkańców wskoczył 

do wody i okazało się, że o własnych siłach nie jest w stanie z tej wody wyjść. 

Tutaj  bardzo  profesjonalnie  i  bardzo  dobrze  zareagowały  nasze  służby 

Ochotniczych Straży Pożarnych, dwóch druhów  Tomasz Szulc i Kamil Mrotek 

natychmiast skoczyli i uratowali człowiekowi życie, za to na ręce tych druhów 

i Komendanta Miejsko – Gminnego Prezesa Zarządu OSP Karlino i wszystkich 

innych strażaków chciałby w tej chwili to bardzo mocno zauważyć, podkreślić 

i bardzo serdecznie podziękować, dzisiaj sytuacja jest gorąca w związku z tym 

dzisiaj  jedynie  w  postaci  dyplomów,  a  ma  nadzieję,  chociaż  oni  tego  nie 

oczekują,  ale  jeżeli  znajdzie  się  jakiś  prezent  rzeczowy  w  najbliższych 

tygodniach, to też się z tego ucieszą. 

Pan Tomasz Szulc  wracając do wypowiedzi Pana Piłkowskiego, że służby są 

nieprzygotowane do działania,  ta  sytuacja  została  wsparta przez akcję  Straży 

Miejskiej i dzięki Panu Komendantowi, który dzięki swojej wiedzy uzyskanej 

na szkoleniach OSP w Karlinie poinformował służby medyczne, czyli pobiegł 

do  karetki,  nie  czekał,  nie  dzwonił  pod  numer  112,  tylko  zainterweniował, 
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powiadomił,  przyniósł  deskę ortopedyczną.  Oliwia Miśkiewicz,  przygotowała 

koc ratunkowy, była na miejscu, cała ta sytuacja wsparła akcję i proces gdzie 

wszyscy  mieszkańcy  i  wszystkie  służby  w  Karlinie  naprawdę  podjęły 

interwencje i nie zakończyło się na tym, że staliśmy i patrzeliśmy tylko wszyscy 

działaliśmy i za to podziękował bardzo serdecznie. 

Nagrody Burmistrza w 2013 roku przyznane następującym uczniom:

Szkoła Podstawowa w Karlinie:

a) Karol Górecki
Szkoła Podstawowa w Karścinie:

a) Maciej Maciejewski
b) Jacek Tarnowski
c) Weronika Tarnowska

Szkoła Podstawowa w Daszewie

a) Patryk Dybalski
Szkoła Podstawowa w Karwinie

a) Katarzyna Bączkowska
b) Marcin Ostojski

Gimnazjum w Karlinie

a) Konrad Kleczkowski
b) Tomasz Kanigowski
c) Michał Szulc

Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych w Karlinie

a) Agnieszka Pater
b) Katarzynę Biedroń
c) Angelikę Kubiak
d) Radosław Pawlik

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Karlina  przedstawił  sprawozdanie 

o  pracy  Urzędu  w  okresie  międzysesyjnym  tj.  od  dnia  24  maja  do  dnia 



21 czerwca 2013 roku (informacja załączona do protokołu). Następnie dodał, że 

miała  miejsce  wizyta  Ambasadora  Szwajcarii  w  Polsce,  jest  to  związane 

z  projektem  realizowanym  przez  Związek  Miast  i  Gmin  Dorzecza  Parsęty 

dotyczącym  odnawialnych  źródeł  energii  cieplnej,  Gmina  montuje  z  tych 

środków  mikroturbiny,  zaprezentowana  w  trakcie  wizyty  została  instalacja 

solarna na dach hali widowiskowo – sportowej. Rozpoczęty został cykl zebrań 

dotyczących rewitalizacji centrum Karlina. Przypomniał, że wielokrotnie mówił, 

że  aby  przeprowadzić  rewitalizację  centrum  musi  być  wkład  finansowy 

właścicieli mieszkań. W nowym okresie programowym również będą pieniądze 

dotyczące rewitalizacji i będą one trochę inaczej dzielone. W Polsce ustalonych 

jest osiemnaście ZIT –ów, to są Zintegrowane Inwestycje Terytorialne ustalone 

na obszarze aglomeracji wojewódzkich i iluś gmin wokół, na te obszary będzie 

przeznaczona specjalna pula środków na różne działania, ale program inwestycji 

ma być bardzo precyzyjny, ma udowadniać, że zostaną osiągnięte cele. Drugi 

ZIT  będzie  utworzony  na  Powiecie  Koszalińskim,  Białogardzkim  i  części 

Powiatu  Kołobrzeskiego,  być  może  całym.  Inicjatywa  wyszła  od  władz 

Koszalina  i  Kołobrzegu,  Gmina  Karlino  została  do  tego  zaproszona. 

Zawnioskował, aby jeszcze do tego dołączone zostały Gmina Białogard, Miasto 

Białogard i Gminę Tychowo, czyli cały Powiat Białogardzki. Został podpisany 

już list intencyjny, który jest podstawą, aby u Marszałka i w Sejmiku zabiegać 

o  specjalne  środki.  Główną  ideą,  choć  nie  jedyną  jest  budowa  ścieżek 

rowerowych i połączeń turystycznych. Przygotowywane są również kontrakty 

samorządowe i tu partnerem mają być związki lub stowarzyszenia gmin, takim 

stowarzyszeniem na tym obszarze jest Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty. 

Kontrakt samorządowy najwcześniej będzie można podpisać w roku przyszłym. 

Jest  to  odpowiedni  moment  na  to  by  się  przygotowywać  i  powalczyć  i  ZIT 

i  kontrakt  samorządowy,  bo  dzięki  temu  na  tym  obszarze  będą  pieniądze 

,,znaczone”,  nie  trzeba  będzie  przeprowadzać  żadnych  konkursów,  tylko 

wystarczy zgłosić wcześniej zapisany projekt w strategii. Będą również środki 

na  przygotowanie  tych  projektów,  na  dokumentację  techniczną.  Pozytywną 

informacją jest, że na poziomie 75- 80% można będzie uzyskać dofinansowanie, 
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co  w  kontekście  rewitalizacji  jest  bardzo  dobrą  informacją,  bo  dzięki  temu 

mieszkańcy centrum, bardzo często emeryci i renciści będą mogli udźwignąć jej 

koszty.  Wyszedł  z  inicjatywą  do  mieszkańców  i  właścicieli,  aby  podzielić 

działki które obejmują nie tylko sam budynek, ale często spory obszar poza nim 

i  ustalić  granice  po obrysie  budynku,  czyli  to co jest  poza Gmina odkupuje, 

wpłaca pewną kwotę i będzie to kapitał początkowy dla właścicieli, aby zacząć 

rewitalizację.  Wtedy właściciele nie ponoszą kosztów rewitalizacji  podwórek, 

a często są to kwoty milionowe. Niektóre ze wspólnot już zaczęły sobie zbierać 

pieniądze  na  rewitalizację.  Została  przyznana  kolejna  nagroda  dla  Gminy 

Karlino  w  podziękowaniu  za  współpracę  statuetka  z  okazji  XX  Lat 

Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  oraz 

nagroda w konkursie Fundacji Promocji Gmin Polskich i Narodowych Funduszy 

Ochrony  Środowiska  Pt.  Gminny  Lider  Recyklingu.  Było  sto  pięćdziesiąt 

zgłoszeń  z  całej  Polski,  dwadzieścia  jeden  zostało  uhonorowanych, 

z  Województwa  Zachodniopomorskiego  Gmina  Stepnica  i  Karlino. 

Poinformował  obecnych,  że  odbywają  się  zebrania  wiejskie,  mieszkańcy 

zgłaszają postulaty dotyczące zakupu dodatkowych pojemników na wioskach. 

Do  5  lipca  br.  jest  termin  na  składanie  wniosków  do  Programu  Rozwoju 

Obszarów Wiejskich i wniosek zgodnie z zapotrzebowaniem zostanie złożony. 

Następnie powitał  nowo wybranych sołtysów Panią Alinę Janowicz z Koziej 

Góry i Pana Marcina Tyszera z Lubiechowa. 

Pan  Bogdan  Piłkowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zapytał,  czy 

w przypadku rewitalizacji  budynku po obrysie,  czy tak jak wylane  są ławy? 

Ponieważ w Koszalinie budynki zostały ocieplone i okazało się, że Wspólnota 

zajmuje  więcej  miejsca  ze  względu na  styropian  i  chciano narzucić  większe 

opłaty ze strony Wspólnot dla zarządców budynków. Następna sprawa, chyba 

błąd,  bo  co  ośrodek  rehabilitacyjny  będzie  rewitalizował,  chodzi  chyba 

o rehabilitację. Nowe stawki za wywóz śmieci przez firmę JOD-KAR cena netto 

400,00zł  za  odpady  komunalne  zmieszane,  było  60,00zł,  czym  jest 

spowodowana podwyżka 80%? Targowisko,  szkoły  płaciły  za  wywóz śmieci 



zmieszanych 60,00zł za metr sześcienny, teraz wynika, że metr sześcienny to 

kwota  100,00zł  plus  8% VAT-u,  czyli  jest  108,00zł,  a  było  64,80zł.  Jak  się 

dopilnowało  śmieci,  poprawiło  zawierane  przez  urzędników  umowy 

i podpisywane przez Burmistrza, niekorzystne dla Gminy z firmą JOD – KAR 

i efekt był taki, że Szkoła Podstawowa w Karlinie płaciła ponad dwadzieścia 

tysięcy  za  śmieci  w  roku  2011,  a  w  2012  zapłacono  dziewięć  tysięcy,  na 

targowisku  z  ponad  dwudziestu  tysięcy  zeszło  do  dwóch  tysięcy.  Teraz  się 

okaże,  że  firma znów wróci  na te  same ceny.  Poprosił  o  podanie  jakie były 

poprzednie stawki za wywóz szkła, tworzyw sztucznych, makulatury. Dodał, że 

od  kilku  miesięcy  mówi  o  możliwości  segregowania  śmieci,  żeby  Gmina 

Karlino z tego korzystała, tak jak to robią w innych gminach, aby obniżyć cenę 

za metr sześcienny śmieci. Pan Burmistrz obiecywał, że zostanie przedstawiona 

analiza, minął miesiąc, a analiza nie została przedstawiona. Cena profesjonalnej 

sortowni  nie  jest  wielka,  gdyby  zrobione  zostało  porozumienie  gmin,  miast 

i  powiatów,  trafiłoby  po  posortowaniu  tylko  30%  odpadów  na  wysypisko 

śmieci, reszta poszłaby do recyklingu. Można byłoby wówczas obniżyć stawki 

za wywóz śmieci dla mieszkańców. 

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina  powiedział,  że Pani Ryndziewicz 

w tej chwili rozdaje przygotowaną analizę, więc wywód Pana Piłkowskiego na 

temat  gospodarki  jest  niepotrzebny,  zostanie  to  wyjaśnione.  Jeśli  chodzi 

o  obrysy,  są  już  projekty  techniczne  na  sześć  z  dziewięciu  kwartałów,  nie 

przeglądał szczegółowo i nie wie, czy są docieplenia, w niektórych budynkach 

na pewno tak. Jeśli  chodzi o śmieci,  to nie ma w tej  chwili  potrzebny, żeby 

szczegółowo  analizować  ofertę  Pana  Jodki,  odbył  się  zgodnie  z  ustawą 

o zamówieniach publicznych przetarg i wybrana została cena najniższa i nie ma 

możliwości  negocjowania  ceny  z  kimkolwiek  po  wyborze  oferty.  Na  temat 

zbiórki samodzielnej i sprzedaży surowców wtórnych przypomniał,  że koszty 

związane  z  funkcjonowaniem  takiego  punktu,  transportem  odpadów 

i zatrudnieniem osób na półtora etatu to jest 223 900,00zł w pierwszym roku, 

przychody uzyskane ze sprzedaży samodzielnej odpadów to kwota 2 810,00zł, 
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co  oznacza,  że  w  pierwszym  roku  należałoby  wydać  z  budżetu  kwotę 

221 090,00zł  netto.  W  latach  kolejnych  nie  ma  pierwotnych  kosztów 

związanych  z  utworzeniem punktu,  ale  są  bieżące  koszty  eksploatacyjne,  to 

kwota  133 900,00zł,  sprzedaż  2 810,00zł,  czyli  131 090,00zł  na  minusie. 

W  pierwszym,  roku  trzeba  byłoby  dołożyć  przy  obowiązującym  systemie 

zbiórki  123 458,00zł,  a  w latach kolejnych  33 458,00zł.  Dziś  każdy podmiot 

który chce może taki punkt zorganizować, zatrudnić ludzi, może zbierać, ale czy 

na tym ktoś zarobi, z analizy wynika, że nie (analiza załączona do protokołu).

Pan Piotr Gwóźdź zapytał, czy szkło jest za 0,00zł, czy to jest pomyłka?

Pani Wioletta Ryndziewicz Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej 

i Ochrony Środowiska w Urzędzie Miejskim w Karlinie  odpowiedziała, że 

taką cenę uzyskano od firmy, która byłaby zainteresowana odbiorem stłuczki 

szklanej - 0,00zł.    

Pan  Bogdan  Piłkowski  powiedział,  że  znalazł  w  Internecie  podane  ceny 

i  można  to  sprzedawać,  są  firmy,  które  skupują  stłuczkę  szklaną.  Czyli 

Kołobrzeg który odbiera od Gminy Karlino gdzie nie płaci się za szkła będzie 

ponosił  koszty,  czy  mają  biznes  i  sprzedają.  Nie  wierzy,  że  skoro  za 

przywiezienie plastików i szkła Gmina Karlino nie ponosi kosztów, tylko ponosi 

koszty transportu, a oni będą ponosili koszty. Nikt nie będzie od nich brał tego 

za  darmo,  gdyby tak miało być,  to  trzeba byłoby płacić  za  magazynowanie. 

Można to sprzedawać, tylko trzeba posiedzieć, pogrzebać i sprawdzić porządnie, 

a urzędnicy mają to ,,gdzieś”. Dodał, że temat ten poruszany jest już od kilku 

miesięcy, mówił także o ulgach dla rodzin wielopokoleniowych, gdzie jest wiele 

osób, żeby nie płacili  tak wielkich pieniędzy, ale nikt tego nie robi.  Minister 

Gawłowski powiedział, że gminy mają tak skalkulować ceny, żeby nie musiały 

dopłacać do tego biznesu, za ludzi którzy nie będą płacić za śmieci, trzeba tak 

stawki  zawyżyć,  żeby  ci  którzy  będą  płacić  uczciwie  płacili  za  ludzi 

nieuczciwych.



Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina  zapytał  Pana Piłkowskiego co to 

znaczy, że ,,urzędnicy mają to gdzieś”?

Pan Bogdan Piłkowski odpowiedział, że urzędnicy i często włodarze miast nie 

są  zainteresowani,  żeby  ludzie  mieli  faktyczne  stawki,  jakie  są  koszty.  Tak 

powiedział  Minister  Gawłowski,  a  pierwsza  propozycja  Burmistrza  to  były 

kwoty 21,00zł i 14,00zł.    

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina stwierdził, że Pan Piłkowski po raz 

kolejny obraża urzędników którzy pracują na rzecz tego społeczeństwa,  jeśli 

nawet coś im nie wychodzi w pracy, to nie jest powód żeby ich obrażać. Co do 

kwestii  rodzin  wielodzietnych,  czy  wieloosobowych  planowane  jest 

wprowadzenie takiego systemu, być może już na sesji sierpniowej. Przypomniał, 

że  Pan Woś  Zastępca  Burmistrz  wyjaśniał  już,  że  nie  do  końca  jest  zgodne 

z  prawem  wprowadzenie  ulgi  od  liczby  dzieci,  w  związku  z  tym  trwają 

przygotowania do wprowadzenia ulg dla rodzin wieloosobowych, żeby za którąś 

osobę powyżej pewnej liczby wprowadzić ulgę 50%, ale to się będzie wiązało 

z  zabezpieczeniem pewnych  środków w budżecie.  Warto  przez  okres  trzech 

miesięcy przyjrzeć się funkcjonowaniu ustawy i tego systemu. W kalkulacjach 

planowano,  iż  8 200 osób  zostanie  zgłoszonych,  tych  którzy  są  zamieszkali, 

a  stawki  na  które  się  Pan  Piłkowski  powołuje,  pierwsza  stawka  ,,wzięta 

z sufitu”, ale może się okazać w trakcie, że jest ona trafiona, ale wprowadzenie 

różnicy  tylko  2,00zł  pomiędzy  stawką  za  odpady  selektywne,  a  mieszane 

spowodowało, że 30% mieszkańców nie chce segregować śmieci. Gmina będzie 

musiała  wykazywać  się  coraz  wyższym stopniem segregowania,  a  jeżeli  tak 

będzie  jak  obecnie,  trudno  będzie  uzyskać  odpowiedni  procent.  Do  systemu 

gospodarki odpadami brak jest w Polsce tylko spalarni, jeśli powstaną, to można 

się spodziewać obniżania cen.  Powiedział,  że ma nadzieję,  że jeszcze w tym 

roku uda się wprowadzić system ulg dla rodzin wieloosobowych.      

Ad. 5

Nie  było  pytań  do  punktu  porządku  obrad  -  Sprawozdanie  roczne 
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z  wykonania  planu  finansowego  za  2012  rok  Instytucji  Kultury  –  Karliński 

Ośrodek Kultury w Karlinie.

Ad. 6

Nie  było  pytań  do  punktu  porządku  obrad  -  Informacja  o  stanie  mienia 

komunalnego jednostki samorządu terytorialnego – Gminy Karlino.

Ad. 7

Nie było pytań do punktu porządku obrad - Informacja o zmianach w planie 

wieloletniej  prognozy  finansowej  oraz  zmianach  w  planie  wydatków  na 

realizację przedsięwzięć w latach 2012 – 2025.

Ad. 8

Sprawozdanie  za  rok  2012  z  wykonania  budżetu  Gminy  Karlino 

i z wykonania planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej 

zleconych gminie oraz innych zadań zleconych gminie ustawami.

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Karlina  przedstawił  prezentację 

multimedialną na temat wykonania budżetu za 2012 rok.

Pan Bogdan Piłkowski  Radny Rady  Miejskiej  w Karlinie  powiedział,  że 

Burmistrz podał, iż w prawie 100% zostały wykonane dochody Gminy, ale to na 

koniec  roku,  na  początku  było  60 000 000,00zł,  a  potem 52 000 000,00zł,  to 

gdzie jest 8 000 000,00zł, które miało być, o których Burmistrz tak dużo mówił, 

nie udało się zrealizować. Mówił także o hali, że stara się o następne pieniądze 

żeby ją skończyć, a co się stało z pieniędzmi, które były obiecywane dwa lata 

temu z różnych instytucji i miały być wydane z budżetu Gminy ,,grosze” na halę 



sportową, a w każdym razie niewiele pieniędzy, a okazało się, że trzeba wydać 

bardzo dużo. Pokazano kościół i ma być tam zainstalowana na górze kamerka 

i będzie można oglądać, ale ze środka nie widać nic, a kupę kasy na to wydano. 

Kiedy zostaną usunięte wszystkie zrobione ,,buble” w kościele, piorunochron, 

odpadła  cegła  z  filarów,  boczne  drzwi  wejściowe,  wystająca  siatka  nie  jest 

przykryta  tynkiem, zacieki,  wilgoć i  grzyb w tym miejscu.  Burmistrz mówił 

o świetlicach, a są tam także obok straże pożarne, pokazywał półtora roku temu 

zdjęcia zrobione w Domacynie na których widać było braki po inwestycji i po 

modernizacji  miało  być  poprawione,  przy  świetlicy  poprawiono,  przy  straży 

pożarnej  nie.  Inwestycje,  które  robione były na drogach,  czy ktoś sprawdzał 

hydranty? OSP z Domacyna próbowała w kilku miejscach odkręcić, ale nie mają 

kluczy, a w razie pożaru skutki mogą być opłakane. Jak ktoś z urzędników mógł 

to przyjąć i  nie sprawdzić. W Domacynie to było sprawdzane i tam strażacy 

zwracali na braki uwagę. 

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina  przytoczył przysłowie, że ,,koniec 

wieńczy dzieło”, dzieło pn. budowa hali widowiskowo – sportowej nie zostało 

jeszcze zakończone, zaproponował wstrzymanie się do zakończenia inwestycji, 

aby wtedy przekonać się jak będzie wyglądało rozliczenie również finansowe 

i  wtedy będzie można wyciągnąć wnioski.  Gdyby przy każdej inwestycji  nie 

informował radnych skąd chce pozyskać środki na realizację, to również byłoby 

źle. Za każdym razem, zwłaszcza przy budżecie kiedy planowane są inwestycje 

przedstawiana jest informacja, jakie są możliwości ich sfinansowania, a patrząc 

na wszystkie zrealizowane i realizowane inwestycje można się przekonać, że nie 

ma żadnej, do której sfinansowania nie zostałyby pozyskane środki unijne, a to 

świadczy o skuteczności w pozyskiwaniu środków zewnętrznych i jest to Gmina 

jedna z najbardziej skutecznych, nie tylko w tym Województwie. Zdarzyło się, 

że  dwa  małe  projekty  wiejskie  nie  otrzymały  dofinansowania  z  różnych 

przyczyn formalnych, ale jeśli chodzi o inwestycje, nie zna takiej na którą nie 

udałoby się uzyskać dofinansowania. To świadczy o wyjątkowej skuteczności 

urzędników gminnych,  a  jego  rola  polega  na  lobowaniu  za  tym,  aby  środki 
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przyszły do Karlina, ale nie polega to na spotkaniu się ,,kolesiów”, pogadaniu 

lub  załatwieniu  czegoś  na  telefon.  Następnie  zwracając  się  do  Pana 

Piłkowskiego powiedział, że życzy, aby przejechał on samochodem pięćdziesiąt 

– sześćdziesiąt tysięcy kilometrów rocznie jeżdżąc do Warszawy lub Szczecina, 

zobaczył jaka to jest przyjemność ,,tłuczenie się” kilka godzin, zwłaszcza po 

drogach lokalnych, ale to nie jest żaden rarytas, czy przywilej, a jeśli dodatkowo 

mówi się o tzw. kilometrówce jaką się weźmie, to należy jeszcze pamiętać za co 

potem  trzeba  kupić  nowy  samochód,  a  właściwie  jak  w  tym  przypadku 

,,narzędzie pracy”.  Wskaźnik pozyskanych środków jest  znacznie wyższy niż 

w takich ośrodkach jak Koszalin, Kołobrzeg, Szczecinek, czy Białogard, są one 

znane  i  nie  chodzi  o  przechwałki,  ale  przedstawiany  obraz  powinien  być 

prawdziwy.  Nic  nikogo  nie  ominie,  wykonawcy  również,  jeśli  zostanie 

wykonane coś nieprawidłowo, to wykonawca będzie to musiał poprawić, jeśli 

kolejny raz nie zrobi czegoś w sposób prawidłowy, to jest jeszcze gwarancja 

prawidłowego  wykonania  inwestycji  i  są  zawsze  zabezpieczone  środki 

finansowe  i  ostateczny  instrument  do  tego,  żeby  inny  wykonawca  zrobił  to 

w sposób  należyty.  Podkreślił,  że  przy  najlepszym i  prawidłowym nadzorze 

zdarzają się usterki,  ale muszą one być wykonane i poprawione. Jeśli chodzi 

o  hydranty  na  wsiach,  to  inwestycje  wodociągowe  na  wsiach  nie  były 

projektowane i realizowane pod kątem zabezpieczenia pożarowego, bo wtedy 

koszty inwestycji byłyby horrendalne, ale czy rzeczywiście jest to na każdej wsi 

potrzebne.  Czas  wyjazdy  jednostek  w  Domacynie,  czy  Daszewie,  często 

strażacy są w pracy, na wyjazdach i ciężko im się zebrać, jednostka w Karlinie 

działająca w krajowym systemie ratowniczo – gaśniczym bez względu na czas 

w ciągu dwóch – trzech minut wyjeżdża do akcji, bardzo szybko poszkodowani 

otrzymują  profesjonalną  pomoc.  Dlatego  hydranty  i  instalacje  nie  są 

zaprojektowane  na  ciśnienie  przeciwpożarowe,  że  bezpośrednio  można  gasić 

pożar, albo napełniać beczkę do samochodu. Są wyznaczone miejsca, w wielu 

wsiach istnieją zbiorniki ppoż., które sukcesywnie są remontowane i służą do 

zabezpieczenia w wodę w przypadku pożaru. 



Pan Marek Anusz Radny Rady Powiatu Białogardzkiego przypomniał, że   w 

sprawie partycypacji w kosztach Powiatu przy remontach dróg powiatowych w 

gminie, w ubiegłym roku Burmistrz zgłosił propozycję włodarzom Powiatu  w 

tej sprawie i zapytał, jak obecnie wyglądają uzgodnienia w tej sprawie oraz, czy 

uzgodniona  została  nazwa  osiedla  przy  sklepie  ,,Biedronka”,  czy  będzie 

ogłoszony konkurs i czy będzie brana pod uwagę nazwa jak wcześniej mówiono 

,,przy parku”?                           

Burmistrz  Karlina  Pan  Waldemar  Miśko  odpowiedział,  że  oficjalnie  nie 

został jeszcze ogłoszony konkurs na wybór nazwy osiedla, chociaż zbyt wielu 

chętnych do udziału w takich konkursach się nie trafia, z przystanią na wybór 

nazwy ,,Wodnik” konkurs też był ogłaszany kilkakrotnie. Co do dróg, na sesji 

jest obecnych dwóch radnych Rady Powiatu których prosiłby o wsparcie działań 

dotyczących dróg, dzisiaj jest to propozycja współpracy w remoncie drogi do 

Lubiechowa,  aby  w  budżecie  Powiatu  na  następny  rok  znalazły  się  środki 

w wysokości kilkuset tysięcy złotych na remont tej drogi, pod warunkiem, że 

przyznane  będą  środki  ze  schetynówki,  a  byłyby one większe  jeśli  byłby to 

wspólny wniosek Powiatu i Gminy, aby wspólnie znaleźć środki na następny rok 

i wyremontować nawierzchnię całej drogi.

Pan Bogdan Piłkowski  przypomniał,  że pytał,  w czym nie zostało zrobione 

osiem  milionów,  czy  to  tylko  Totolotek  bo  tam  miało  być  dodatkowo 

3 500 000,00zł?

Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że planowano 3 000 000,00zł z Powiatu, 

3 000 000,00zł  z  Totalizatora,  a  3 500 000,00zł  dodatkowych  również 

z  Totalizatora  Sportowego,  a  jak  się  zakończy  okaże  się  za  kilka  miesięcy. 

Dodał, że ma nadzieję, że od któregoś z krytykantów usłyszy, że ,,super, że się 

udało”.

Radny Rady Miejskiej w Karlinie Pan Piłkowski  powiedział,  że na pewno 

Burmistrz usłyszy i dodał, że już dziś musi pochwali Burmistrza, a właściwie 

Panią Sołtys z Karścina, ponieważ był w Karścinie i widział boisko, które jest 
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w bardzo dobrym stanie, jest wykorzystywane przez młodzież, klub sportowy, 

jest ładnie ogrodzone, murawa jest równa, w tym wypadku można inwestycje 

zaliczyć do pozytywnie zakończonych i rozliczonych,  a to co było wcześniej 

było fatalne. 

Pan  Robert  Madejski  Radny  Rady  Powiatu  Białogardzkiego  w  aspekcie 

drogi do Lubiechowa, jest propozycja wspólnego projektu zaproponowana przez 

Burmistrza,  jest  to  dobry  kierunek,  jednak zaangażowanie  radnych  z  Gminy 

Karlino jest ograniczone, bo Burmistrz w tym nie pomaga. Budynek Zespołu 

Szkół  Ponadgimnazjalnych  został  wyceniony  na  ponad  2 000 000,00zł  i  za 

namową Burmistrza raty zostaną ukształtowane w taki sposób, że w 2014 roku 

będzie kwota 500 000,00zł, a w 2015 będzie reszta. Trudno będzie rozmawiać 

z  kolegami  radnymi  z  innych  gmin,  żeby  realizować  potrzebne  inwestycje 

w  Gminie  Karlino,  jeśli  z  tej  gminy  jest  tak  małe  zaangażowanie.  Gdyby 

Burmistrz  podjął  działania  i  środków  byłoby  więcej,  to  byłyby  argumenty 

i  można bez przeszkód przekonać kolegów radnych.  Każdy kalkuluje,  gdyby 

pokazano,  że  Gmina Karlino przekazuje  nie  pół  miliona,  ale  milion w 2014 

wtedy pewne środki można byłoby łatwiej wywalczyć. Nie zmienia to faktu, że 

radni podejmą działania, aby te inwestycje się odbyły. W aspekcie pozyskanych 

środków na inwestycje, to robi wrażenie, jednak, gdyby przeanalizowany został 

efekt tych inwestycji w odniesieniu do mieszkańców, do rodzi z gminy Karlino, 

to efekt jest poniżej oczekiwań mieszkańców, mieszkańcy oczekują wyższego 

poziomu życia, a to jest praca, dobre pobory, tu zaangażowanie Gminy mogło 

być znacznie większe. Widać ścieżki rowerowe, halę sportową, świetlice,  ale 

sesja odbywa się w auli Liceum, dzieci skończą szkołę, a czy w aspekcie gminy 

alternatywą jest świetlica? W aspekcie Karlina jest hala sportowa? Przypomniał, 

że  wiele razy deklarował  wspólny projekt,  aby skopiować to co jest  robione 

w Białogardzie, jest efekt widoczny, nie zostało to przez Burmistrza przyjęte, 

woli inwestować w inne kierunki. Karlino jest coraz ładniejsze, ale czy rodziny 

Karlińskie sobie radzą? Jak oszczędzają wodę? Plany, kalkulacje dotyczące ceny 

wody, zużycia są dziś nierealne,  mieszkańcy mocno oszczędzają,  mają niskie 



dochody i ten kierunek jest istotny. Burmistrz powie, że Gmina Karlino nie jest 

od tego, żeby wspierać miejsca pracy, ale każda jednostka, gmina, powiat, Urząd 

Marszałkowski  jest  od  tego  żeby  inwestować  w  kierunku  rozwoju  rodziny, 

większych dochodów bezpośrednich mieszkańców. Stwierdził, że                 w 

planach  o  których  mówił  Burmistrz  w  następnym okresie  finansowania  nie 

słyszał  o  nowych  miejscach  pracy,  większej  stopie  życia  dla  mieszkańców, 

o perspektywie. Dziś większość mieszkańców Karlina pracuje poza Karlinem. 

Powiedział,  że  przedstawił  punkt widzenia  wielu mieszkańców, fajnie,  że  się 

robi  drogę w strefie ekonomicznej,  że jest  firma która  zatrudni  trzydzieści  – 

czterdzieści, ale takich inwestycji jest w tym mieście dla mieszkańców za mało.

Pani  Teresa  Plichta  –  Lessnau  Dyrektor  Zakładu  Oświaty  w  Karlinie 

powiedziała, że trudno jest słuchać takich wypowiedzi, ponieważ niedawno Pan 

Burmistrz mówił o żłobku, o przedszkolu i oświacie, czy nie jest najważniejsze, 

by dać możliwość posłania dziecka do tak wspaniałych warunków? Czy nie jest 

to dbałość o kobiety, które mogą podjąć pracę i nie płacić za żłobek dużych 

pieniędzy? Gmina nie jest od tego, żeby tworzyć miejsca pracy, ale żeby była 

taka infrastruktura, żeby mama mogła pójść do pracy. Czy nie liczy się dbałość 

o to, by nie została zamknięta żadna szkoła? Pan Madejski mówi, że mieszkańcy 

oczekują czegoś więcej, każdy oczekuje, ale są również osoby, które nie dają 

nic, a chcą bardzo dużo. Czy nie widać tego, że dziś mogłoby nie być szkoły 

ponadgimnazjalnej,  czy  nie  jest  zasługą  władz,  że  ona  będzie  i  nie  została 

zlikwidowana?  Wszystko  jest  krytykowane,  a  tu  również  pracują  ludzie. 

Podkreśliła, że przez to, w jaki sposób oceniania jest praca osób zatrudnionych 

w Urzędzie, czy jednostkach organizacyjnych bardzo często nie chce się przyjść 

do  pracy.  Powiedziała,  że  również  tu  mieszka,  ma  dzieci,  pracę  i  żyje  tym 

wszystkim,  a  bez  przerwy  słychać  krytykę.  Ciężko  się  także  odnieść  do 

niektórych tematów, bo zaraz są komentarze, że to ,,koleżanka” Burmistrza, ale 

też jest mieszkanką, ma swoją rodzinę, egzystuje tu i cieszy się z tego, że jest 

tak  pięknie,  należy  nauczyć  się  cieszyć  z  każdej  rzeczy.  Każdy  ma  swoje 

zadania, gmina ma stworzyć całą infrastrukturę dla rozwoju dzieci, młodzieży, 
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ale nie tworzyć miejsca pracy. Nie można powiedzie, że Gmina nic nie robi, nie 

rozmawia, tworzy klimat i chętnie zaprasza do inwestowania w Karlinie.

Pni Żaneta Wandycz Sołtys – Przewodniczący Rady Sołeckiej w Garnkach 

powiedziała, że padły zarzuty wobec Burmistrza i włodarzy Gminy, że szczycą 

się  budowaniem świetlic,  podkreśliła,  że  jest  mieszkanką wsi  Garnki  i  może 

przedstawić  przykład  Nasutowa  oddalonego  o  dwa  kilometry  i  mieszkańcy 

tamtej  wsi,  dzieci  nam  zazdroszczą  świetlicy,  placu  zabaw,  jest  czym  się 

szczycić. Ta świetlica i jej obejście jest powodem do dumy. Od kilkudziesięciu 

lat mieszka w Gminie Karlino i tak nie było, a mieszkańcy Gminy Białogard 

zazdroszczą tego co jest zrobione, podczas rozmów z sołtysami również słyszy 

się, że są to inwestycje godne podziwu. To też trzeba wziąć pod uwagę, a nie 

bez przerwy krytykować.    

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina  powiedział,  że wypowiedzi  Pana 

Madejskiego od pewnego czasu odbiera jako rozpoczęcie kampanii wyborczej, 

ale trzeba mieć argumenty na jakąś dyskusję. Wypowiedź Pana Madejskiego na 

temat  dróg  powiatowych  odebrał  tak,  jakby  Pan  Madejski  był  mieszkańcem 

Białogardu, a nie Gminy Karlino i nie radnym z Karlina. Pieniądze za budynek 

Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych to fakt sprzed kilku miesięcy. Fakt zaistniał, 

obie strony się zgodziły co do sposobu zakupu, wysokości i terminów spłaty rat. 

Propozycja została złożona w określonej sytuacji i określonym otoczeniu. Złożył 

deklarację,  że zostaną wygospodarowane środki w budżecie Gminy na udział 

własny  na  remont  drogi.  Nie  oczekuje,  że  uda  się  to  Panu  Madejskiemu 

załatwić, ale oczekuje od radnych z Gminy Karlino, że o to ,,powalczą”, wstaną 

na sesji, zabiorą głos. Nie pamięta, aby Pan Madejski kiedykolwiek wstał na 

sesji  Powiatu  i  zabrał  głos  w sprawie  remontów dróg,  a  chodzi  tylko  o  to. 

Chodzi  o  pozytywny lobbing,  a  nie  załatwianie  czegoś,  każdy samorząd ma 

jakieś swoje określone priorytety i jeśli Powiat powie nie, to zostanie to przyjęte 

do wiadomości, ale będzie szkoda tego co można byłoby razem, przy być może 

większym wysiłku intelektualnym, czy finansowym wspólnie zrobić. Zwracając 



się do Pana Madejskiego stwierdził, że szkoda, że nie było go w trakcie sesji, 

kiedy  przedstawiana  była  prezentacja,  bo  usłyszałby  o  rodzinie,   programie 

,,karta  dużej  rodziny”,  budowy  mieszkań  komunalnych  dla  młodych  rodzin 

i  wiele innych propozycji  których wdrażanie już rozpoczęto i  w najbliższych 

miesiącach będą wdrażane, a wiąże się to również z wydatkowaniem środków 

z  budżetu  Gminy,  bo  jeśli  zostanie  wprowadzona  karta  rodziny,  to  za 

zastosowane ulgi trzeba będzie zapłacić. Następnie poprosił o wskazanie kiedy 

wypowiedział słowa o których mówił Pan Madejski cyt:,,Pan powie, że Gmina 

Karlino  nie  jest  od  tego,  żeby  tworzyć  nowe  miejsca  pracy”.  Podkreślił,  że 

takich  słów nigdy  nie  powiedział,  zgadza  się  z  wypowiedzią  Pani  Plichta  – 

Lessnau, że głównym celem jest wspieranie przedsiębiorczości, miejsca pracy 

budżetowe są najmniej  efektywne,  co nie oznacza,  że nie  są one ważne,  ale 

z punktu widzenia przyszłości gospodarki są one najmniej efektywne dla danego 

samorządu  gminnego,  czy  powiatowego,  a  najcenniejsze  są  HOMANIT, 

KOSPEL,  SKANRAD,  tego  typu  firmy,  produkcyjne.  Wsparcie  jest  przede 

wszystkim w tych  obszarach,  gdzie  te  miejsca  mogłyby  powstawać.,  to  jest 

priorytet, a nie tworzenie miejsc budżetowych,. Chociaż kilka lat temu powstał 

Warsztat Terapii Zajęciowej ,,Iskierka”, a to są także budżetowe miejsca pracy, 

czy Wioska Dziecięca SOS w Karlinie, chociaż to nie do końca są budżetowe 

miejsca pracy. Pan Madejski chce dziś wrócić do Karlina jako Stowarzyszenie 

Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych, a to między innymi z jego inicjatywy 

Stowarzyszenie  zostało wyprowadzone z  Karlina.  To jak należy organizować 

działania  Stowarzyszenia  w  Białogardzie  zależy  od  Burmistrza  Białogardu, 

Starosty Białogardzkiego, czy Wójta Gminy Białogard. Podkreślił,  że robi się 

wszystko, aby również drobną przedsiębiorczość wspierać i zachęcić ludzi do 

zakładania takich firm. Przypomniał, żre planowane jest uruchomienie miejsca 

w którym będą udzielane pożyczki  z Funduszu Jeremi na mniej niż 1%, aby 

każdy  przedsiębiorca  Karliński  mógł  tam  pójść  i  skorzystać.  Dodał,  że 

współpraca  się  odbywa  również  z  organizacją  zajmującą  się  udzielaniem 

pożyczek  z  dużego  programu  związanego  z  pożyczkami,  poręczeniami 

i  w  najbliższym  czasie  odbędzie  duże  spotkanie  organizowane  dla 
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przedsiębiorców,  oba  instrumenty  zostaną  przedstawione  i  jeśli  będzie  wola 

mieszkańców, to wtedy zaproponuje w budżecie już na ten rok wyasygnować 

i pokazać środki na udział Gminy.   

Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej  w Karlinie  zawrócił  się do 

Pani Teresy Plichty – Lessnau Dyrektora ZO twierdząc, że przykro jest słuchać. 

Materiały przygotowane na temat pomp ciepła w Szkole w Daszewie w 2011 

roku 32 000,00zł,  w budżecie  było zaznaczone 27 000,00zł,  gaz 18 000,00zł, 

a w materiałach 10 000,00zł. Szkoła w Karwinie 2010 rok 5 000,00zł energia 

elektryczna  w budżecie,  w materiałach  dotyczących  pomp 7 169,00zł,  ponad 

dwa tysiące różnicy. Węgiel, drzewo, olej opałowy w 2010 roku 27 653,00zł, tak 

jest zapisane w budżecie w rozliczeniu szkoły, a w przedstawionych materiałach 

tego  nie  ma,  kiedy  widzi  takie  rzeczy  nie  będzie  przechodził  nad  tym  do 

porządku dziennego, chciałby wiedzieć kiedy radni są prawidłowo informowani, 

czy w sprawozdaniu budżetowym, czy w innych przygotowanych materiałach. 

Tak  jak  przygotowana  była  analiza  opłacalności  muzeum,  wypisane  bzdury, 

finansowanie  analizy  też  jest  nieprawidłowe,  bo się  płaciło  firmie której  nie 

było,  to  jest  tylko  w  trosce  o  dobro  finansów  Gminy  i  taki  jest  cel, 

a poniesione koszty, to pożary, które na pewno nie były z przypadku. Ostatnia 

sprawa  się  toczy  i  już  niedługo  będzie  jej  finał.  Następnie  zwrócił  się  do 

Komendanta  Komisariatu  w  Karlinie  z  pytaniem,  czy  organizowane  będzie 

otwarcie oraz, do Burmistrza, że w ramach prezentu warto byłoby zakupić do 

Komisariatu  sprzęt, dzięki któremu można by nagrywać zeznania świadków. 

Pan Robert Madejski zwrócił się do Pani Plichta – Lessnau z prośbą, aby jego 

wypowiedzi nie były skracane do wypowiedzi  krytycznych, jeśli  są elementy 

krytyki, to jest to jego zdanie, tworzenie klimatu, przyciąganie inwestorów, firm, 

którym się tworzy klimat, jest to najważniejszy element działania samorządów i 

tak się robi tam, gdzie zaproponowano w mieście Białogard, przekazano tam 

samorządowe pieniądze za które jest odpowiedzialny i stara się je efektywnie 

rozliczyć. W roku 2007 – 2008 Karlino straciło około czterystu miejsc pracy, a 



odzyskano mało. Podkreślił, że mówi o oczekiwaniach społecznych. Fajnie, że 

szkoły są na coraz wyższym poziomie, że jest dobry klimat, żłobek, praktycznie 

nowe przedszkole i na ten temat nie trzeba dyskutować, jest to ładny obiekt, 

potrzebny i oceniany przez mieszkańców bardzo dobrze, ale co dalej będzie z 

młodzieżą,  która  kończy  szkołę  i  ma  pracy  szukać  w  Szczecinie,  Poznaniu, 

zagranicą?  To  nie  jest  propozycja  przeniesienia  Stowarzyszenia  do  Karlina, 

zaproponowany został pewien projekt, który nazywa się Invest – Park, niektóre 

gminy  w  Polsce  już  z  tego  projektu  korzystają,  także  Powiat  Grodzki  Piła, 

niedługo  pozyskają  środki,  a  potem  będą  pozyskiwać  inwestorów,  którzy 

tworzyć  będą  miejsca  pracy.  Nie  jest  też  prawdą,  że  Stowarzyszenie  zostało 

wyprowadzone  z  Karlina  przez  niego,  to  za  namową  Burmistrza,  który 

przekonał radnych do wypisania się ze Stowarzyszenia i tylko trzech było za, 

reszta się wstrzymała od głosu. Od momentu, od kiedy Burmistrza nie ma w 

Stowarzyszeniu wiedzie się znacznie lepiej. 

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie  powiedział, 

że  dyskusja  dotyczy  bardzo  drobnych  tematów.  W  tej  chwili  osoby  które 

oglądają i słuchają, a każdy ma jakieś swoje problemy i kiedy się mówi o tym, 

że  się  stworzy  miejsca  pracy  bo  taka  jest  rola  samorządu,  to  chce  się  tego 

słuchać, tak jak każdy chciałby usłyszeć, że będzie zarabiał więcej pieniędzy, ale 

osoby które choć trochę znają ekonomię, to wiedzą dobrze, że w gospodarce 

wolnorynkowej,  to  nie  samorząd  ustala  wysokość  pensji,  rząd  ma  wiele  do 

powiedzenia,  bo określa minimalne płace,  natomiast  nie ustala maksymalnej. 

Bzdurą  jest,  że  samorząd może  spowodować  i  powstaną  dodatkowe miejsca 

pracy. Próba zrzucenia na samorząd, że będzie organizował miejsca pracy, to 

próba powrotu do tego co było pięćdziesiąt  lat  temu, kiedy państwo przejęło 

kontrolę, budowało zakłady, tworzyło miejsca pracy i to się rozsypało. To co 

powinien robić samorząd robi, zawsze można stwierdzić, że mogło być lepiej, 

kiedy  tworzy  się  plan,  to  się  tylko  szacuje.  Są  miejsca  stworzone  do 

inwestowania,  uzbrojone,  jest  też  coś,  co  jest  pomijane  w dyskusji.  Zawsze 

można powiedzieć, że jeśli ktoś nie ma pracy, to co go interesuje boisko i co 
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miałby robić po pracy, ale nie zgadza się ze stwierdzeniem, że należy przejąć na 

barki  władz  samorządowych  obowiązek  tworzenia  miejsc  pracy.  Można 

stworzyć klimat, można określić odpowiednią wysokość podatków, chociaż nie 

zawsze  decyduje  to  o  tym,  czy  przedsiębiorstwo  powstanie,  ale  trzeba 

przynajmniej  trochę  wiedzieć  na  temat  obciążeń,  ile  tak  naprawdę  kosztuje 

przedsiębiorstwo.  Pomysł  przedstawiony  przez  Pana  Madejskiego  stworzenia 

Invest – Parku, czy drugiego Inkubatora, to nie jest tworzenie konkurencji? Czy 

nie będą zbyt blisko siebie? Wiele rzeczy jest dobrze robionych, choć na pewno 

wiele  rzeczy  można  było  zrobić  lepiej.  Pan  Madejski  powiedział,  że  gdyby 

pieniądze  za  budynek  Zespołu  Szkół  Ponadgimnazjalnych  trafiły  do  Rady 

Powiatu byłoby lepiej, a co gdyby powstał ośrodek wychowawczy? Nie byłoby 

wcale  pieniędzy,  a  problem  drogi  w  Lubiechowie  byłby  nadal.  Jest  to 

żonglowanie pewnymi faktami. Dyskusja na temat budżetu schodzi z tematu, 

dlatego  prosi  o  treściwe  pytania  dotyczące  wykonania  budżetu,  a  nie 

prowadzenie kampanii wyborczej.   

Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  Pan  Piłkowski  zwracając  się  do  Pani 

Wandycz powiedział,  że fajnie, iż dzieci z Nasuwowa korzystają ze świetlicy 

i placu zabaw w Garnkach, ale w sąsiedniej Gminie Biesiekierz świetlica jest 

czynna czterdzieści godzin w tygodniu, w Rokosowie też czterdzieści godzin. 

Może  nie  wydano  tak  dużych  środków  na  remonty,  ale  są  tam  świetlice 

wykorzystywane.

Pani Danuta Butrym Dyrektor Karlińskiego Ośrodka Kultury powiedziała, 

że  tak  jak  większość  nie  może  słuchać  wypowiedzi  negujących  wszystko, 

cokolwiek nie zostałoby zrobione przez Radę Miejską, czy Burmistrza, to jest 

źle.  W tym miesiącu  odbył  się  przegląd  wszystkich  świetlic  wiejskich  przez 

Nadzór Budowlany Białogard i stwierdzono, że takich świetlic jak są w Gminie 

Karlino nie ma nigdzie w całym Powiecie Białogardzkim. Zarzut, że świetlice są 

otwierane zbyt krótko, zajęcia się odbywają w zbyt małym wymiarze godzin. 

Jeśli wpłynie podanie, że dana miejscowość, sołtys i mieszkańcy sołectwa wraz 



z  opiekunem  świetlicy  stwierdzą,  że  godzin  trzeba  więcej,  to  ich  liczba 

zostałaby zwiększona. W tej chwili wpłynęło jedno takie podanie z Lubiechowa, 

tam dzieci  jest  dużo i  to  podanie  zostanie  uwzględnione  w następnym roku 

budżetowym. W garnkach jest bardzo mało dzieci i mało prawdopodobne, żeby 

mieszkańcy chcieli zwiększanie liczby godzin. 

Pan Robert Madejski Radny Rady Powiatu Białogardzkiego powiedział, że 

nie wie o co chodzi z kwestią wyborczą i dodał, że jego plany zawodowe są 

skierowane w innym kierunku, nie ma więc powodów do zmartwienia, ale raz 

w  roku  przy  okazji  sesji  absolutoryjnej  każdy  z  mieszkańców  może 

wypowiedzieć  swoje  zdanie.  Stwierdził,  że  jego  zdaniem  można  to  zrobić 

inaczej, jego ,,punkt ciężkości” jest w kierunku mieszkańca, rodziny, warunków 

życia.  Odnosząc  się  do  wypowiedzi  Przewodniczącego  Rady  stwierdził,  że 

faktycznie jeśli chodzi o podejmowane działania w Powiecie Białogardzkim, nie 

są one typowe, można mieć wrażenie, że samorząd jest zwolniony od tworzenia 

klimatu i pomocy w tworzeniu miejsc pracy, ale gdyby nie obiekt Inkubatora 

Technologicznego, to nie powstałoby trzysta pięćdziesiąt miejsc pracy, z czego 

około  stu  dwudziestu,  to  miejsca  z  których  korzystają  mieszkańcy  Gminy 

Karlino. Gdyby były pieniądze na jeszcze dwa takie obiekty, to byłoby już tysiąc 

miejsc  pracy,  bo  takie  jest  zainteresowanie.  Dziś  jest  mało  inwestorów,  jest 

kryzys,  obawiają  się  inwestowania,  trzeba  wymyślić  coś  nowego,  stworzona 

została spółka Invest-Park,  która buduje nowy obiekt przemysłowy, gdzie też 

powstaną nowe miejsca pracy, w innym przypadku inwestor by nie przyszedł. 

Jest  to  nowa  formuła,  ale  warto  w  nią  inwestować.  Miasto  Białogard 

zainwestowało w Inkubator 1 150 000,00zł, to się przekłada w granicach trzech 

- czterech tysięcy na miejsce pracy. Dodał, że pracownicy są wybierani przez 

pracodawcę, a mieszkańcy z Karlina, Białogardu są bardzo dobrze oceniani.

Burmistrz Karlina Pan Waldemar Miśko powiedział, że ciężko jest pozyskać 

inwestorów, ale w Karlinie będą przeprowadzone dwie nowe inwestycje. Dodał, 

że nie rozumie także dlaczego Pan Madejski chciałby powrotu Gminy Karlino 

do Stowarzyszenia, skoro Burmistrz Karlina komuś przeszkadzał. Przypomniał 
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także, że najpierw Stowarzyszenie się wyprowadziło do Białogardu, a dopiero 

potem po dwóch – trzech latach Gmina wystąpiła, patrząc na działalność która 

była  prowadzona  w  stosunku  do  Gminy  Karlino,  tak  jak  wystąpiła  również 

Gmina Tychowo. Jest to Stowarzyszenie ,,wzajemnej adoracji”, ale nie można 

odmówić sukcesu w postaci  miejsc  pracy.  Zwrócił  się  do Pana Madejskiego 

z prośbą, aby nie pomagał i nie przeszkadzał, a co do młodych ludzi, w trakcie 

prezentacji przedstawiał dla nich perspektywy. Podkreślił, że nigdy nie słyszał 

ze  strony  Pana  Madejskiego  słów wstawiennictwa  w obronie  Zespołu  Szkół 

Ponadgimnazjalnych, ale Dyrektor Szkoły może przekazać informację na temat 

zamierzeń i planów w związku z tą szkołą. 

   

Ad. 9a)

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2012 

rok. 

Komisja  Rewizyjna  nie  wypracowała  opinii  na  temat  projektu  uchwały, 

pozostałe komisje zaopiniowały projekt pozytywnie.

Za  podjęciem  uchwały  głosowało  11  radnych,  1  radny  był  przeciwny, 

3  wstrzymało  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania  uchwała 

Nr XXXVI/358/13 została podjęta większością głosów. 

Ad. 9b)

Projekt uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2012 

rok. 

Komisja Rewizyjna przygotowała wniosek o udzielenie Burmistrzowi Karlina 

absolutorium  z  tytułu  wykonania  budżetu  za  2012  rok,  pozostałe  komisje 

zaopiniowały projekt pozytywnie.

Pan  Wojciech  Tomczyk Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 



przedstawił obecnym treść wniosku Komisji Rewizyjnej. 

Za  podjęciem  uchwały  głosowało  11  radnych,  1  radny  był  przeciwny, 

3  wstrzymało  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania  uchwała 

Nr XXXVI/359/13 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina podziękował za życzenia i kwiaty, 

zwłaszcza sołtysom, podkreślił, że zmiana współpracy jest zauważalna, dzięki 

częstszym rozmowom i  konsultowaniem wspólnych  pomysłów,  podziękował 

także kierownikom jednostek organizacyjnych, ludziom którzy pracują na rzecz 

Gminy i wkładają w swoją pracę ogrom serca, z tego powodu często spotykają 

ich  przykrości,  podziękował  prezesom  spółek,  kierownikom,  dyrektorom, 

szeregowym pracownikom, którzy są nieobecni na sesji, jest to kilkudziesięciu 

co najmniej ludzi. Nikt nie jest w takiej komfortowej sytuacji że może swoje 

osobiste  potrzeby  w pełni  zaspokajać,  mieć  wszystko  co  chcieliby  mieć,  ale 

trzeba  patrzeć  na  otoczenie,  że  udaje  się  łączyć  i  działać  w  obszarze 

inwestycyjnym, infrastrukturalnym, świetlice,  boiska,  to co jest  potrzebne do 

wypoczynku, ale również w obszarze dotyczącym miejsc pracy i dotyczącym 

wspierania rodzin, zwłaszcza rodzin wielodzietnych i młodych ludzi. Symbioza 

pomiędzy  infrastrukturą,  a  miejscami  pracy  i  wsparciem  dla  rodzin  będzie 

postępowała. W otoczeniu i w ocenie ta Gmina, dzięki wszystkim obecnym jest 

bardzo  pozytywna,  Gmina  jest  zauważana,  w niektórych  dziedzinach,  nawet 

jako nieduży ośrodek miejski może konkurować z dużymi miastami, to o czymś 

świadczy.  Podziękował  Przewodniczącemu  Rady  i  wszystkim  radnym. 

Podkreślił,  że  nie  ocenia  negatywnie  głosowań,  stara  się  szanować  zdanie 

odrębne, demokracja ma to do siebie, że decyduje większość, a różnica zdań jest 

elementem rozwojowym.     

Ad. 9c)
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Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Karlino na 2013 rok. 

Komisja  Rewizyjna  nie  wypracowała  opinii  na  temat  projektu  uchwały, 

pozostałe komisje zaopiniowały projekt pozytywnie.

Za  podjęciem  uchwały  głosowało  8  radnych,  1  radny  był  przeciwny, 

6  wstrzymało  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania  uchwała 

Nr XXXVI/360/13 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 

Ad. 9d

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  wieloletniej  prognozy  finansowej  Gminy 

Karlino na lata 2013 – 2025. 

Komisja  Rewizyjna  nie  wypracowała  opinii  na  temat  projektu  uchwały, 

pozostałe komisje zaopiniowały projekt pozytywnie.

Za  podjęciem  uchwały  głosowało  8  radnych,  1  radny  był  przeciwny, 

6  wstrzymało  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania  uchwała 

Nr XXXVI/361/13 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 

Ad. 9e

Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Szczecinie   w   wysokości 

125 520,74zł na finansowanie planowanego deficytu budżetu, spłatę wcześniej 

zaciągniętych  zobowiązań  z  tytułu  emisji  papierów  wartościowych  oraz 

zaciągniętych  pożyczek  i  kredytów.  Pożyczka  zostanie  przeznaczona  na 



realizację zadania – Modernizacja oświetlenia  z tradycyjnego na lampy LED, 

umiejscowionego wzdłuż dróg gminnych w miejscowości Daszewo, będącego 

częścią realizowanego projektu pn.  „ Przebudowa dróg gminnych oraz budowa 

kanalizacji deszczowej i oświetlenia w Daszewie .”.

Wszystkie komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.

Za  podjęciem  uchwały  głosowało  9  radnych,  1  radny  był  przeciwny, 

5 radnych wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała 

Nr XXXVI/362/13 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 

Ad. 9f

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej 

na terenie gminy Karlino – obręb Gościnko, oznaczonej  w ewidencji gruntów 

jako działka nr 269 o pow. 0,0444 ha w drodze bezprzetargowej na poprawę 

warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej.

Wszystkie komisje Rady zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały.

W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XXXVI/363/13 

została podjęta. 

Ad. 9g

Projekt  uchwały  w  sprawie  zasad  i  trybu  przeprowadzenia  konsultacji 

z mieszkańcami Gminy Karlino.

Komisja Rewizyjna proponuje zmianę do projektu uchwały w załączniku § 7 

ust. 2 pkt 6 – wykreślić część zapisu ,,ze wskazaniem źródła finansowania” oraz 

zapis § 8 ust. 6 pkt 2 zmienić zapis na ,,umieszczanie ogłoszeń na wszystkich 
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tablicach  Urzędu”  pozostałe  komisje  Rady  pozytywnie  zaopiniowały  projekt 

uchwały.

Pani  Tamara  Korzeniowska  Radna  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

zaproponowała zmianę do projektu uchwały w załączniku § 7 ust. 2 pkt 6 który 

brzmiał  ,,uchwałę  Rady  w  przypadku  wniosku  Rady  ze  wskazaniem  źródła 

finansowania”  skrócić  do  brzmienia  ,,uchwałę  Rady  w  przypadku  wniosku 

Rady”. 

Pan  Bogdan  Piłkowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zaproponował 

zmianę do projektu uchwały w załączniku zapis § 8 ust. 6 pkt 2 zmienić zapis na 

,,umieszczenie ogłoszeń na tablicach ogłoszeń Urzędu”.

Nie  zostały  wniesione  zastrzeżenia  przez  autorów  projektu  uchwały  do 

proponowanych zmian. 

Przewodniczący Rady Pan Gwóźdź zaproponował przyjęcie obu zgłoszonych 

poprawek w jednym głosowaniu.

Poprawki  zostały  przez  radnych  przyjęte  w  wyniku  jawnego 

i jednomyślnego głosowania. 

Uchwała  Nr  XXXVI/364/13  została  podjęta  w  wyniku  jawnego 

i jednomyślnego głosowania. 

Ad. 9h

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  częściową  prywatyzację 

pośrednią Spółki Bio – Energia Karlino Spółka z o.o.

Komisja  Rewizyjna  nie  wypracowała  opinii  w  sprawie  projektu  uchwały, 

pozostałe komisje Rady zaopiniowały go pozytywnie.



Pan  Bogdan  Piłkowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zwrócił  się 

z  pytaniem  do  Pana  Cynarzewskiego,  czy  mógłby  potwierdzić,  że  cena 

biogazowi to jest nadal kwota 25 000 000,00zł?

Pan  Tomasz  Cynarzewski  Prezes  Spółki  Bio  –  Energia  w  Karlinie 

odpowiedział, że taka jest wartość szacunkowa inwestycji, a dokładnie okaże się 

po przeprowadzeniu postępowania przetargowego, w trakcie którego docelowa 

kwota zostanie ustalona.  

Pan Bogdan Piłkowski  powiedział,  że chciałby zapoznać z treścią protokołu 

z sesji z dnia 20 kwietnia 2011 roku na sesji nadzwyczajnej,  cała inwestycja 

miała wtedy kosztować 17 000 000,00zł, pomylił się wtedy i powiedział, że to 

jest  17 000 000,00zł  plus 7 400 000,00zł dodatkowo, wówczas Pan Burmistrz 

stwierdził,  że  należy  czytać  ze  zrozumieniem,  ale  okazało  się,  że  był 

wizjonerem, bo teraz okazało się,  że ma to kosztować 25 000 000,00zł,  cena 

poszła  wyjątkowo w górę  i  nie  ma uzasadnienia  na podział  Spółki,  bo i  tak 

Gminy nie stać na taką inwestycję i nie ma sensu dzielenie czegoś co i tak nie 

będzie zrealizowane w najbliższym czasie, jest temu przeciwny.  

Pani  Tamara  Korzeniowska  przypomniała,  że  w  tej  chwili  Spółka  Bio  - 

Energia  ma  Prezesa,  który  pracuje  społecznie,  Rada  Nadzorcza  również, 

ponieważ do spółki przystępuje firma prywatna, czy nadal będą utrzymane te 

zasady,  czy  osoby  które  wejdą  w  skład  Rady  Nadzorczej  oraz  Prezes  nie 

otrzymają wynagrodzenia?

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina przypomniał, że chodzi o sprzedaż 

dwóch z dziesięciu udziałów. Dziś nikt nie podejmie decyzji o wejściu w takie 

przedsięwzięcie ponieważ z jednej strony nie ma źródeł finansowania w postaci 

dotacji i nie jest uchwalona ustawa o odnawialnych źródłach energii. Zostało to 

zaprojektowane w taki sposób, aby z jednej strony sprzedać prąd, a z drugiej 

strony ciepło, które jest odpadem. Planowane jest dostarczenie tego ciepła do 

kotłowni, która jest blisko gazowni. Przy dużym dofinansowaniu zewnętrznym 

w postaci  dotacji  i  korzystnej  ustawie  będzie  można  obniżyć  koszty  energii 
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cieplnej  dla  wszystkich  korzystających  z  kotłowni  zbiorowych.  Jeśli  chodzi 

o przyłącze ciepłownicze nie ma problemu, jest ono zaprojektowane do dużej 

kotłowni, natomiast jest problem z przyłączem energetycznym, dziś z ekspertyz 

wynika, że do żadnej z linii  nie można się przyłączyć.  Po rozmowie z firmą 

HOMANIT i z Zakładem Energetycznym okazało się, że HOMANIT ma swój 

tzw. GPZ i jest możliwość wysłania tam energii. Dodał, że nie ma gwarancji, iż 

firma  HOMANIT będzie  partnerem,  być  może  Zakład  Energetyczny  wyrazi 

wolę kupna energii i doprowadzenia odpowiedniej linii do GPZ w Białogardzie, 

a udziały muszą być zbywane w drodze publicznej i otwartej. Drugim istotnym 

warunkiem jest zapewnienie dostaw surowca. Z posiadanych informacji wynika, 

że z okolicy wożony jest surowiec do biogazowi w Perkun. Jeśli stałe dostawy 

będą  zapewnione w wysokości  70 – 80% to już  będzie  dobrze,  resztę  sobie 

można zapewnić w kontraktach rocznych, dwuletnich zawartymi z okolicznymi 

rolnikami. Dopóki Spółka nie podpisze umowy na dofinansowanie inwestycji 

nikt nie będzie pobierał wynagrodzenia, w związku z tą uchwałą nie pojawią się 

koszty,  że  ktoś  zacznie  zarabiać  pieniądze.  Jest  zapowiedź  Marszałka 

Województwa,  że  w  najbliższym  czasie  zostanie  ogłoszony  konkurs  na 

odnawialne źródła dla podmiotów publicznych,  głównie chodzi  o samorządy. 

Nie  zostało  to  jeszcze  doprecyzowane,  ale  dofinansowanie  na  tego  typu 

przedsięwzięcia będzie do 90%, to nawet przy dzisiejszych cenach certyfikatów 

w  każde  tego  typu  przedsiębiorstwo  warto  wejść.  Dziś  również  nie  można 

stwierdzić, że biogazownia zostanie na pewno zgłoszona do konkursu, ponieważ 

pula środków która potencjalnie jest do dyspozycji  to około 20 000 000,00zł, 

a wiadomo jaka jest wartość szacunkowa inwestycji, na pewno nie będzie tak, że 

tylko jeden wniosek otrzyma dofinansowanie, dlatego nie jest wykluczone, że 

środki nie zostaną zwiększone. Dodał, że w zanadrzu jest inny projekt związany 

z  odnawialnymi  źródłami  energii  i  dofinansowaniu  na  poziomie  90%,  to 

projekty związane z fotowoltaiką, są przygotowane projekty techniczne do tego, 

aby na wszystkich obiektach publicznych fotowoltaikę zamontować.  Konkurs 

będzie miał jeden warunek, że inwestycja jest gotowa do realizacji i natychmiast 



po decyzji o dofinansowaniu mają być ogłaszane przetargi. Dlatego jest wola 

doprowadzenia również w spółce z Bio – Gazownią do takiej sytuacji, że jest na 

dotknięcie  palca.  Są  pieniądze,  jest  realizacja,  a  to  jest  uzależnione  od 

otrzymanych lub nie dotacji.   

Radny Rady Miejskiej w Karlinie Pan Bogdan Piłkowski  zapytał dlaczego 

sytuacja  jest  taka,  że  koszt  inwestycji  wzrósł  z  17 000 000,00zł  do 

25 000 000,00zł,  tak  duży  wzrost  w  ciągu  dwóch  lat?  Nie  ma  żadnych 

perspektyw, żeby brać pieniądze, bo to trzeba wziąć kredyty żeby to robić. Po co 

to ma być zrobione, odbyła się jedna sesja nadzwyczajna i w ciągu lat nic się nie 

wydarzyło, tylko wzrosły koszty inwestycji. Teraz Spółka ma zostać podzielona, 

po co? To jest  zbędne i  niepotrzebne,  kiedy będzie możliwość inwestowania 

a są dokumenty przygotowane i wszystkie opinie, to będzie można to zrobić, 

może wartość akcji będzie wtedy większa. Znowu coś będzie brał HOMANIT, 

już  miał  brać  wodę,  teraz  słyszy,  że  już  bierze,  ale  kiedy  na  wspólnym 

posiedzeniu pytał czy coś się zmieniło, nie otrzymał informacji na ten temat. 

Spalarnia  również  miała  przesyłać  ciepło  do  HOMANITU,  ale  wątpi,  że  tej 

firmie  będzie  się  opłacało  ciągnąć  linię,  aby  brać  energię  elektryczną 

z biogazowi. 

Pan Tomasz Cynarzewski  odpowiedział, że w kwietniu 2011 roku wykonany 

został  wstępny  biznesplan,  a  rozbieżności  spowodowane  są  następującymi 

powodami, że na początku instalacja planowana miała być o mniejszej mocy 

1,2 MW, zwiększenie 1,6 MW powoduje wzrost kosztów, a drugi element to 

zmiana  lokalizacji,  teraz  jest  przy  oczyszczalni  ścieków,  a  część  tego terenu 

wymaga palowania by zwiększyć nośność gruntu. Spółka nie posiada jeszcze 

wszystkich  pozwoleń  które  są  niezbędnymi  argumentami  do  aplikacji 

gdziekolwiek, są to pozwolenie na budowę, przyłącze energetyczne oraz umowa 

pomiędzy Spółką a dostawcami surowca. Poprzednio nie było takich pozwoleń 

by móc aplikować, a w ciągu dwóch miesięcy nie uda się wszystkiego załatwić 

na czas.   
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Pan Bogdan Piłkowski zapytał czy jeśli prywatyzacja nie zostanie zrobiona, to 

nie uda się tego wykonać, czy jest to potrzebne w tym momencie i w tej chwili, 

że uchwała musi zostać podjęta?

Pan Tomasz Cynarzewski  odpowiedział,  że jest to niezbędne, jest to jedyna 

droga, aby udziałowiec który jednocześnie będzie odbiorca energii elektrycznej 

z  instalacji  biogazowi  musi  posiadać  tytuł  prawny  do  instalacji,  a  w  takim 

przypadku  będzie  posiadał  gdy  będzie  udziałowcem.  Wtedy  unika  się  wielu 

przeszkód, a największą jest to, że potencjalny odbiorca nie będąc udziałowcem 

musiałby  się  stać  operatorem,  posiadać  koncesję,  musiałby  się  stać  małym 

zakładem energetycznym. 

Pan Piłkowski zapytał, czy dwa lata temu tego nie wiedziano, czemu wtedy nie 

mówiono, że coś takiego trzeba będzie zrobić? Gdyby wyprodukowana energia 

była sprzedawana do zakładu energetycznego, jaką uzyskałoby cenę, niższą, czy 

wyższą niż kupuje się w zakładzie energetycznym?     

Pan Tomasz Cynarzewski odpowiedział, że byłaby to cena wyższa. 

Pan Bogdan Piłkowski  zapytał po co HOMANIT ma kupować coś po cenie 

wyższej  a nie sprzedać to do zakładu energetycznego i  kupić to za mniejsze 

pieniądze. To jest nielogiczne. 

Pan Tomasz Cynarzewski Prezes Spółki Bio – Energia w Karlinie wyjaśnił, 

że zakład energetyczny nie jest w stanie tego kupić, bo żeby coś kupić, należy to 

przesłać sieciami energetycznymi, a nie są one w stanie tego odebrać, to w jaki 

sposób mogą dostarczyć produkt komukolwiek. 

Radny  Rady  Miejskiej  Pan  Bogdan  Piłkowski  zapytał  czy  jest  sieć 

doprowadzona  do  HOMANITU?  Skoro  nie  ma  to  ktoś  będzie  musiał  za  to 

zapłacić, kto?

Pan  Tomasz  Cynarzewski  odpowiedział,  że  sieci  nie  ma,  ale  jeśli  chodzi 

o  operat  energetyczny  sytuacja  mogłaby  być  bliźniacza,  ponieważ  mało 



prawdopodobne,  żeby  zakład  energetyczny  wybudował  sieć  do  odbioru, 

szczególnie, że były przymiarki do GPZ do Białogardu, ale odległość jest dużo 

większa i koszta byłyby znacznie większe.

Pan Piłkowski  zapytał  kiedy będzie  brany pierwszy  kredyt  na  finansowanie 

inwestycji i zadłużali Gminę?

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina  odpowiedział, że jeśli inwestorem 

będzie Spółka, to Gmina nie będzie partycypować w kosztach. Jeśli okazałoby, 

że zostanie wzięty udział w ogłoszonym konkursie i będzie tak dużo pieniędzy, 

że  będą one  przeznaczone  tylko  dla  gmin i  to  gmina  będzie  musiała  złożyć 

wniosek, żeby dostać dotację w wysokości 90%, a 10% udziału własnego, to 

decyzja o wejściu w takie przedsięwzięcie będzie należała do Rady, ale uchwała 

w  sprawie  udziałów  nie  ma  nic  wspólnego  z  tym,  czy  inwestycję  będzie 

realizowała Spółka, czy Gmina. Dziś trwa debata na temat tego, czy zostanie 

podjęta decyzja o sprzedaży dwóch udziałów po to żeby zapewnić sobie dostęp 

do  infrastruktury  energetycznej  i  móc  sprzedać  energię  wyprodukowaną, 

a  z  drugiej  strony  by  zapewnić  sobie  dostawę  surowca  do  tego  by  prąd 

produkować. 

Pani Anna Semenowicz Radna Rady Miejskiej w Karlinie  zwróciła się do 

Pana Cynarzewskiego przypominając, że mówił o potrzebnym palowaniu przy 

realizacji inwestycji, czy jest to poparte ekspertyzami? Podobne palowanie było 

robione, kiedy miała być budowana ciepłownia i okazało się, że wszystkie pale 

zostały utopione, a ciepłownia nie powstała. 

Pan  Cynarzewski  odpowiedział,  że  robione  były  badania  geotechniczne  na 

całym  terenie  na  którym  ma  być  posadowiona  instalacja,  na  odpowiednią 

głębokość, zgodnie ze sztuką i nie obawia się, że zaistniałaby sytuacja o której 

mówi Pani Semenowicz.  

Za  podjęciem  uchwały  głosowało  7  radnych,  1  radny  był  przeciwny, 

7 radnych wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała 
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Nr XXXVI/365/13 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 

Ad. 9i

Projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości 

i zagospodarowania tych  odpadów  w zamian  za  uiszczoną  przez  właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Wszystkie komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nie było głosów przeciwnych, 

1 radny wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała 

Nr XXXVI/366/13 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski  wstrzymał się od głosu. 

Ad. 9j

Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego 

dla dróg, których zarządcą jest Burmistrz Karlina.

Wszystkie komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.

W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XXXVI/367/13 

została podjęta. 

Ad. 9k

Projekt uchwały w sprawie powołania Spółki  Gminy Karlino o nazwie Zarząd 



Obiektów Sportowych, Turystycznych i Rekreacyjnych Spółka z o.o. 

Komisja  Rewizyjna  negatywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały,  pozostałe 

komisje zaopiniowały projekt pozytywnie.

Pani  Tamara  Korzeniowska Radna Rady  Miejskiej  w  Karlinie  poprosiła 

o potwierdzenie, czy obliczono koszty utrzymania spółki i czy w związku z jej 

powstaniem nie zostanie rozwiązany Referat Sportu? Gdyby nie, to z tego co 

jest  zapisane  wówczas  byłyby  dwie  jednostki  zajmujące  się  tymi  samymi 

zadaniami.

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina  odpowiedział,  że  w uchwale nie 

przeczytał, że obok spółki będzie Referat który robiłby to samo. Powołanie jej 

wiąże  się  z  rozwiązaniem  Referatu  Sportu,  Turystyki  i  Rekreacji  i  będzie 

funkcjonowała tylko spółka. Wyjaśnił,  że trwają zabiegi o pozyskanie dotacji 

z Regionalnego Programu Operacyjnego, chodzi o kilka milionów złotych do 

budowy hali. Jedyną możliwością otrzymania dotacji z RPO jest po zakończeniu 

ogłoszenie  przetargu  w  myśl  ustawy  o  zamówieniach  publicznych  na 

zarządzanie  tym  obiektem.  Jest  to  taka  sama  droga,  jaką  przeszło  Miasto 

Koszalin,  tam odbyły się  trzy przetargi  i  za  trzecim razem został  wyłoniony 

operator  Spółka  Miejska  Zarząd  Obiektów  Sportowych.  Przypomniał,  że  na 

poprzedniej  sesji  pytał  czy  tego  typu  zadanie  ma  realizować  podmiot 

zewnętrzny, a z góry trzeba założyć, że taki podmiot będzie nastawiony tylko 

i wyłącznie na zysk. Powołanie podmiotu własnego w postaci spółki i wygranie 

takiego przetargu powoduje, że taka spółka ma za zadanie realizować zadania 

przypisane ustawowo Gminie, w tym przypadku będą to zadania związane ze 

sportem, rekreacją i  turystyką, ale nie tylko na tym obiekcie,  będą zarządzać 

całą infrastrukturą sportową i rekreacyjną. Stwierdził, że korzystniejsze również 

dla finansów Gminy będzie powołanie własnej spółki. Spółkę powołuje Gmina, 

a spółka przystąpi do przetargu na zarządzanie halą.    

Pani  Anna  Semenowicz  Radna  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zapytała,  co 

w sytuacji, kiedy spółka nie wygra przetargu?
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Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że nie może dziś zagwarantować, bo na 

dziś takich gwarancji nie ma, ale można podjąć próbę, albo z góry powiedzieć, 

że  nie,  ale  mając  świadomość,  że  będzie  to  drożej  kosztowało,  a  zadaniem 

burmistrza jest  maksymalne obniżanie kosztów. Dodał,  że  swoją spółką przy 

założeniu,  że  wygra  przetarg  zarządzać  będzie  o  wiele  łatwiej.  Praktyka 

sąsiadów pokazuje że można i że spółka taka może być konkurencyjna. 

Pani Tamara Korzeniowska  powiedziała,  że pytanie nie zostało zadane bez 

powodu, ponieważ Burmistrz Woś na komisji wspólnej powiedział, że Referat 

Sportu  pozostaje,  a  spółka  będzie  niezależnie  od  tego  funkcjonowała.  Nie 

otrzymała także odpowiedzi na pytanie, jakie będą koszty utrzymania spółki.   

Burmistrz  Karlina  Pan  Miśko  odpowiedział,  że  dziś  nie  jest  w  stanie 

oszacować kosztów funkcjonowania spółki, zwłaszcza w kontekście przetargu. 

Z jednej strony w budżecie muszą być zagwarantowane środki na utrzymanie 

obiektu, ale z drugiej będą wpływy z tytułu dzierżawy pomieszczeń, które się 

tam znajdują. Ułożenie specyfikacji w tym obiekcie jest dosyć trudne. Na pewno 

będą z Koszalinem konsultowane kroki jakie mają być podjęte w odpowiedniej 

kolejności, ale jeśli wygra przetarg spółka gminna, to będzie to znacznie mniej 

kosztowało z budżetu. Dziś jest Kierownik Referatu, to będzie Prezes Spółki, 

księgowość dziś jest  obsługiwana w Urzędzie,  będzie musiała być na pewno 

wydzielona, tak jak kadry, ale ile tych osób to trudno dziś powiedzieć, również 

będzie Rada Nadzorcza. Biorąc pod uwagę koszty dodatkowe i nowy sposób 

działania, bo na tym obiekcie oprócz zajęć wychowania fizycznego, SKS, czy 

innych  popołudniowych  grup  zainteresowania  musi  się  odbywać  kilka  lub 

kilkanaście  różnego rodzaju  imprez,  a  być  może nawet  kilkadziesiąt.  Trzy  – 

cztery duże o zasięgu co najmniej ogólnopolskim, imprezy związane z boksem, 

zapasami,  ale  również imprezy związane z  koncertami,  raz  na dwa tygodnie 

jakiekolwiek  turnieje  czy  gminny,  czy  międzygminny,  w  piłkę  nożną, 

koszykową,  ale  także  mecze  koszyków  ekstraklasy,  być  może  na  początek 

pokazowe, piłka ręczna, jest pierwsza liga w Koszalinie. Możliwość współpracy 



z  obiektem  koszalińskim  jest  i  będzie,  ale  nie  tylko  widowiska  sportowe, 

również artystyczne, ale jakie, to będzie zadanie władz spółki. Obiekt będzie żył 

inaczej niż obecny, a formuła organizacyjna referatu przy tego typu obiekcie się 

wyczerpuje.

Pan Bogdan Piłkowski zwrócił się z pytaniem, kto będzie zarządzał starą halą 

sportową, czy to dalej będzie podlegało pod spółkę, a także dlaczego teraz się 

nie robi wielkich koncertów, czy imprez artystycznych, a w nowej hali będą? 

Ponad dziewięć milionów Burmistrz chce w ciągu dwóch lat wydać na park przy 

ulicy Koszalińskiej i amfiteatr, bo tam też będą imprezy.

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina  wyjaśnił,  że park i  amfiteatr  jest 

ujęty  w  wieloletnim  planie  inwestycyjnym,  ale  czy  to  będzie  do  realizacji 

zdecyduje  Rada,  przypomniał,  że  apelował  o  zgłaszanie  propozycji  na  nowy 

okres programowy, ale nie zostało nic zgłoszone. Nadal oczekuje na pomysły, 

będą one poddane również konsultacjom społecznym, nikt nie będzie zza biurka 

podejmował  takich decyzji,  a  czy park będzie  zrealizowany,  decyzja  dopiero 

zapadnie.  Jeśli  chodzi  o  organizowanie  imprez,  na  przykład  gali  boksu,  na 

obecnym obiekcie nie da się zorganizować profesjonalnej imprezy sportowej, 

ani tym bardziej  artystycznej,  a na nowym obiekcie tak, ponieważ będzie on 

doskonale do tego przystosowany pod każdym względem. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Piotr Gwóźdź  zwrócił się 

z pytaniem do radcy prawnego, jeśli spółka zostanie utworzona, będzie miała 

swój  kapitał  15 000,00zł,  powstaną  władze  spółki,  jest  Rada  Nadzorcza, 

w  początkowym okresie  tworzona  jest  struktura,  odbył  się  przetarg  którego 

spółka nie wygrała, czy zostanie ona wtedy rozwiązana, czy pieniądze z kapitału 

trafiają na powrót do budżetu? Jakie tu jest ryzyko?

Pan  Aleksander  Twarowski  Radca  Prawny  w  Urzędzie  Miejskim 

w  Karlinie  odpowiedział,  że  spółka  nie  jest  powoływana  tylko  pod  kątem 

uczestnictwa w przetargu, będzie też zarządzać innymi obiektami sportowymi 
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Pan Piotr Gwóźdź  dodał,  że  wykluczenie  tego  dużego  obiektu,  nawet  jeśli 

wygra inna spółka,  istnienie referatu i  tak nie ma żadnego sensu. Spółka nie 

wygrała, wchodzi inna która ma super koncepcję, dysponuje kapitałem, pytanie 

brzmi, czy Gmina odzyska pieniądze z kapitału spółki.                                   

Pan Aleksander Twarowski odpowiedział, że na razie kapitał zakładowy spółki 

to jest kwota tylko 15 000,00zł wniesione gotówką, należy spodziewać się, że w 

przyszłości kapitał zakładowy zostanie podwyższony, zostaną wniesiona jakieś 

wkłady rzeczowe. Trudno się wypowiadać na temat zamiarów,   Spółka musi 

zostać zarejestrowana, nie wiadomo, czy Zarząd i Rada Nadzorcza początkowo 

będą  pobierać  wynagrodzenie,  wyjaśnienie  wszystkiego,  jest  kwestią 

najbliższego czasu, a na razie jest to kwota 15 000,00zł.  

Pan Piotr Gwóźdź  zapytał, czy oznacza że należałoby porównywać na dzień 

dzisiejszy  nie  do  końca  jeszcze  sprecyzowane  koszty  poza  wspomnianym 

kapitałem 15 000,00zł  z  potencjalnymi  korzyściami wynikającymi z  tego,  że 

zostanie przyznane dofinansowanie.

Burmistrz  Karlina Pan Miśko  odpowiedział,  że  jeśli  nie  zostanie  wybrany 

operator  w  trybie  przetargowym,  to  dotacji  nie  będzie,  a  chodzi  o  duże 

pieniądze, nie jest to kwestia miliona, czy dwóch. Należy pójść w tym kierunku, 

wybrać operatora w konkursie, czyli w trybie przetargowym, ale czy można się 

tu  spodziewać  dużej  konkurencji  na  zarządzanie  ścieżkami  rowerowymi, 

przystanią  kajakową,  boiskami  sportowymi  i  tym  wszystkim,  czym  dziś 

zarządza  Referat  Sportu.  Powiedział,  że  uważa,  iż  ryzyko  jest  niewielkie 

niepowodzenia przetargu. 

Pan  Bogdan  Piłkowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  stwierdził,  że 

słyszy  o  niewielkim  ryzyku  za  każdym  razem,  wszystko  ma  być  pięknie, 

a efekty są inne, hala grudzień 2012  nieskończona, Wyspa Biskupia był czytany 

list, że już rusza, wszystko będzie zrobione, a nie dzieje się nic, dalej niszczeje, 

jest  Spółka  Petro  –  Nova,  która  kiedyś  została  powołana  istnieje  tylko  na 



papierze,  po  co  są  tworzone  kolejne  spółki,  które  będą  przynosiły  koszty 

funkcjonowania obiektów sportowych, to nie daje nic, będą większe obciążenia 

dla Gminy, dla mieszkańców, chyba że kolejne radary będą stawiane co pięćset 

metrów, żeby przynosiły zysk.

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie  powiedział, 

że Pan Piłkowski zagubił  się w swoich teoriach.  Należy rozpatrywać sprawy 

z kilku płaszczyzn, jeśli założy się, że nie ma spółki, nie ma operatora i dotacji, 

a hala już prawie jest i na pewno zostanie dokończona, w jakimś momencie i tak 

dojdzie do zderzenia z tym, że ten obiekt trzeba będzie utrzymać. To nie jest tak, 

że jeśli dziś uchwała nie zostanie podjęta, to z czasem się sytuacja rozwiąże. 

Tego się nie da inaczej rozwiązać, dzisiaj mówi się o tym, że istnieje szansa na 

uzyskanie  dodatkowych  pieniędzy,  aby ten  obiekt  Gminy tyle  nie  kosztował 

w sensie wydatkowania. Tego typu obiekty rzadko przynoszą zyski. Gdyby to 

był tylko ,,kurnik” składający się z samej hali który kosztowałby 7 000 000,00zł, 

wtedy również  na  siebie  by nie  zarobiło  i  ponosiłoby się  koszty utrzymania 

obiektu, a jeśli uda się pozyskać środki dodatkowe z zewnątrz, a obiekt się sam 

utrzyma, to gdzie tu są straty? To jest tylko różnica pomiędzy jednym a drugim 

obiektem  i  takie  prawdopodobnie  było  założenie,  by  to  co  jest  wartością 

dodatkową utrzymało się samo z siebie. Mała hala która jest także nie utrzymuje 

się sama, tam nie ma na czym zarobić. Jeśli się okaże, że dofinansowanie będzie 

takie, że obiekt wyniesie 21 000 000,00zł i sam się utrzyma, a alternatywą byłby 

mniejszy obiekt  za  mniejsze pieniądze,  którego koszty utrzymania  też trzeba 

ponosić, to ciekawe, czy podjęcie takiej decyzji byłoby krytykowane? 

Pan  Bogdan  Piłkowski  zapytał,  dlaczego  Przewodniczący  mówi  o  kwocie 

21 000 000,00zł, kiedy miał być to koszt 16 000 000,00zł?

Pan Gwóźdź  odpowiedział, że jest to ,,łapanie za słówka”, ponieważ przetarg 

nie został jeszcze zakończony i nie jest znana dokładna kwota, przyjdzie czas na 

podsumowanie wydatków, chodzi tylko o to, jak należy na to spojrzeć. Dodał, że 

Pan Piłkowski stara się znaleźć zawsze złe rozwiązania, a nie pozytywne.   
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Radny Rady Miejskiej w Karlinie Pan Piłkowski powiedział, że jako członek 

Komisji  Rewizyjnej  wie  jakie  koszty  już  zostały  poniesione  na  halę,  to  jest 

około 12 000 000,00zł, teraz ponad 8 000 000,00zł zakończenie, jeśli zostanie 

przegrany proces z WROBISEM który chce jeszcze około 2 000 000,00zł, a tak 

się  zanosi,  to  koszt  będzie  jeszcze  większy.  Dodał,  że  być  może  jest  zbyt 

ostrożny, ale obawia się szaleństwa inwestycyjnego w Gminie i Burmistrzem, 

który z uśmiechem mówi ile będzie środków dodatkowych, a potem się okazuje, 

że tego nie ma. Nie ma Wyspy Biskupiej, Firmy produkującej asfalt która miała 

być już w poprzednim roku, a mając na względzie drogę S6 która ma powstać 

należy liczyć się z tym, że droga krajowa która jest stanie się dróżką gminną, 

skąd się weźmie czterysta tysięcy które ma przyjechać i zwiedzać muzeum.

Pan Gwóźdź powiedział, że Pan Piłkowski poruszył znów kilkanaście wątków, 

a  rozmowa  dotyczy  hali  i  spółki,  a  temat  dotyczący  drogi  S6  nie  ma  nic 

wspólnego z  tym punktem,  rozmowa dotyczyła  tego,  jak należy  spojrzeć  na 

pomysł utworzenia spółki, jakie mogą być koszty i jakie korzyści z tego tytułu. 

Podsumowanie za ile faktycznie została wybudowana hala będzie wtedy, kiedy 

inwestycja zostanie rozliczona. Wtedy na bazie dowodów można stwierdzić, że 

Burmistrz mówił inaczej, a dziś jest to jeszcze proces ciągły.   

Pan Piłkowski dodał, że już wiadomo na dzień dzisiejszy ile trzeba było wydać 

pieniędzy, a przed inwestycją mówiono, że będą to dużo mniejsze pieniądze, 

hala nie jest skończona, a to co miała włożyć Gmina jest dawno przekroczone, 

bo nie ma pieniędzy z zewnątrz, które obiecał Burmistrz. Pan Przewodniczący 

również  ma  pamięć  wybiórczą,  bo  przypomina  Panu  Korzeniowskiemu  że 

w Lubiechowie  nie  ma  chodników które  były  mówione  w trakcie  kampanii 

wyborczej,  ale  sam  zapomniał  o  tym co  mówił  w  trakcie  swojej  kampanii 

wyborczej,  ale  się  z  tym  nie  zgadza,  a  trzeba  pamiętać  o  poprzednich 

obietnicach  Burmistrza  i  mieć  to  na  uwadze,  że  to  co  często  mówi  jest 

niespełnione,  niezrealizowane,  a potem zawsze można powiedzieć  ,,że  ja  nie 

zrezygnuję, bo byłbym niepoważny”, dwadzieścia lat to za mało na stanowisku 



Burmistrza.  

Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie powiedziała, 

że zlikwidowany zostanie Referat Sportu, powołana zostanie spółka i ta spółka 

zawnioskuje o dofinansowanie na dokończenie budowy hali?

Burmistrz Karlina Pan Miśko odpowiedział, że aby otrzymać dofinansowanie 

unijne z Regionalnego Programu Operacyjnego po zakończeniu inwestycji przez 

Gminę musi zostać wybrany w trybie konkursowym operator na tym obiekcie, 

czyli  firmę,  która  będzie  tym  obiektem  zarządzała.  Nie  można  powoływać 

spółki w późniejszym terminie, ponieważ byłby to za krótki czas na wykazanie 

się przez spółkę doświadczeniem, w grudniu byłoby za późno. Nie wiąże się to 

obecnie z dodatkowymi kosztami, a sprawy formalne związane między innymi 

z jej rejestracją trochę potrwają, jeżeli zostanie powołana, to dojdą dodatkowe 

koszty, kapitał zakładowy jakiś jest w osobach o których wspominał wcześniej. 

Spółkę  należy  powołać  jak  najszybciej,  ponieważ  specyfikację  do  każdego 

przetargu również mogą być kwestionowane, nie tylko wynik przetargu. Trudno 

będzie  obronić  się  w  sytuacji,  że  spółka  będzie  miała  miesiąc  czasu 

funkcjonowania  i  już  będzie  mogła  przystąpić  do  rywalizacji  z  innymi 

podmiotami,  które  działają  na  rynku  już  kilka  lat.  Trzeba  to  zrobić  jak 

najszybciej,  a  jeśli  się  nikt  nie  zgłosi?  Wtedy  miałaby  być  powoływana 

w ostatniej chwili? Ta działalność nie jest dochodowa i tu zysków się wielkich 

nie  osiągnie,  ponieważ  podmiot  będzie  zarządzał  ścieżkami  rowerowymi, 

boiskami, wszystkim co jest związane z rekreacją i sportem. To jest droga która 

może doprowadzić do tego, że zostanie to utrzymane de facto w rękach Gminy, 

ale  efekt  końcowy  będzie  taki,  że  koszt  utrzymania,  który  w  stosunku  do 

referatu  będzie  trochę  większy,  ale  w  porównaniu  do  podmiotu  prywatnego 

nastawionego na jak największe zyski i koszty utrzymania infrastruktury będą 

większe.  

Pan Waldemar Miśko Burmistrz  Karlina  zgłosił  autopoprawkę do projekt 

uchwały z prośbą o zmianę zapisu w projekcie uchwały w § 2  zamianę wyrazu 
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,,nim” na ,,nich” oraz w § 3 ust. 2 wykreślić słowa ,,i wkładem rzeczowym”, bo 

wkład rzeczowy wiąże się  z  koniecznością  wyceny,  inwentaryzacji  i  dopiero 

wtedy zostanie podjęta kolejna uchwała wyposażająca spółkę również w wkład 

rzeczowy.  

Za podjęciem uchwały głosowało 7 radnych, 2 radnych było przeciwnych, 

6  wstrzymało  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania  uchwała 

Nr XXXVI/368/13 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 

Ad. 9l

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wzoru deklaracji 

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właściciela nieruchomości.

Wszystkie komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.

Uchwała  Nr  XXXVI/369/13  została  podjęta  przez  radnych  w  wyniku 

jawnego i jednomyślnego głosowania. 

Ad. 9ł

Projekt uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie 

odbierania  odpadów  komunalnych  oraz  opróżniania  zbiorników 

bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych.

Wszystkie komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.

Za  podjęciem  uchwały  głosowało  12  radnych,  1  radny  był  przeciwny, 

2  wstrzymało  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania  uchwała 



Nr XXXVI/370/13 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 

Ad. 9m

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego w obrębie Daszewo w zakresie jednostek: 1P,U, 2P,U, 01 KD.G,

Wszystkie komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.

Uchwała  Nr  XXXVI/371/13  została  podjęta  w  wyniku  jednomyślnego 

głosowania. 

Ad. 9n

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Karlino.

Wszystkie komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nie było głosów przeciwnych, 

1 radny wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała 

Nr XXXVI/372/13 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski  wstrzymał się od głosu. 

Ad. 9o

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zarządzenia poboru opłaty za 

gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  w  drodze  inkasa,  wyznaczenia 

inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso.
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Wszystkie komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.

W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XXXVI/373/13 

została podjęta. 

Ad. 9p

Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie   przyjęcia  Miejsko  – 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

dla Gminy Karlino na rok 2013.

Wszystkie komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.

W wyniku jednomyślnego głosowania radnych uchwała Nr XXXVI/374/13 

została podjęta. 

Ad. 9q

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Pan Tomasz Mycio Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się z pytaniem, 

co zmienia ta uchwała w stosunku do poprzedniej?

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina wyjaśnił, że w poprzedniej uchwale 

termin uiszczania opłaty był na dzień 15 każdego miesiąca, na kilku zebraniach 

wiejskich mieszkańcy wnioskowali, żeby termin został wydłużony do 20 dnia 

miesiąca następującego po miesiącu, którego opłata dotyczy. 

W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XXXVI/375/13 

została podjęta. 



Ad. 9r

Projekt  uchwały  w  sprawie  wdrażania  procedur  i  zasad  realizacji  budżetu 

obywatelskiego w Gminie Karlino. 

Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie  poprosił o opinię 

radcy  prawnego,  przypomniał,  że  projekt  został  przygotowany  przez  niego 

i przedłożony w terminie wskazanym przez Burmistrza, gdyby się okazało, że 

projekt nie jest zgodny z prawem należałoby to przełożyć na następną sesję. 

Pan Aleksander Twarowski Radca Prawny Urzędu Miejskiego w Karlinie 

powiedział, że o tym projekcie uchwały dowiedział się na sesji i nie zna treści.

Pan Bogdan Piłkowski  powiedział, że przekazał egzemplarze do Biura Rady, 

Biura Podawczego do Burmistrza i radcy prawnego, data wpływy to 14 czerwiec 

2013 rok. 

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady powiedział, że w Biurze Rady jest 

potwierdzenie, iż projekt został złożony do sprawdzenia. 

Pan Bogdan Piłkowski  powiedział,  że projekt został przygotowany wspólnie 

z kolegami z Białogardu w ramach partii politycznej Demokracji Bezpośredniej 

której jest członkiem. Jej członkowie na terenie kraju, gmin chcą wprowadzać 

budżet obywatelski. Z tego co mówił Burmistrz Miśko, taka sytuacja jest już 

w Koszalinie. To ma być wydzielona kwota, w projekcie nie jest określone czy 

to  ma być 5 czy  10% z   podatków, ta  kompetencja  została  przyznana  Panu 

Burmistrzowi,  aby  corocznie  określał  kwotę.  Chodzi  o  to,  aby  mieszkańcy 

którzy  płacą  podatki  mogli  sami  zdecydować  na  co  przekazywane  są  te 

pieniądze.  Taki  budżet  obywatelski  już  jest,  chociażby  w  postaci  funduszy 

sołeckich, gdzie mieszkańcy sołectwa decydują na co wydają swoje pieniądze. 

Na  terenie  miejskim  Przewodniczący  Zarządów  Osiedli  nie  mają  takich 

możliwości,  jak  sołtysi  na  terenie  wiejskim.  Byłoby  dobrze  włączyć  ich  do 

pracy i tak jak sołtysi na wsi również się wykazali.
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Pan Tomasz Rusiecki Radny Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że nie jest 

przeciwny  udziałowi  obywateli,  mieszkańców  w  funkcjonowaniu  Gminy 

i  oby  aktywność  i  współdziałanie  było  jak  największe,  dlatego  głosował  za 

wprowadzeniem punktu do porządku obrad, ale z różnych przyczyn nie zostało 

to sprawdzone pod względem prawnym, dokumenty są niekompletne, w treści 

mówi się  o  załączniku,  który  nie  został  załączony,  data  w § 1 powinna być 

poczynając  od  roku  2014,  zaproponował,  aby  skoro  terminy  nie  gonią 

i  pieniędzy  na  to  jeszcze  nie  ma  można  przesunąć  te  uchwałę  na  termin 

późniejszy, aby wspólnie przeanalizować temat, jest inicjatywa, a jesień jest to 

czas kiedy będą rozmowy na temat budżetu a teraz uchwałę przesunąć na termin 

późniejszy. 

Pan Waldemar Miśko Burmistrz  Karlina  powiedział,  że  sam zachęcał  do 

takiego budżetu, jest co do niego przekonany, przykład funduszu sołeckiego jest 

bardzo  dobrym przykładem,  środki  powinny  być  przekazane  do  dyspozycji, 

żeby  mieszkańcy  zdecydowali.  Dodał,  że  nie  miał  czasu  zapoznać  się 

z projektem ze względu na nawał obowiązków, nie jest to taka pilna sprawa, 

a pierwsze środki będzie można pokazać w budżecie roku 2014, poprosił, aby 

radni nie podejmowali  uchwały w dniu dzisiejszym, tym bardziej,  że są tam 

jakieś błędy formalne, trzeba to wyjaśnić, a na temat budżetu porozmawiać na 

sesjach jesiennych i wtedy uchwałę o budżecie obywatelskim przyjąć. 

Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  Pan  Bogdan  Piłkowski  stwierdził,  że 

zgadza się z propozycją Burmistrza, wycofa projekt w dniu dzisiejszym, aby 

można było zająć się tym za miesiąc.

Pan Piotr Gwóźdź powiedział, że Pan Piłkowski nie może teraz wycofać tego 

jednoosobowo,  o  tym  może  zdecydować  Rada  poprzez  głosowanie  nad 

wnioskiem formalnym.     

Pan Bogdan Piłkowski  dodał,  że  budżet  obywatelski  polega  na  tym,  że  są 

dodatkowe pieniądze, a ich przeznaczeniu mają zdecydować mieszkańcy, trzeba 



będzie  ustalić  w  jaki  sposób  zostanie  to  podzielone,  ile  będzie  na  tereny 

wiejskie,  a  ile  na miejskie.  Może być  tak jak mówi Pani  Sołtys  z  Garnków 

o moście, można starać się pozyskać środki z budżetu obywatelskiego na remont 

mostu, aby wyremontować go wspólnie z Powiatem. Na tym ma to polegać, że 

nie decydują tylko radni, czy burmistrz, ale mieszkańcy, żeby mieli możliwość 

wypowiedzieć  się  co  widzą  za  pilne  do  wykonania  i  wtedy fundusz  sołecki 

będzie  można o pewną kwotę  powiększyć i  zrealizować coś  większego,  aby 

mieszkańcom ułatwić życie. Budżet obywatelski uchwalony przez mieszkańców 

będzie  zobowiązywał  radnych  i  burmistrza  do  wykonania,  bez  możliwości 

przerzucenia na jakieś inne zadania. 

Przewodniczący Rady Pan Gwóźdź powiedział, że uważa, iż łączenie budżetu 

obywatelskiego z funduszem sołeckim nie jest takie oczywiste, dlatego warto się 

chwilę  zastanowić,  z  projektem uchwały  się  zapoznał,  mówi  się  o  sposobie 

wyboru,  sześć lokali,  komisje  które  by czuwały nad tym, aby obywatele  nie 

czuli  się  oszukani,  ile  to  będzie  kosztowało,  bo  kwota  budżetu  to  jedno, 

a  utrzymanie  zespołu  koordynującego,  poszczególne  komisje  nie  będą 

pracowały  za  darmo.  Dodał,  że  również  jest  zwolennikiem pomysłu,  ale  nie 

oznacza to, że trzeba klonować coś co zrobiła jedna gmina, w tej chwili budżet 

zaczyna funkcjonować również w innych miejscach, można przyjąć formę, która 

podczas wdrażania będzie tania i prosta. Jest wiele pytań, z ilu osób będzie się 

składała komisja i oszacować ile będzie trwała sama procedura, a potem jaka 

kwota. Pan Burmistrz zaproponuje kwotę którą można przeznaczyć i nie będzie 

to jednoosobowa decyzja, bo Rada będzie musiała to zatwierdzić. 

Burmistrz Karlina Pan Miśko  zaproponował, aby Pan Piłkowski jako partia 

Demokracja  Bezpośrednia  powinien  zgłosić  taką  inicjatywę  na  sesję  Rady 

Powiatu,  bo  przed  chwilą  zaproponował  Pani  Sołtys  z  Garnków  realizację 

zdania powiatowego. Most w Garnkach jest w ciągu drogi powiatowej.

Pan Bogdan Piłkowski powiedział, że pewne inwestycje można robić wspólnie 

z Powiatem i warto, żeby ktoś się nie nadymał i uważał, że jest alfą i omegą, 



65

a często ma się takie wrażenie, że jest ktoś taki na sali.       

Pan  Piotr  Gwóźdź  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zgłosił 

wniosek  formalny  o  wycofanie  punku  z  porządku  obrad  i  ewentualne 

przedyskutowanie  na  kolejnych  posiedzeniach  komisji  i  sesji.  Już  fakt,  że 

większość radnych chciała to wprowadzić jest akceptacją dla projektu.    

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem wniosku o wycofanie 

punktu  z  porządku  obrad  głosowało  13  radnych,  nie  było  głosów 

przeciwnych,  1  radny  wstrzymał  się  od  głosu.  Punkt  został  wycofany 

z porządku obrad.  

Ad. 10

Zmieniło się quorum Pan Leszek Gago opuścił salę obrad.

Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie powiedziała, 

że w związku z inwestycjami drogowymi ulica Konopnicka, droga długości 209 

metrów  będzie  realizowana,  a  wartość  projektu  4 490 000,00zł,  natomiast 

inwestycja  drogowa  w  Daszewie  1500  metrów,  a  wartość  inwestycji  jest 

o połowę mniejsza, czy na ulicy Konopnickiej nie są wydawane środki na jakieś 

niepotrzebne gadżety.  Na sesji  styczniowej  Pani  Agnieszka Piskorek zgłosiła 

wniosek o zmianę organizacji ruchu na ulicy Wigury, jest koniec czerwca, Pan 

Woś  Zastępca  Burmistrza  mówił,  że  to  utknęło  w  Powiecie  stąd  prośba 

o przyspieszenie tematu. Do Pani Dyrektor Przedszkola zwróciła się z pytaniem 

w związku z informacją od mieszkańców, że czworo dzieci z Karlina nie zostały 

przyjęte  do przedszkola,  a  zostały przyjęte  dzieci  z  Białogardu,  czy  tak jest 

faktycznie?      

Pani Anna Semenowicz Radna Rady Miejskiej w Karlinie  powiedziała, że 

Pan Marciniak z ulicy Chrobrego prosił o przypomnienie Panu Burmistrzowi 

złożonej  obietnicy,  że  zostanie  wyczyszczony  rów  melioracyjny  jak  tylko 

pozwolą  na  to  warunki  atmosferyczne.  Następnie  zapytała,  czy  na  ulicy 



Chrobrego nie można zainstalować tablicy ogłoszeń, ponieważ mieszka tam, 

wiele  starszych  osób,  nie  chodzą  w kierunku  miasta  i  nie  mają  możliwości 

zapoznania  się  z  informacjami.  Dodała,  że  jeśli  chodzi  o  ustawienie 

dodatkowych pojemników do selektywnej zbiórki, to nie ma takiej potrzeby. 

Pan Tomasz Mycio  Radny Rady Miejskiej  w Karlinie  zapytał  w imieniu 

mieszkańców  Kowańcza  sprawa  dotyczy  boiska  poliuretanowego,  jest  tam 

podobno wykonany już projekt boiska, czy są jakieś przeszkody, żeby boisko 

wykonywane było etapowo z funduszu sołeckiego?

Pani Grażyna Tomczyk Radna Rady Miejskiej w Karlinie przypomniała, że 

na  spotkaniu  mieszkańców  IV  Kwartału  padło  pytanie  dotyczące  schodów 

prowadzących do INET-u, czy były prowadzone jakiekolwiek rozmowy na ten 

temat, jeśli chodzi o ulicę Białogardzką rozmawiała z Panią Prezes i temat jest 

wyjaśniony. Druga sprawa, to obiecane bramki na ulicy Waryńskiego,  dzieci 

bardzo na to liczą. Zwracając się do Pana Miśko jako Prezesa MKS SOKÓŁ, 

może należy wyciągnąć jakieś wnioski, ten rok był tragiczny. Piłkarze przyznają 

się  sami,  że  trochę  nawalili,  może  trener  jako  selekcjoner  bardziej  zajął  się 

młodymi ludźmi, po wystawie Historia Sportu Karlińskiego, gdzie SOKÓŁ był 

tak fajny, obawia się, że obecna drużyna przejdzie już tylko do historii.   

Pan  Bogdan  Piłkowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zapytał,  czy 

20 000,00zł  które  zostało  zapłacone  jednemu  urzędnikowi  za  dużo,  czy  te 

pieniądze  wrócą  do  Gminy,  czy  nie  wrócą?  Zaczyna  się  przerwa  urlopowa, 

została zmieniona uchwała w sprawie diet dla radnych, za przerwę urlopową 

radni otrzymują jakieś pieniądze, nie jest to pełna dieta. Wtedy kiedy głosowana 

była  ta  uchwała  mówił,  że  diety  ustalane  dla  sołtysów też  nie  są  do  końca 

w  porządku  i  należałoby  to  zmienić.  Praca  sołtysa  nie  polega  na  tym,  że 

przyjedzie na sesję, ale polega na tym co robią u siebie na wsi, a robią bardzo 

dużo.  Nie może być tak,  uchwała w sprawie diet  sołtysów jest  krzywdząca, 

dieta sołtysów powinna być podzielona na dwie części, stała w wysokości 2/3 
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tego co sołtysi otrzymują na dzień dzisiejszy bez względu na to, czy są obecni 

na sesji, a za udział w sesji dołożone środki w wysokości 1/3. Nie może być 

takiej sytuacji, że ktoś pracuje cały miesiąc, ma wizytę u lekarza, nie ma go na 

sesji, a był dwa – trzy razy w tygodniu w Urzędzie i załatwiał sprawy sołectwa. 

Czy  Burmistrz  zobliguje  biuro,  pracowników  do  przygotowania  projektu 

uchwały, jeśli nie czy będą chętni radni, aby wspólnie taki projekt przygotowali, 

zanim zakończy  się  kadencja  Rady.  Jeśli  w okresie  wakacyjnym nie  będzie 

sesji, sołtysi nie otrzymują żadnych pieniędzy.     

Pani  Anna  Semenowicz  zwróciła  się  z  pytaniem  dotyczącym  montażu 

monitoringu na ulicy Chrobrego, czy podjęto już jakieś decyzje w tej sprawie?

Ad. 11

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Karlina  powiedział,  że  co  kwestii 

podnoszonej  przez  Panią  Korzeniowską  koszt  4 490 000,00zł  ulica 

Konopnickiej to kosztorys inwestorski, Daszewo był ponad 3 700 000,00zł, jaka 

różnica  będzie  wiadomo  dopiero  po  przetargu.  Trudno  porównywać  obszar, 

który  podlega rewitalizacji  i  musi  być tam wykonana inwestycja  w zupełnie 

inny  sposób  do  ulicy  która  jest  o  bardzo  małym  natężeniu  ruchu,  mało 

uczęszczana. Poprosił, aby jeśli ktoś przyjdzie i będzie mówił, że Burmistrz coś 

obiecał, aby kontaktował się osobiście. Często przychodzą mieszkańcy na skargi 

na  podległych  urzędników i  może  kilkanaście  procent  tego  typu sytuacji  się 

potwierdza.  Pośrednicy  nie  są  potrzebni.  Co  do  tablicy  ogłoszeń  zostanie 

sprawdzone czy jest miejsce do jej ustawienia, jeśli tak, to nie ma przeszkód, 

żeby tablica stanęła. Jeśli chodzi o monitoring, miejsca są wytypowane, koszty 

mniej więcej też, problem polega na pieniądzach, jeśli uda się je znaleźć jest 

szansa,  żeby  jeszcze  w  tym  roku  kamery  zostały  zainstalowane.  Boisko 

poliuretanowe w Kowańczu, z funduszu sołeckiego zawsze można to robić, to 

zebranie mieszkańców decyduje o tym na co pieniądze przeznaczyć. Bramki na 

ulicy Waryńskiego,  sprawa jest  świeża,  ale na pewno zostaną ustawione,  nie 



może to zostać zrobione byle jak ze względów bezpieczeństwa, ale najpierw 

zostaną przeprowadzone konsultacje z mieszkańcami. Jeśli chodzi o MKS, to 

wszystko jest w nogach zawodników jeśli chodzi o kwestie techniczne, sprzęt, 

baza lokalowa, to wszystko co jest potrzebne do uprawiania sportu. Może brakło 

trochę ambicji, praca, czy różne inne obowiązki. Nie należy nic robić na siłę, 

prezesa również można zmienić,  jeśli  ktoś  ma pomysł na poprowadzenie  tej 

piłki  w sposób lepszy niż do tej pory, zachęca do współpracy. Zespół będzie 

budowany, okaże się, czy uda się to już w pierwszym roku, czy za dwa lata. 

Przez  trzy  sesje  wałkowany był  temat  zatrudnienia  animatora sportu,  ważna, 

żeby zajęcia były prowadzone i tak się dzieje. Diety dla sołtysów, wszyscy radni 

mają inicjatywę uchwałodawczą, mogą przygotować projekt uchwały.

Pan  Piotr  Woś  Zastępca  Burmistrza  Karlina  powiedział,  że  jeśli  chodzi 

o  ulicę  Wigury  był  przygotowany  projekt  organizacji  ruchu,  który  został 

wysłany do Starostwa Powiatowego, nie został zatwierdzony, przygotowywane 

są  poprawki  i  ponownie  zostanie  wysłany.  Co  do  schodów INET-u  nie  ma 

informacji, ale zostanie to wyjaśnione.

Pani  Danuta  Piwowarczyk  Sekretarz  Urzędu  Miejskiego  w  Karlinie 

powiedziała,  że  na  temat  zwrotu  wynagrodzenia  pracownika  rozmawiano na 

kilku sesjach i posiedzeniach komisji i Pan Piłkowski dobrze wie, że pracownik 

pomimo  zmniejszonego  wymiaru  czasu  pracy  realizował  w  pełni  swoje 

obowiązki,  a nawet więcej  i  nie wrócą pieniądze do Gminy, ta Pani w pełni 

wypracowała te pieniądze poświęcając swój prywatny czas. Znana jest opinia 

Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  przekazana  przez  Przewodniczącego  Rady, 

wszyscy zostali poinformowani.

Pani  Anna  Grodek  Dyrektor  Przedszkola  Miejskiego  w  Karlinie 

odpowiedziała  na  pytanie  Pani  Korzeniowskiej,  że  wszystkie  dzieci  zostały 

przyjęte do Przedszkola, czworo dzieci jest rezerwowych i są to dzieci które nie 

osiągnęły dwóch i pół lat,  a zgodnie z ustawą o systemie oświaty, art. 14 do 

Przedszkola mogą być przyjęte dzieci tylko powyżej tego wieku, czyli przepis 
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prawa  nie  pozwala  na  przyjęcie  dzieci  do  przedszkola.  Poprosiła,  aby 

wątpliwości i pytania mieszkańców dotyczące funkcjonowania Przedszkola lub 

Żłobka były wyjaśniane bezpośrednio u dyrektora placówki.

Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie czy widział pismo 

dołączone  do  poprzedniego  protokołu  dotyczące  Koła  Gospodyń  Wiejskich 

i Klubu Sportowego w Koziej Górze? 

Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że zapozna się z jego treścią.

Pani  Anna  Semenowicz  powiedziała,  że  nie  zgadza  się  z  Burmistrzem 

w kwestii  pytania  dotyczącego rowu melioracyjnego.  Radni  są  pośrednikami 

pomiędzy  mieszkańcami,  a  Burmistrzem,  jeśli  mieszkaniec  zgłasza  jakiś 

problem, to  tak jak  w tym przypadku było  tylko  przypomnienie i  nie  widzi 

w swoim działaniu niczego złego.  

Burmistrz  Karlina  Pan  Miśko podkreślił,  że  nie  powiedział,  że  Pani 

Semenowicz  coś  źle  zrobiła,  ale  uważa,  że  zawsze  jest  lepszy  kontakt 

bezpośredni.    

      

Ad. 12

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie  powiedział, 

że na poprzedniej sesji nie została złożona żadna interpelacja, ale wpłynęła do 

Biura  Rady  opinia  radcy  prawnego  dla  Pana  Bogdana  Piłkowskiego  oraz 

odpowiedzi   na  zapytania  dla  Pana  Bogdana  Piłkowskiego,  Pani  Barbary 

Michałek.

Pan Robert Madejski Radny Rady Powiatu Białogardzkiego powiedział, że 

nie  podobała  mu  się  także  odpowiedź  Burmistrza  na  pytanie  Pani  Anny 

Semenowicz i zwrócił się z pytaniem, kiedy ten rów będzie wyczyszczony?  

Pan Piotr Gwóźdź przypomniał, że to nie jest odpowiedni punkt, ten punkt jest 



dla osób, które uzyskały odpowiedzi na zapytania z poprzedniej sesji i jest to 

dopytanie do tego, co zostało udzielone na piśmie. 

Pan  Tomasz  Mycio  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zapytał  o  swoje 

zapytanie dotyczące działalności sołtysa w Karścinie? 

Przewodniczący  Rady  Pan  Gwóźdź  odpowiedział,  że  traktował  to  jako 

rozpoznanie tematu,  odbyło się zebranie w Karścinie w którym uczestniczył, 

padły tam jakieś deklaracje i  ustalenia,  sprawa bardziej  dotyczy społeczności 

lokalnej. Nie było to traktowane jako pytanie.

Ad. 13

Po wyczerpaniu się porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Karlinie Pan Piotr Gwóźdź podziękował za przybycie i udział radnym 

oraz zaproszonym gościom i o godzinie 1530 dokonał zamknięcia XXXVI 

sesji Rady Miejskiej w Karlinie.

Protokołowała:

Ilona Pyrtek-Safaryn
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	Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że dwa tygodnie temu odbył się Bieg Papieski tutaj po raz dwudziesty któryś i po raz kolejny widzi niedociągnięcia, a wręcz popełniane skandaliczne błędy.                   W trakcie biegu jeden z zawodników zasłabł na ulicy Chrobrego, na sprowadzenie karetki czy sprowadzenie ratowników trzeba było czekać piętnaście minut, na tyle szczęśliwie, że stało się to obok domu Pani Kazimierskiej, która jest dyplomowaną pielęgniarką i pracuje na rehabilitacji            w Białogardzie i ona pierwsza wraz z Panią Idec udzieliły pomocy temu zawodnikowi. Dodał, że próbował się dodzwonić na Policję pod numer 112, trzeba było czekać kilkanaście minut, żeby ktoś podjechał i udzielił pomocy. Nie może być sytuacji , że młodzież, harcerze których trzeba pochwalić bo  pomagają przy organizacji biegu nie mają jakiś telefonów alarmowych, żeby móc zgłosić takie sytuacje, by ktoś mógł szybko udzielić pomocy, bo dwaj ratownicy przybiegli z boiska minutę przed przyjazdem karetki. Skoro jest tylu strażników miejskich, są dwa samochody, czy jeden z nich nie może być do dyspozycji w takich nagłych wypadkach. Strażnicy nie są tylko po to by  kasować z fotoradarów, a żeby tu praktycznie coś pomóc to jest ciężko i tego nie można się doprosić. To jest rzecz wręcz skandaliczna że dochodzi do sytuacji, że zagrożone jest życie zawodnika, który upadł wyczerpany, po prostu odwodniony z powodu biegu. Następnie przyjechała karetka która go zabrała,  udzielano mu pomocy i już po zawodach ten zawodnik został gdzieś przewieziony. Stwierdził, że jest to fatalne przygotowanie po kolejny raz Biegu Papieskiego, następny raz wydawane są wielkie pieniądze na organizację tych imprez, dziś otrzymał odpowiedź z Biura Rady ile osób było z Niemiec i jakie były koszty, aby uzyskać informacje gdzie będą nocować ci goście z Niemiec to Pani Kierownik Referatu nie była w stanie w poniedziałek jeszcze odpowiedzieć, czyli 4-5 dni przed biegiem nie było wiadomo gdzie będą nocować i ile będzie osób. Dopiero w piątek kiedy goście  przyjeżdżali dowiedział się że nocleg będzie w PETRICO i będzie to dziesięć osób. Tu mamy następne kwiatki związane z PETRICO i z płaconymi rachunkami. Powiedział, że uważa za rzecz skandaliczną koszt noclegu 110,00zł od osoby. Dzisiaj rano uzyskał z PETRICO informację, że dla jednej osoby jeżeli jedna nocuje w pokoju jest to kwota 70,00zł, skąd więc różnica 40,00zł, czy Gmina jest tak bogata, że może sobie w taki sposób wyrzucać pieniądze ? Pokój dwuosobowy, to kwota 90,00zł jeżeli to jest pokój ze śniadaniem to jest to 93,00zł, dalej nie 110,00zł. Wyżywienie 60,00zł, czyli śniadanie nie może być wliczone, chyba że jest liczone podwójnie, raz pokój ze śniadaniem, a później wyżywienie następne 60,00zł. Dodał, że ma nadzieję, iż Pan Burmistrz rozliczy osoby odpowiedzialne, chyba że to było na jego polecenie, żeby takie rachunki były płacone.  Ludzie mają większe potrzeby niż imprezy jedno czy dwudniowe, które kosztują Gminę tak jak było w latach poprzednich  po 150 000,00zł.  Powiedział, że w trakcie rozmowy z Panią Dyrektor KOK-u pytałem o noclegi, ile osób przyjeżdża z Niemiec na Noc Świętojańską i jaka będzie cena noclegu, Pani Dyrektor odpowiedziała, co jest nagrane, że będzie to kwota 50,00zł ze śniadaniem w agroturystyce, a za te noclegi trzy lata temu bez śniadania płacono 124,00zł. Następnie wrócił do pytań , które zadawałem na poprzednich sesjach           i zapytał kiedy umowa z Panem Anuszem zostanie rozwiązana, ponieważ dzierżawi garaże, a wykorzystuje jako magazyn w którym trzyma opony, a jest to związane z jego działalnością gospodarczą. Podkreślił, że nie mogą być tak niskie ceny, to jest działalność gospodarcza, a garaż jest wykorzystywany niezgodnie z tym na co był dzierżawiony, tak wynika z odpowiedzi którą uzyskał od  radcy prawnego. Następna poruszona sprawa dotyczy pomp ciepła, radni otrzymali materiał ponad siedemdziesięciostronicowy z którym się zapoznał w całości, a są tam takie błędy, że się w głowie nie mieści. Na jednej stronie nie wykazano zużycia energii w świetlicy w danej miejscowości,                 a kilkanaście stron dalej podano, że wydano na to kilkanaście tysięcy złotych.   W przypadku szkół jest różnica. W jednym roku wydaliśmy kilka tysięcy złotych na energię elektryczną, a szkoła ta jak się okazuje jest ogrzewana węglem, a za węgiel nie ma żadnego rachunku. Poza tym porównał to co wynika  ze sprawozdań, które otrzymują radni za cały rok 2009, 2010, 2011, 2012,                 z informacjami jakie otrzymują od Pana Burmistrza, chociaż nie ma tam żadnego podpisu,  nie wie czy Burmistrz się z tym zapoznawał, ponieważ są różnice w tym co radni otrzymują w materiałach na sesję, a z tym co jest napisane w tym piśmie o które prosił. Powiedział, że należy wyciągnąć wniosek, że pompy cieplne nie przynoszą żadnych oszczędności, a wręcz odwrotnie, ponoszone są większe koszty. Świetlica w Koziej Górze została oddana do użytku w październiku, a nie zużyto ani kilowata energii, czy oznacza to że była zamknięta i ludzie siedzieli przy świeczkach. Świetlica w Syrkowicach, na wykresie podano że w roku 2012 były poniesione koszty na energię elektryczną, a jakie jeżeli świetlica została otwarta w 2013 roku chyba na początku marca. Zapytał kto pisze takie bzdury i daję je radnym, którzy tracą czas czytając je                  i przeglądając. Zwracając się do Pana Burmistrza stwierdził, że trzeba to poważnie traktować, a Burmistrz to lekceważy i dodał, że według niego pełnienie przez dwadzieścia lat funkcji burmistrza, to już jest za długo. 
	Pan Tomasz  Rusiecki Radny Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że Pan Piłkowski jest bardzo skrupulatny, bardzo pilnuje przepisów i paragrafów, a to była przecież wcześniejsza inicjatywa radnych, aby drugi punkt wolne wnioski                  i informacje był punktem dla ludzi z zewnątrz, dla gości i tematów poza sesyjnych, dla mieszkańców Karlina. Przypomniał, że dla radnych jest punkt 10. interpelacje i zapytania radnych, należy więc pilnować porządku i punktu                   w którym radny ma czas na swoje wypowiedzi. Dodał, że nie zgadza się z tym co zostało powiedziane, że Bieg Papieski XXI był skandalicznie przygotowany, to uczestnicy i obserwatorzy orzekli, że po raz kolejny został on świetnie przygotowany. Zwracając się do Pana Piłkowskiego powiedział, że gdyby skorzystał z oferty OSP i zorganizowanego szkolenia, które rewelacyjnie przeprowadzili Pan Szulc i Nizioł dowiedziałby się, że numer 112 w tym regionie jest nieczynny. Wystarczyło wykonać telefon do kogokolwiek kto był obecny na stadionie i karetka byłaby szybciej, a nie wykrzykiwać teraz, że coś było nieprzygotowane. Dodał, że nie da się uciec przed tym, że kiedy  biegnie ponad dwieście osób na dystansie ponad 15 km któryś z uczestników zasłabnie. Stwierdził, że przypomniany przez Pana Piłkowskiego Pan Marek Anusz również kiedyś nie wytrzymał fizycznie, ale została udzielona pomoc i takie sytuacje przy takich imprezach będą miały miejsca i poprosił o warzenie słów           i pilnowanie porządku, a nie ocenianie wszystkich  i wydawanie werdyktów. 
	Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Gwóźdź powiedział, że Pan Rusiecki poruszył już ten temat, ale chciałby również on przypomnieć Panu Piłkowskiemu, że należy przestrzegać porządku obrad i że zgłasza swoje pytania w nieodpowiednim punkcie, jeśli chciałby nadal kontynuować tę dyskusję to prosi by było to w odpowiednim punkcie, w tej chwili nie udziela mu głosu. Przypomniał, że ten punkt porządku obrad przewidziany jest dla gości, którzy chcieliby zabrać głos.  
	Pani Iwona Wysocka – Chudziak Kierownik Referatu Sportu, Turystyki            i Rekreacji w Urzędzie Miejskim w Karlinie zaprosiła obecnych do uczestnictwa w dwóch rajdach rowerowych. Pierwszy Gwieździsty Rajd Rowerowy odbędzie się  w dniu 29 czerwca br. start o godzinie 10-tej przed amfiteatrem, organizowany jest on przez Powiat Kołobrzeski i Białogardzki, dodała, że nazywa się tak, ponieważ z różnych stron, miejscowości zjeżdżają się rowerzyści  do Gościna, gdzie będzie przygotowany poczęstunek i odbywać się będą różne zabawy i konkurencje. Kolejny rajd rowerowy organizowany                   w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich odbędzie się w dniu 13 lipca br. tu odpowiedzialna za organizację jest Pani Emilia Filipowicz. Rozpocznie się on o godzinie 12-tej na przystani Wodnik, a jego trasa będzie przebiegała                  z Karlina do Pobłocia Wielkiego. W Pobłociu są przygotowane konkurencje              i  zabawy dla dzieci uczestników, a następnie powrót do Karlina. 
	Pani Barbara Świeczka Sołtys – Przewodnicząca Rady Sołeckiej Sołectwa Zwartowo powiedziała, że nie wie jak często Pan Piłkowski jeździ drogą przez Zwartowo, ale tamta droga nie jest dobrze wykoszona? Podkreśliła, że już wiele razy interweniowała, ale ta droga jest wykaszana tylko wtedy, kiedy odbywa się Bieg Papieski. Według kierowców to co zostało zrobione nie zostało wykonane dobrze. Owszem wykaszane są chaszcze przy drzewach, ale powinno to być wykoszone trochę głębiej, bo na zakrętach dochodzi do wielu stłuczek,                            a odpowiednie wykoszenie mogłoby pomóc kierowcom uniknąć takich sytuacji.   Często jeździ tą drogą i kilkakrotnie widziała, że jeden z pracowników chodzi            i wykasza pobocze, a dwóch, trzech sobie jedzie albo siedzi. Należy zwrócić uwagę, bo małe samochody nie mają szans gdy z naprzeciwka jadą duże samochody z Lipina.  
	Pan Bogdan Piłkowski zwracając się do Przewodniczącego Rady stwierdził, że  prócz tego, że jest radnym jestem też mieszkańcem i ma tak jak każdy mieszkaniec prawo w tym punkcie i w tym następnym zabierać głos. Wiadomo, że ten punkt jest dla sołtysów i dla mieszkańców, ale to są też pierwsze informacje, które ludzie jeszcze słuchają i wiedzą co się dzieje na sesji, o czym się rozmawia, przy ostatnich można zobaczyć jak wygląda sala, jest połowa ludzi którzy są na początku. Zwracając się do Pani Świeczka powiedział, że  jeździ faktycznie przez Zwartowo od czasu do czasu i też widzi pobocza, ale nie jest to jego zadanie i nie będzie kosił, ale jeżeli jest to prośba, jutro będzie                    w Białogardzie, pojedzie do Dyrektora i jako radny przekażę tę informację, chyba, że zainteresuje się tematem Pan Starosta i przekaże, żeby pobocza były koszone, bo tak musi być. Dodał, że jeździ po Polsce, nie tylko tutaj po Gminie Karlino i widzi, że w wielu miejscach jest to zrobione naprawdę ładnie                       i porządnie to wygląda, a tu jest trochę kiepsko, chyba brak jest przede wszystkim kasy na to żeby takie rzeczy robić, bo Białogard wchodząc w Szpital, a to są wielkie koszty i dużo ze swojego budżetu Powiatowego musi przekazać na ten Szpital, a Gmina Karlino nie chce im pomóc w tym co muszą dźwigać             i czasami brakuje na pozostałe rzeczy.
	Pan Zbigniew Raczewski Wicestarosta Powiatu Białogardzkiego  powiedział, że przekaże sprawę jeszcze dziś Dyrektorowi Zarządu Dróg  Powiatowych, wie że akcja koszenia się rozpoczęła i uczuli szczególnie na ten odcinek drogi, by częstotliwość była większa.
	Pani Stanisława Łepecka Sołtys Przewodnicząca Rady Sołeckiej Sołectwa Domacyno powiedziała, że chciałaby zwrócić uwagę na zrobione pobocze wzdłuż drogi powiatowej rzekomo naprawione przed Biegiem Papieskim                       i zwracając się do Pana Starosty zaproponowała, aby przejechał z Rokosowa do Domacyna i ciekawa jest jak daleko uda się dojechać, ponieważ  będąc w dniu wczorajszym na spacerze na odcinku ok. 500 m zebrano 35 sztuk gwoździ, ponadto wystają kawałki drewna, folii, gruzu i kiedy zjedzie samochód na pobocze i mija się z drugim wtedy to co znajduje się na poboczu jest wyrzucane na asfalt, dlatego nie wiem czy to na pewno na tym etapie remont drogi został zakończony. 
	Pan Robert Madejski Radny Rady Powiatu Białogardzkiego powiedział, że sytuacja przedstawiona przez Panią Sołtys Domacyna jest prawdziwa                          i zaproponował, aby bezpośrednio dzwonić do Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych, żeby bezpośrednio podejmował działania, bo to nie jest uwaga,            a sytuacja prawdziwa i nie może się powtarzać. Podkreślił, że Pan Starosta jest       na sesji w Karlinie co  miesiąc, ale ta interwencja powinna odbyć się bardzo szybko, trudno się jeździ tą  drogą, jest dużo zakrętów, a wykoszenie jest nienależyte i powinno być głębsze, konkretne i tego też wymaga się od służb  powiatowych – profesjonalizmu. Zwracając się do Pani Świeczka powiedział, że  gdyby nie udało się dalej tej sytuacji poprawić poprosił o telefon i zadeklarował swoją pomoc. Następnie stwierdził, że w dniu dzisiejszym chciał zabrać głos przede wszystkim dlatego, że w środę Pan Burmistrz zgodnie z zapewnieniami organizuje rozprawę administracyjną w sprawie spalarni na odpady niebezpieczne, ponieważ jeszcze się ona nie zakończyła i trwa. Niektórzy mieszkańcy myśleli, że po zablokowaniu sprzedaży terenów sytuacja jest unormowana, ale tak nie jest. Inwestor ma jakieś korzystne warunki, że dalej stara się ulokować tę działalność, tak niebezpieczną, uciążliwą, która blokuje rozwój dla Karlina i dla Gminy. Dodał, że nie zdążył jeszcze podziękować mieszkańcom Daszewa, kiedy był na spotkaniu zorganizowanym przez Urząd  w Daszewie ponad miesiąc temu, frekwencja była bardzo duża, a decyzja mieszkańców jednoznaczna - jesteśmy przeciwko. Zachęcił mieszkańców nie tylko Karlina ale także Gminy, żeby w środę o godzinie 17-tej uczestniczyli             w tym spotkaniu pod nazwą  „rozprawa administracyjna”, chociaż sądzi, że godzina 19-ta mogłaby być lepsza, tak jak jest to praktykowane przy wieżach sukcesu, byłoby to dobra godzina dla mieszkańców, ponieważ duża część pracuje poza Karlinem, muszą dojechać, i odświeżyć się.  Następnie zapytał, czy  oprócz Pana Muchy Burmistrz zaprosił kogoś oprócz mieszkańców Gminy?
	Radny Rady Miejskiej w Karlinie Pan Piłkowski zapytał, czy profesor Piecuch również został zaproszony i czy potwierdził swoje przybycie na tę debatę?
	Pan Marek Anusz Radny Rady Powiatu Białogardzkiego zwrócił się                   z pytaniem do Burmistrza Karlina, czy dla obywatela o nazwisku Marek Anusz tworzy się indywidualny system wydzierżawienia lub indywidualne podejście do wszystkiego co Pan Anusz w tej Gminie robi? Podkreślił, że ma takie same prawa jak wszyscy inni i nie ukrywam, że oczekuje naprawdę wyczerpującej informacji dotyczącej wydzierżawianego przez niego magazynu o którym tak głośno mówił Pan Piłkowski, a także  odnośnie gruntu 123 metrów, które były  w opłakanym stanie przez wiele lat i które nabył, a zwracając się do Pana Piłkowskiego powiedział, że o budżet Gminy Karlino trzeba dbać, wspomnianego gruntu nie dostał od Pana Burmistrza, pomimo, że to co Pan Piłkowski podkreśla istotnie jest Burmistrza kolegą, gruntu nie dostał za darmo, zapłacił za grunt i to wcale niemałe pieniądze. Dodał, że gdyby Pan Piłkowski powiedział jakie to były  pieniądze, a jest w posiadaniu takiej informacji, już dawno temat byłby zamknięty. 
	Pan Bogdan Piłkowski stwierdził, że pewne rzeczy należy w pełni wyjaśnić.
	Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie zwracając się do Pana Piłkowskiego powiedział, że  jest on niegrzeczny, ponieważ nie został udzielony mu głos,  a mimo to zaczął on wypowiedź. Zwrócił uwagę na to, że w tej chwili nie jest przestrzegany statut, Pan Piłkowski już 5 minut dawno wyczerpał i teraz próbuje przeciągać w nieskończoność swoją dyskusję, tak jakby chciał wszystkie sprawy załatwić w tym jednym punkcie. Należy szanować wszystkich na sali a nie tylko siebie. Dodał, że Pan Piłkowski jest           w sobie zapatrzony i uważa, że tylko on ma rację, wszystko wie najlepiej                   i wszystkich potrafi oceniać. Mówi tylko o złych rzeczach, a dobrych nawet nie wspomina, co nie jest fajne. Poprosił o uszanowanie innych osób, które być może chcą także zabrać głos. Następnie udzielił głosu Panu Zbigniewowi Pawlik Dyrektorowi Gimnazjum w Karlinie. 
	Pan Zbigniew Pawlik Dyrektor Gimnazjum w Karlinie  stwierdził, że głupio się czuje, ponieważ na dzisiejszą sesję Pan Burmistrz zaprosił uczniów z Gminy Karlino i rodziców, którzy prawdopodobnie wzięli wolne z pracy żeby tu przybyć na określoną godzinę i  jak pamięta, a pamięć ma dobrą co roku zawsze sesja zaczynała się wręczeniem nagród i uważa, że w tej chwili osoby zabierające głos wykorzystują niepotrzebnie tę publikę, która gdyby chciała, byłaby na sesji do końca, ale znając życie, to po rozdaniu nagród jak zwyczajowo jest przyjęte opuści salę i wtedy dalej można będzie kontynuować obrady. Dodał, że jest mu głupio jako osobie dorosłe, że  toczy się ta część sesji na forum obecnych młodych ludzi, którzy niekoniecznie wyjdą stąd ze smakiem w dniu, który powinien być dla nich uroczysty, miły, przyjemny, bo wręczenie nagród jest na pewno elementem wychowawczym, wychowawczym przede wszystkim. 
	Pan Piotr Gwóźdź podziękował za słowa prawdy, ale Pan Piłkowski nadal trzyma rękę w górze, dlatego udziela mu głosu.
	Pan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że musi tutaj odpowiedzieć Panu Anuszowi , ponieważ ten mija z prawdą i zwracając się do Pana Marka Anusza powiedział, że teren nie został zagospodarowany bo mieszkańcy którzy chcieli kupić teren w całości  dostali odpowiedz odmowną od Burmistrza, a wyjaśnienie takie ma w piśmie, jednak z całą pewnością mieszkańcy wzięli taką informację w czasie, gdy geodeta uprawniony wykonywał czynności przejęcia granic nieruchomości, w taki sposób informuje się mieszkańców, jak sprzedaje się działkę. Działka została podzielona dla Pana Anusza specjalnie, gdy ktoś chciał kupić całość, to mu odmówiono, czyli nie traktuje się wszystkich w Karlinie jednakowo.
	Pan Maciej Myczka Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami w Urzędzie Miejskim w Karlinie stwierdził, że bez względu, czy jest to sprzedaż, dzierżawa czy jakiekolwiek przetargi które są organizowane to nie ma znaczenia kto jak się nazywa i kogo w Urzędzie zna. Są procedury które muszą zostać zachowane, po drugie uchwały, ich prawomocność oraz całe postępowanie sprawdzane jest przez nadzór prawny Wojewody. Były nawet pisma do Wojewody, żeby pewne działki sprawdzać, natomiast nie było tu żadnych uchybień sprawdza to  także RIO, a kiedyś Najwyższa Izba Kontroli. W ostatnim czasie udzielał odpowiedzi na kilka pism jeśli chodzi o Pana Anusza, o działkę, czy o garaże. Państwo którzy zgłaszali się w tamtym czasie z chęcią zakupu, a tak było faktycznie, chcieli to nabyć tylko na zasadzie bez przetargowej, a tam nie było takich warunków. Nie było spełnionych warunków ustawowych, żeby te działki w ten sposób sprzedać            i w związku z tym dostali odmowę. Zapewnił jeszcze raz, że wszystkie te operację , które przeprowadzane, czyli dzierżawa lokali, czy gruntu są robione zgodnie z procedurą, są ogłaszane w Internecie bo tak trzeba, Burmistrz musi ogłosić to wszystko i każdy się z tym może zapoznać, nie ma obowiązku całego Karlina informować, że jest jakaś działka na przykład pięćdziesięciometrowa  do dzierżawy, są wykazy wywieszane publicznie można się z tym zapoznać,             a zainteresowani którzy tam mieszkają nie zgłaszali chęci zakupu w drodze przetargowej, tylko uważali, że skoro tam mieszkają tyle lat, to należy im się to w drodze bezprzetargowej. Nie jest to zgodne z ustawą, dlatego dostali odmowę. 
	Pan Piłkowski stwierdził, że Panu Anuszowi też sprzedano w drodze bezprzetargowej, to w jednym przypadku można było, a w drugim nie? 
	Pani Angelika Maszkiewicz Radna Rady Miejskiej w Karlinie zgłosiła wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. 
	Za przyjęciem wniosku głosowało 11 radnych, nie było głosów przeciwnych,                             4 wstrzymało się od głosu. Wniosek został przyjęty większością głosów. 
	Ad. 3 
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina powiedział, że nie do końca się zgadza z Panem Dyrektorem Pawlikiem, z jednej strony to źle że młodzież się przysłuchuje tej formie dyskusji, ale być może z drugiej strony będzie to też dobra nauka na przyszłość dla tych młodych ludzi, a należy mieć nadzieję  że to oni niedługo zajmą miejsca przy stole radnych, czy stole prezydialnym. Polecił wszystkim maksymę wartą zapamiętania, jaką zasłyszał w radio ,,że nigdy nie należy się kłócić z głupim bo na początku sprowadzi nas wszystkich do swojego poziomu, a później nas zniszczy”. Następnie poprosił Pana Madejskiego, aby wyartykułował te ,,korzystne warunki” dla  Pana Muchy w Gminie Karlino                   o których przed chwilą powiedział, żeby przytoczył te korzystne warunki inne, niż ma ktokolwiek inny, jakikolwiek inny inwestor w Gminie. Następnie zaprosił wszystkich mieszkańców do uczestnictwa w rozprawie administracyjnej w sprawie budowy spalarni we wtorek na godzinę 17-tą  do auli Liceum. Wyjaśnił, że nie był zapraszany Profesor Piecuch z tego względu, że między panami były relacje biznesowe na etapie wcześniejszym, które nie do końca doszły do skutku w związku z tym uważa, że słowo wiarygodność nie jest dobre, bezstronność mogłaby być tutaj zachwiana, ale zostało zaproszonych kilka innych osób, próbowano zaprosić najlepszych specjalistów w Polsce, ale taki specjalista zażyczył sobie 6 000,00zł za przyjazd i uczestnictwo                           w rozprawie administracyjnej, a więc zrezygnowano z tego. Nie do końca jest rolą jako organu który ma rozstrzygać pewne rzeczy, a nie opowiadać się po jednej lub drugiej stronie jest zapraszanie tego typu specjalistów. Na pewno będzie ktoś z Politechniki Szczecińskiej, będą autorzy opracowania tego                      o którym mowa, warto przyjść, podyskutować i też otrzymać jakąś mam nadzieję lekcję demokracji. Bardzo serdecznie podziękował organizatorom Biegu Papieskiego, ale też i wszystkim organizatorom, osobom uczestniczącym w przygotowaniu i przeprowadzeniu Nocy Świętojańskiej. Imprezy były świetnie przygotowane, świetnie zorganizowane i należy oddać hołd i cześć tym wszystkim, którzy bardzo ciężko nad tym pracowali. Dodał, że  ma nadzieję, że niewłaściwe słowa wypowiadane przez Pana Piłkowskiego bardzo często na sesji nie zniechęcą do tego żeby się w dalszym ciągu angażowano w promocję Gminy. Każdy ma prawo oczywiście do swojej oceny, ona musi też być na odpowiednim poziomie, ale najważniejsza powinna być ocena tych którzy tu przyjeżdżają, uczestników biegu i tych którzy to oglądają,  a ta jest naprawdę na bardzo wysokim poziomie. Ostatnia Noc Świętojańska jest przykładem takiej imprezy masowej w której uczestniczy bardzo dużo osób, nie tylko mieszkańców Gminy Karlino, którzy doskonale bawili się na tej imprezie. Jeśli Pan Piłkowski chce rozliczać, ma prawo, a jest liderem w tym rozliczaniu,                        w sensie krzyków i oskarżeń, natomiast co do wniosków to już jest trochę inaczej. Jako człowiek Komisji Rewizyjnej również może wraz z komisją skontrolować już po odbyciu tych imprez wszystkie rachunki i wyciągać z tego wnioski. Co do zarzutu, że pompy ciepła nie przynoszą oszczędności, celem głównym tego projektu w którym uczestniczyło kilkadziesiąt samorządów                          z obszaru Dorzecza Parsęty, w tym również samorządy powiatowe nie była oszczędność, z góry nie zakładano żadnych oszczędności. Trudno było zakładać oszczędność w obiekcie ogrzewanym przy pomocy pieca kaflowego, kominka, albo jak w Domacynie, gdzie była kotłownia na węgiel i drewno, ważne jest także to, że niecodziennie się tam ogrzewało. Nie  można porównywać rachunków z tamtego okresu i teraz po zamontowaniu pomp ciepła. Pompy ciepła funkcjonują, nośnikiem do tego żeby to funkcjonowało jest prąd i  należy stwierdzić fakt, że rachunki są większe, to prawda, ale trzeba również powiedzieć o działaniach z mikroturbinami. Za chwilę  pojawi się głos, że stoją rok czasu i się nie kręcą, ale za chwilę się zakręcą, już w najbliższych dniach powinna zostać przyznana koncesja. Dodał, że długi czas oczekiwania również go irytuje, ale Gmina Karlino jest chyba pierwszą w Polsce która otrzymuje koncesję na turbiny wiatrowe.  W tym roku kolejne turbiny przy obiektach publicznych typu hala, świetlice, Szkoła w Daszewie i w perspektywie dwóch - trzech miesięcy będzie można złożyć wniosek na dofinansowanie nawet                    w wysokości 90% dotacji na budowę ogniw fotowoltaicznych na wszystkich tych obiektach.  Jeżeli to uda się zrealizować, to można powiedzieć, że uda się dojść do sytuacji, że koszty prądu i energii elektrycznej będą mniejsze niż przed termomodernizacją. Efektem o którym nikt nie pamięta, to jest efekt zabezpieczenia tych obiektów, niektóre były w opłakanym stanie właściwie być może na krótko przed decyzją o rozbiórce, ale zabezpieczono je na kolejnych kilkanaście lat dewastację techniczną, nie mówiąc o efekcie wizualnym. Przeprosił obecnych za wprowadzenie w błąd i potwierdził, że rozprawa administracyjna dotycząca spalarni odbędzie się w dniu 26 czerwca br. Sprawa  Pana Anusza i jego garażu. Poprosił Pana Piłkowskiego o powtórzenie swoich słów których dobrze nie usłyszał, czy twierdził, że łamane jest prawo? 
	Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie odpowiedział, że stwierdził, iż Pan Anusz nie korzysta z garażu zgodnie z przeznaczeniem, a jest to po prostu magazyn pod jego działalność gospodarczą. Dodał też, że uzupełnić chciałby wypowiedź dotyczącą turbin wiatrowych, dwa miesiące temu, kiedy był na spotkaniu w Karwinie na którym było kilka osób obecnych na sesji Burmistrz mówił, że te turbiny za dwa tygodnie, może za miesiąc będą się kręciły minęły, ponad dwa miesiące i one się nie kręcą, czyli Burmistrz opowiadał kolejny raz bzdety i bajki.
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina przypomniał po raz kolejny wspomnianą wcześniej przez siebie maksymę i stwierdził, że nie będzie wypowiedzi Pana Piłkowskiego komentował, a wracając do garażu nie wie na jakiej podstawie Pan Piłkowski twierdzi, że ktoś łamie prawo ponieważ, ma przed sobą uchwałę Rady Miejskiej, która mówi, że ustala się minimalne stawki czynszu za najem lub dzierżawę nieruchomości stanowiących własność Gminy Karlino, gdzie w punkcie 2 są wymienione nieruchomości punkt a) garaże murowane stawka – 2,40zł, punkt b) obiekty gospodarcze zajęte pod działalność usługową i produkcyjną 2,60zł za metr kwadratowy,  obiekty gospodarcze zajęte pod działalność handlową 2,60zł, obiekty gospodarcze wykorzystywane do działalności rolniczej i podobnej 0,60zł za metr kwadratowy miesięcznie. Pan Anusz ma umowę zawartą na 4,50zł za metr kwadratowy miesięcznie i uważa, że umowa jest zawarta zgodnie z obowiązującą uchwałą, ale jeżeli Pan Piłkowski twierdzi inaczej, może donieść do odpowiednich instytucji, że Burmistrz Karlina łamie prawo. 
	Pan Robert Madejski Radny Rady Powiatu Białogardzkiego  potwierdził wspólnie z Burmistrzem, że rozprawa administracyjna jest w środę o godzinie 17 - tej tutaj w auli, czyli dodatkowo rozwieszona informacja przez grupę inicjatywną Stop dla Spalarni Odpadów Niebezpiecznych w Karlinie, plakaty               z napisem STOP tam jest dokładna informacja, godzina i wyraźnie określone miejsce spotkania. Pan Burmistrz pytał, jakie to korzystne warunki ma potencjalny ,,inwestor”, jeżeli tak go można nazwać w dużym cudzysłowie, jaki ma klimat. Patrząc na inne Gminy, tam gdzie przedsiębiorcy tego typu chcą zlokalizować spalarnie nie tylko na odpady niebezpieczne tam Wójt, Burmistrz mówi zdecydowanie nie i popiera stanowisko mieszkańców, nie stwarza klimatu, warunków żeby taki przedsiębiorca mógł się w gminie ulokować. Jeżeli przedsiębiorca na początku po przegranej o zakup działki mówi, że rezygnuje, ale później ktoś go znów przekonuje, że jeszcze nie wszystko stracone i ten przedsiębiorca przyjeżdża do Daszewa i przyjedzie do Karlina, no dziękuje Panie Burmistrzu , że Pan zorganizował tą rozprawę , ale nie widzi klimatu, żeby on sprzyjał mieszkańcom, tym którzy są zdecydowanie przeciwko tej spalarni, ponieważ na rozprawę zaproszono przede wszystkim osoby które będą przekonywać do budowy, że spalarnia jest bezpieczna, będą miejsca pracy, a to są w części ludzie opłaceni i oni przyjadą i będą wmawiać cynicznie, że ta spalarnia to jest fajna rzecz. Te osoby nie mieszkają w Karlinie i nie mają                   w ogóle ochoty tutaj zamieszkać i będą przekonywać do tej inwestycji, dlatego zachęca mieszkańców, radnych, sołtysów, ponieważ ta obecność jest w tym przypadku widzę nieodzowna. Bardzo fajna praktyka na spotkaniu w Daszewie  i podjęcie głosowania czy mieszkańcy są za, czy przeciwko spalarni. Tam mieszkańcy powiedzieli prawie w 100%, że są przeciwni. Powiedział, że                   w Białogardzie Burmistrz określił wyraźnie, że jest przeciwny budowie spalarni w Białogardzie, obok Koszalina w Cewlinie Wójt Manowa jest przeciwny, chociaż w spalarni w Cewlinie miały być spalane łagodniejsze surowce niż w Karlinie, gdzie klimat jest jakoś dziwnie sprzyjający, bo rozszerzono zakres spalania o te bardzo niebezpieczne odpady. Pan Burmistrz mówi, że jest profesjonalistą, że nie będzie mówił, że jest za, czy przeciw, ale jest Burmistrzem Karlina i mieszkańcy wymagają, aby stanął po ich stronie. 
	Ad. 4
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina powiedział, że zanim przedstawi sprawozdanie to chciałbym wręczyć podziękowania wraz z Panem Przewodniczącym i Panem Zastępcą Burmistrza dwóm druhom strażakom, to            a propos profesjonalizmu dotyczącego organizacji imprez, mieliśmy całkiem niedawno imprezę w sobotę Noc Świętojańską i jeden z mieszkańców wskoczył do wody i okazało się, że o własnych siłach nie jest w stanie z tej wody wyjść. Tutaj bardzo profesjonalnie i bardzo dobrze zareagowały nasze służby Ochotniczych Straży Pożarnych, dwóch druhów  Tomasz Szulc i Kamil Mrotek natychmiast skoczyli i uratowali człowiekowi życie, za to na ręce tych druhów              i Komendanta Miejsko – Gminnego Prezesa Zarządu OSP Karlino i wszystkich innych strażaków chciałby w tej chwili to bardzo mocno zauważyć, podkreślić             i bardzo serdecznie podziękować, dzisiaj sytuacja jest gorąca w związku z tym dzisiaj jedynie w postaci dyplomów, a ma nadzieję, chociaż oni tego nie oczekują, ale jeżeli znajdzie się jakiś prezent rzeczowy w najbliższych tygodniach, to też się z tego ucieszą. 
	Nagrody Burmistrza w 2013 roku przyznane następującym uczniom:
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina przedstawił sprawozdanie                   o pracy Urzędu w okresie międzysesyjnym tj. od dnia 24 maja do dnia                  21 czerwca 2013 roku (informacja załączona do protokołu). Następnie dodał, że miała miejsce wizyta Ambasadora Szwajcarii w Polsce, jest to związane                          z projektem realizowanym przez Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty dotyczącym odnawialnych źródeł energii cieplnej, Gmina montuje z tych środków mikroturbiny, zaprezentowana w trakcie wizyty została instalacja solarna na dach hali widowiskowo – sportowej. Rozpoczęty został cykl zebrań dotyczących rewitalizacji centrum Karlina. Przypomniał, że wielokrotnie mówił, że aby przeprowadzić rewitalizację centrum musi być wkład finansowy właścicieli mieszkań. W nowym okresie programowym również będą pieniądze dotyczące rewitalizacji i będą one trochę inaczej dzielone. W Polsce ustalonych jest osiemnaście ZIT –ów, to są Zintegrowane Inwestycje Terytorialne ustalone na obszarze aglomeracji wojewódzkich i iluś gmin wokół, na te obszary będzie przeznaczona specjalna pula środków na różne działania, ale program inwestycji ma być bardzo precyzyjny, ma udowadniać, że zostaną osiągnięte cele. Drugi ZIT będzie utworzony na Powiecie Koszalińskim, Białogardzkim i części Powiatu Kołobrzeskiego, być może całym. Inicjatywa wyszła od władz Koszalina i Kołobrzegu, Gmina Karlino została do tego zaproszona. Zawnioskował, aby jeszcze do tego dołączone zostały Gmina Białogard, Miasto Białogard i Gminę Tychowo, czyli cały Powiat Białogardzki. Został podpisany już list intencyjny, który jest podstawą, aby u Marszałka i w Sejmiku zabiegać            o specjalne środki. Główną ideą, choć nie jedyną jest budowa ścieżek rowerowych i połączeń turystycznych. Przygotowywane są również kontrakty samorządowe i tu partnerem mają być związki lub stowarzyszenia gmin, takim stowarzyszeniem na tym obszarze jest Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty. Kontrakt samorządowy najwcześniej będzie można podpisać w roku przyszłym. Jest to odpowiedni moment na to by się przygotowywać i powalczyć i ZIT                              i kontrakt samorządowy, bo dzięki temu na tym obszarze będą pieniądze ,,znaczone”, nie trzeba będzie przeprowadzać żadnych konkursów, tylko wystarczy zgłosić wcześniej zapisany projekt w strategii. Będą również środki na przygotowanie tych projektów, na dokumentację techniczną. Pozytywną informacją jest, że na poziomie 75- 80% można będzie uzyskać dofinansowanie, co w kontekście rewitalizacji jest bardzo dobrą informacją, bo dzięki temu mieszkańcy centrum, bardzo często emeryci i renciści będą mogli udźwignąć jej koszty. Wyszedł z inicjatywą do mieszkańców i właścicieli, aby podzielić działki które obejmują nie tylko sam budynek, ale często spory obszar poza nim i ustalić granice po obrysie budynku, czyli to co jest poza Gmina odkupuje, wpłaca pewną kwotę i będzie to kapitał początkowy dla właścicieli, aby zacząć rewitalizację. Wtedy właściciele nie ponoszą kosztów rewitalizacji podwórek,             a często są to kwoty milionowe. Niektóre ze wspólnot już zaczęły sobie zbierać pieniądze na rewitalizację. Została przyznana kolejna nagroda dla Gminy Karlino w podziękowaniu za współpracę statuetka z okazji XX Lat Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz nagroda w konkursie Fundacji Promocji Gmin Polskich i Narodowych Funduszy Ochrony Środowiska Pt. Gminny Lider Recyklingu. Było sto pięćdziesiąt zgłoszeń z całej Polski, dwadzieścia jeden zostało uhonorowanych,                             z Województwa Zachodniopomorskiego Gmina Stepnica i Karlino. Poinformował obecnych, że odbywają się zebrania wiejskie, mieszkańcy zgłaszają postulaty dotyczące zakupu dodatkowych pojemników na wioskach. Do 5 lipca br. jest termin na składanie wniosków do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich i wniosek zgodnie z zapotrzebowaniem zostanie złożony. Następnie powitał nowo wybranych sołtysów Panią Alinę Janowicz z Koziej Góry i Pana Marcina Tyszera z Lubiechowa. 
	Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zapytał, czy                   w przypadku rewitalizacji budynku po obrysie, czy tak jak wylane są ławy? Ponieważ w Koszalinie budynki zostały ocieplone i okazało się, że Wspólnota zajmuje więcej miejsca ze względu na styropian i chciano narzucić większe opłaty ze strony Wspólnot dla zarządców budynków. Następna sprawa, chyba błąd, bo co ośrodek rehabilitacyjny będzie rewitalizował, chodzi chyba                          o rehabilitację. Nowe stawki za wywóz śmieci przez firmę JOD-KAR cena netto 400,00zł za odpady komunalne zmieszane, było 60,00zł, czym jest spowodowana podwyżka 80%? Targowisko, szkoły płaciły za wywóz śmieci zmieszanych 60,00zł za metr sześcienny, teraz wynika, że metr sześcienny to kwota 100,00zł plus 8% VAT-u, czyli jest 108,00zł, a było 64,80zł. Jak się dopilnowało śmieci, poprawiło zawierane przez urzędników umowy                              i podpisywane przez Burmistrza, niekorzystne dla Gminy z firmą JOD – KAR               i efekt był taki, że Szkoła Podstawowa w Karlinie płaciła ponad dwadzieścia tysięcy za śmieci w roku 2011, a w 2012 zapłacono dziewięć tysięcy, na targowisku z ponad dwudziestu tysięcy zeszło do dwóch tysięcy. Teraz się okaże, że firma znów wróci na te same ceny. Poprosił o podanie jakie były poprzednie stawki za wywóz szkła, tworzyw sztucznych, makulatury. Dodał, że od kilku miesięcy mówi o możliwości segregowania śmieci, żeby Gmina Karlino z tego korzystała, tak jak to robią w innych gminach, aby obniżyć cenę za metr sześcienny śmieci. Pan Burmistrz obiecywał, że zostanie przedstawiona analiza, minął miesiąc, a analiza nie została przedstawiona. Cena profesjonalnej sortowni nie jest wielka, gdyby zrobione zostało porozumienie gmin, miast                   i powiatów, trafiłoby po posortowaniu tylko 30% odpadów na wysypisko śmieci, reszta poszłaby do recyklingu. Można byłoby wówczas obniżyć stawki za wywóz śmieci dla mieszkańców. 
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina powiedział, że Pani Ryndziewicz             w tej chwili rozdaje przygotowaną analizę, więc wywód Pana Piłkowskiego na temat gospodarki jest niepotrzebny, zostanie to wyjaśnione. Jeśli chodzi                      o obrysy, są już projekty techniczne na sześć z dziewięciu kwartałów, nie przeglądał szczegółowo i nie wie, czy są docieplenia, w niektórych budynkach na pewno tak. Jeśli chodzi o śmieci, to nie ma w tej chwili potrzebny, żeby szczegółowo analizować ofertę Pana Jodki, odbył się zgodnie z ustawą                       o zamówieniach publicznych przetarg i wybrana została cena najniższa i nie ma możliwości negocjowania ceny z kimkolwiek po wyborze oferty. Na temat zbiórki samodzielnej i sprzedaży surowców wtórnych przypomniał, że koszty związane z funkcjonowaniem takiego punktu, transportem odpadów                             i zatrudnieniem osób na półtora etatu to jest 223 900,00zł w pierwszym roku, przychody uzyskane ze sprzedaży samodzielnej odpadów to kwota 2 810,00zł, co oznacza, że w pierwszym roku należałoby wydać z budżetu kwotę 221 090,00zł netto. W latach kolejnych nie ma pierwotnych kosztów związanych z utworzeniem punktu, ale są bieżące koszty eksploatacyjne, to kwota 133 900,00zł, sprzedaż 2 810,00zł, czyli 131 090,00zł na minusie.                   W pierwszym, roku trzeba byłoby dołożyć przy obowiązującym systemie zbiórki 123 458,00zł, a w latach kolejnych 33 458,00zł. Dziś każdy podmiot który chce może taki punkt zorganizować, zatrudnić ludzi, może zbierać, ale czy na tym ktoś zarobi, z analizy wynika, że nie (analiza załączona do protokołu).
	Pan Piotr Gwóźdź zapytał, czy szkło jest za 0,00zł, czy to jest pomyłka?
	Pani Wioletta Ryndziewicz Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej  i Ochrony Środowiska w Urzędzie Miejskim w Karlinie odpowiedziała, że taką cenę uzyskano od firmy, która byłaby zainteresowana odbiorem stłuczki szklanej - 0,00zł.    
	Pan Bogdan Piłkowski powiedział, że znalazł w Internecie podane ceny                     i można to sprzedawać, są firmy, które skupują stłuczkę szklaną. Czyli Kołobrzeg który odbiera od Gminy Karlino gdzie nie płaci się za szkła będzie ponosił koszty, czy mają biznes i sprzedają. Nie wierzy, że skoro za przywiezienie plastików i szkła Gmina Karlino nie ponosi kosztów, tylko ponosi koszty transportu, a oni będą ponosili koszty. Nikt nie będzie od nich brał tego za darmo, gdyby tak miało być, to trzeba byłoby płacić za magazynowanie. Można to sprzedawać, tylko trzeba posiedzieć, pogrzebać i sprawdzić porządnie, a urzędnicy mają to ,,gdzieś”. Dodał, że temat ten poruszany jest już od kilku miesięcy, mówił także o ulgach dla rodzin wielopokoleniowych, gdzie jest wiele osób, żeby nie płacili tak wielkich pieniędzy, ale nikt tego nie robi. Minister Gawłowski powiedział, że gminy mają tak skalkulować ceny, żeby nie musiały dopłacać do tego biznesu, za ludzi którzy nie będą płacić za śmieci, trzeba tak stawki zawyżyć, żeby ci którzy będą płacić uczciwie płacili za ludzi nieuczciwych.
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina zapytał Pana Piłkowskiego co to znaczy, że ,,urzędnicy mają to gdzieś”?
	Pan Bogdan Piłkowski odpowiedział, że urzędnicy i często włodarze miast nie są zainteresowani, żeby ludzie mieli faktyczne stawki, jakie są koszty. Tak powiedział Minister Gawłowski, a pierwsza propozycja Burmistrza to były kwoty 21,00zł i 14,00zł.    
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina stwierdził, że Pan Piłkowski po raz kolejny obraża urzędników którzy pracują na rzecz tego społeczeństwa, jeśli nawet coś im nie wychodzi w pracy, to nie jest powód żeby ich obrażać. Co do kwestii rodzin wielodzietnych, czy wieloosobowych planowane jest wprowadzenie takiego systemu, być może już na sesji sierpniowej. Przypomniał, że Pan Woś Zastępca Burmistrz wyjaśniał już, że nie do końca jest zgodne                     z prawem wprowadzenie ulgi od liczby dzieci, w związku z tym trwają przygotowania do wprowadzenia ulg dla rodzin wieloosobowych, żeby za którąś osobę powyżej pewnej liczby wprowadzić ulgę 50%, ale to się będzie wiązało                z zabezpieczeniem pewnych środków w budżecie. Warto przez okres trzech miesięcy przyjrzeć się funkcjonowaniu ustawy i tego systemu. W kalkulacjach planowano, iż 8 200 osób zostanie zgłoszonych, tych którzy są zamieszkali,                a stawki na które się Pan Piłkowski powołuje, pierwsza stawka ,,wzięta                              z sufitu”, ale może się okazać w trakcie, że jest ona trafiona, ale wprowadzenie różnicy tylko 2,00zł pomiędzy stawką za odpady selektywne, a mieszane spowodowało, że 30% mieszkańców nie chce segregować śmieci. Gmina będzie musiała wykazywać się coraz wyższym stopniem segregowania, a jeżeli tak będzie jak obecnie, trudno będzie uzyskać odpowiedni procent. Do systemu gospodarki odpadami brak jest w Polsce tylko spalarni, jeśli powstaną, to można się spodziewać obniżania cen. Powiedział, że ma nadzieję, że jeszcze w tym roku uda się wprowadzić system ulg dla rodzin wieloosobowych.      
	Ad. 5
	Nie było pytań do punktu porządku obrad - Sprawozdanie roczne                            z wykonania planu finansowego za 2012 rok Instytucji Kultury – Karliński Ośrodek Kultury w Karlinie.
	Ad. 6
	Nie było pytań do punktu porządku obrad - Informacja o stanie mienia komunalnego jednostki samorządu terytorialnego – Gminy Karlino.
	Ad. 7
	Nie było pytań do punktu porządku obrad - Informacja o zmianach w planie wieloletniej prognozy finansowej oraz zmianach w planie wydatków na realizację przedsięwzięć w latach 2012 – 2025.
	Ad. 8
	Sprawozdanie za rok 2012 z wykonania budżetu Gminy Karlino                         i z wykonania planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej zleconych gminie oraz innych zadań zleconych gminie ustawami.
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina przedstawił prezentację multimedialną na temat wykonania budżetu za 2012 rok.
	Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że Burmistrz podał, iż w prawie 100% zostały wykonane dochody Gminy, ale to na koniec roku, na początku było 60 000 000,00zł, a potem 52 000 000,00zł, to gdzie jest 8 000 000,00zł, które miało być, o których Burmistrz tak dużo mówił, nie udało się zrealizować. Mówił także o hali, że stara się o następne pieniądze żeby ją skończyć, a co się stało z pieniędzmi, które były obiecywane dwa lata temu z różnych instytucji i miały być wydane z budżetu Gminy ,,grosze” na halę sportową, a w każdym razie niewiele pieniędzy, a okazało się, że trzeba wydać bardzo dużo. Pokazano kościół i ma być tam zainstalowana na górze kamerka                i będzie można oglądać, ale ze środka nie widać nic, a kupę kasy na to wydano. Kiedy zostaną usunięte wszystkie zrobione ,,buble” w kościele, piorunochron, odpadła cegła z filarów, boczne drzwi wejściowe, wystająca siatka nie jest przykryta tynkiem, zacieki, wilgoć i grzyb w tym miejscu. Burmistrz mówił                 o świetlicach, a są tam także obok straże pożarne, pokazywał półtora roku temu zdjęcia zrobione w Domacynie na których widać było braki po inwestycji i po modernizacji miało być poprawione, przy świetlicy poprawiono, przy straży pożarnej nie. Inwestycje, które robione były na drogach, czy ktoś sprawdzał hydranty? OSP z Domacyna próbowała w kilku miejscach odkręcić, ale nie mają kluczy, a w razie pożaru skutki mogą być opłakane. Jak ktoś z urzędników mógł to przyjąć i nie sprawdzić. W Domacynie to było sprawdzane i tam strażacy zwracali na braki uwagę. 
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina przytoczył przysłowie, że ,,koniec wieńczy dzieło”, dzieło pn. budowa hali widowiskowo – sportowej nie zostało jeszcze zakończone, zaproponował wstrzymanie się do zakończenia inwestycji, aby wtedy przekonać się jak będzie wyglądało rozliczenie również finansowe                i wtedy będzie można wyciągnąć wnioski. Gdyby przy każdej inwestycji nie informował radnych skąd chce pozyskać środki na realizację, to również byłoby źle. Za każdym razem, zwłaszcza przy budżecie kiedy planowane są inwestycje przedstawiana jest informacja, jakie są możliwości ich sfinansowania, a patrząc na wszystkie zrealizowane i realizowane inwestycje można się przekonać, że nie ma żadnej, do której sfinansowania nie zostałyby pozyskane środki unijne, a to świadczy o skuteczności w pozyskiwaniu środków zewnętrznych i jest to Gmina jedna z najbardziej skutecznych, nie tylko w tym Województwie. Zdarzyło się, że dwa małe projekty wiejskie nie otrzymały dofinansowania z różnych przyczyn formalnych, ale jeśli chodzi o inwestycje, nie zna takiej na którą nie udałoby się uzyskać dofinansowania. To świadczy o wyjątkowej skuteczności urzędników gminnych, a jego rola polega na lobowaniu za tym, aby środki przyszły do Karlina, ale nie polega to na spotkaniu się ,,kolesiów”, pogadaniu lub załatwieniu czegoś na telefon. Następnie zwracając się do Pana Piłkowskiego powiedział, że życzy, aby przejechał on samochodem pięćdziesiąt – sześćdziesiąt tysięcy kilometrów rocznie jeżdżąc do Warszawy lub Szczecina, zobaczył jaka to jest przyjemność ,,tłuczenie się” kilka godzin, zwłaszcza po drogach lokalnych, ale to nie jest żaden rarytas, czy przywilej, a jeśli dodatkowo mówi się o tzw. kilometrówce jaką się weźmie, to należy jeszcze pamiętać za co potem trzeba kupić nowy samochód, a właściwie jak w tym przypadku ,,narzędzie pracy”. Wskaźnik pozyskanych środków jest znacznie wyższy niż            w takich ośrodkach jak Koszalin, Kołobrzeg, Szczecinek, czy Białogard, są one znane i nie chodzi o przechwałki, ale przedstawiany obraz powinien być prawdziwy. Nic nikogo nie ominie, wykonawcy również, jeśli zostanie wykonane coś nieprawidłowo, to wykonawca będzie to musiał poprawić, jeśli kolejny raz nie zrobi czegoś w sposób prawidłowy, to jest jeszcze gwarancja prawidłowego wykonania inwestycji i są zawsze zabezpieczone środki finansowe i ostateczny instrument do tego, żeby inny wykonawca zrobił to                  w sposób należyty. Podkreślił, że przy najlepszym i prawidłowym nadzorze zdarzają się usterki, ale muszą one być wykonane i poprawione. Jeśli chodzi                 o hydranty na wsiach, to inwestycje wodociągowe na wsiach nie były projektowane i realizowane pod kątem zabezpieczenia pożarowego, bo wtedy koszty inwestycji byłyby horrendalne, ale czy rzeczywiście jest to na każdej wsi potrzebne. Czas wyjazdy jednostek w Domacynie, czy Daszewie, często strażacy są w pracy, na wyjazdach i ciężko im się zebrać, jednostka w Karlinie działająca w krajowym systemie ratowniczo – gaśniczym bez względu na czas w ciągu dwóch – trzech minut wyjeżdża do akcji, bardzo szybko poszkodowani otrzymują profesjonalną pomoc. Dlatego hydranty i instalacje nie są zaprojektowane na ciśnienie przeciwpożarowe, że bezpośrednio można gasić pożar, albo napełniać beczkę do samochodu. Są wyznaczone miejsca, w wielu wsiach istnieją zbiorniki ppoż., które sukcesywnie są remontowane i służą do zabezpieczenia w wodę w przypadku pożaru. 
	Pan Marek Anusz Radny Rady Powiatu Białogardzkiego przypomniał, że   w sprawie partycypacji w kosztach Powiatu przy remontach dróg powiatowych w gminie, w ubiegłym roku Burmistrz zgłosił propozycję włodarzom Powiatu  w tej sprawie i zapytał, jak obecnie wyglądają uzgodnienia w tej sprawie oraz, czy uzgodniona została nazwa osiedla przy sklepie ,,Biedronka”, czy będzie ogłoszony konkurs i czy będzie brana pod uwagę nazwa jak wcześniej mówiono ,,przy parku”?                           
	Burmistrz Karlina Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że oficjalnie nie został jeszcze ogłoszony konkurs na wybór nazwy osiedla, chociaż zbyt wielu chętnych do udziału w takich konkursach się nie trafia, z przystanią na wybór nazwy ,,Wodnik” konkurs też był ogłaszany kilkakrotnie. Co do dróg, na sesji jest obecnych dwóch radnych Rady Powiatu których prosiłby o wsparcie działań dotyczących dróg, dzisiaj jest to propozycja współpracy w remoncie drogi do Lubiechowa, aby w budżecie Powiatu na następny rok znalazły się środki                   w wysokości kilkuset tysięcy złotych na remont tej drogi, pod warunkiem, że przyznane będą środki ze schetynówki, a byłyby one większe jeśli byłby to wspólny wniosek Powiatu i Gminy, aby wspólnie znaleźć środki na następny rok i wyremontować nawierzchnię całej drogi.
	Pan Bogdan Piłkowski przypomniał, że pytał, w czym nie zostało zrobione osiem milionów, czy to tylko Totolotek bo tam miało być dodatkowo 3 500 000,00zł?
	Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że planowano 3 000 000,00zł z Powiatu, 3 000 000,00zł z Totalizatora, a 3 500 000,00zł dodatkowych również                         z Totalizatora Sportowego, a jak się zakończy okaże się za kilka miesięcy. Dodał, że ma nadzieję, że od któregoś z krytykantów usłyszy, że ,,super, że się udało”.
	Radny Rady Miejskiej w Karlinie Pan Piłkowski powiedział, że na pewno Burmistrz usłyszy i dodał, że już dziś musi pochwali Burmistrza, a właściwie Panią Sołtys z Karścina, ponieważ był w Karścinie i widział boisko, które jest  w bardzo dobrym stanie, jest wykorzystywane przez młodzież, klub sportowy, jest ładnie ogrodzone, murawa jest równa, w tym wypadku można inwestycje zaliczyć do pozytywnie zakończonych i rozliczonych, a to co było wcześniej było fatalne. 
	Pan Robert Madejski Radny Rady Powiatu Białogardzkiego w aspekcie drogi do Lubiechowa, jest propozycja wspólnego projektu zaproponowana przez Burmistrza, jest to dobry kierunek, jednak zaangażowanie radnych z Gminy Karlino jest ograniczone, bo Burmistrz w tym nie pomaga. Budynek Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych został wyceniony na ponad 2 000 000,00zł i za namową Burmistrza raty zostaną ukształtowane w taki sposób, że w 2014 roku będzie kwota 500 000,00zł, a w 2015 będzie reszta. Trudno będzie rozmawiać               z kolegami radnymi z innych gmin, żeby realizować potrzebne inwestycje                   w Gminie Karlino, jeśli z tej gminy jest tak małe zaangażowanie. Gdyby Burmistrz podjął działania i środków byłoby więcej, to byłyby argumenty                    i można bez przeszkód przekonać kolegów radnych. Każdy kalkuluje, gdyby pokazano, że Gmina Karlino przekazuje nie pół miliona, ale milion w 2014 wtedy pewne środki można byłoby łatwiej wywalczyć. Nie zmienia to faktu, że radni podejmą działania, aby te inwestycje się odbyły. W aspekcie pozyskanych środków na inwestycje, to robi wrażenie, jednak, gdyby przeanalizowany został efekt tych inwestycji w odniesieniu do mieszkańców, do rodzi z gminy Karlino, to efekt jest poniżej oczekiwań mieszkańców, mieszkańcy oczekują wyższego poziomu życia, a to jest praca, dobre pobory, tu zaangażowanie Gminy mogło być znacznie większe. Widać ścieżki rowerowe, halę sportową, świetlice, ale sesja odbywa się w auli Liceum, dzieci skończą szkołę, a czy w aspekcie gminy alternatywą jest świetlica? W aspekcie Karlina jest hala sportowa? Przypomniał, że wiele razy deklarował wspólny projekt, aby skopiować to co jest robione                w Białogardzie, jest efekt widoczny, nie zostało to przez Burmistrza przyjęte, woli inwestować w inne kierunki. Karlino jest coraz ładniejsze, ale czy rodziny Karlińskie sobie radzą? Jak oszczędzają wodę? Plany, kalkulacje dotyczące ceny wody, zużycia są dziś nierealne, mieszkańcy mocno oszczędzają, mają niskie dochody i ten kierunek jest istotny. Burmistrz powie, że Gmina Karlino nie jest od tego, żeby wspierać miejsca pracy, ale każda jednostka, gmina, powiat, Urząd Marszałkowski jest od tego żeby inwestować w kierunku rozwoju rodziny, większych dochodów bezpośrednich mieszkańców. Stwierdził, że                 w planach o których mówił Burmistrz w następnym okresie finansowania nie słyszał o nowych miejscach pracy, większej stopie życia dla mieszkańców,                   o perspektywie. Dziś większość mieszkańców Karlina pracuje poza Karlinem. Powiedział, że przedstawił punkt widzenia wielu mieszkańców, fajnie, że się robi drogę w strefie ekonomicznej, że jest firma która zatrudni trzydzieści – czterdzieści, ale takich inwestycji jest w tym mieście dla mieszkańców za mało.
	Pani Teresa Plichta – Lessnau Dyrektor Zakładu Oświaty w Karlinie powiedziała, że trudno jest słuchać takich wypowiedzi, ponieważ niedawno Pan Burmistrz mówił o żłobku, o przedszkolu i oświacie, czy nie jest najważniejsze, by dać możliwość posłania dziecka do tak wspaniałych warunków? Czy nie jest to dbałość o kobiety, które mogą podjąć pracę i nie płacić za żłobek dużych pieniędzy? Gmina nie jest od tego, żeby tworzyć miejsca pracy, ale żeby była taka infrastruktura, żeby mama mogła pójść do pracy. Czy nie liczy się dbałość o to, by nie została zamknięta żadna szkoła? Pan Madejski mówi, że mieszkańcy oczekują czegoś więcej, każdy oczekuje, ale są również osoby, które nie dają nic, a chcą bardzo dużo. Czy nie widać tego, że dziś mogłoby nie być szkoły ponadgimnazjalnej, czy nie jest zasługą władz, że ona będzie i nie została zlikwidowana? Wszystko jest krytykowane, a tu również pracują ludzie. Podkreśliła, że przez to, w jaki sposób oceniania jest praca osób zatrudnionych w Urzędzie, czy jednostkach organizacyjnych bardzo często nie chce się przyjść do pracy. Powiedziała, że również tu mieszka, ma dzieci, pracę i żyje tym wszystkim, a bez przerwy słychać krytykę. Ciężko się także odnieść do niektórych tematów, bo zaraz są komentarze, że to ,,koleżanka” Burmistrza, ale też jest mieszkanką, ma swoją rodzinę, egzystuje tu i cieszy się z tego, że jest tak pięknie, należy nauczyć się cieszyć z każdej rzeczy. Każdy ma swoje zadania, gmina ma stworzyć całą infrastrukturę dla rozwoju dzieci, młodzieży, ale nie tworzyć miejsca pracy. Nie można powiedzie, że Gmina nic nie robi, nie rozmawia, tworzy klimat i chętnie zaprasza do inwestowania w Karlinie.
	Pni Żaneta Wandycz Sołtys – Przewodniczący Rady Sołeckiej w Garnkach powiedziała, że padły zarzuty wobec Burmistrza i włodarzy Gminy, że szczycą się budowaniem świetlic, podkreśliła, że jest mieszkanką wsi Garnki i może przedstawić przykład Nasutowa oddalonego o dwa kilometry i mieszkańcy tamtej wsi, dzieci nam zazdroszczą świetlicy, placu zabaw, jest czym się szczycić. Ta świetlica i jej obejście jest powodem do dumy. Od kilkudziesięciu lat mieszka w Gminie Karlino i tak nie było, a mieszkańcy Gminy Białogard zazdroszczą tego co jest zrobione, podczas rozmów z sołtysami również słyszy się, że są to inwestycje godne podziwu. To też trzeba wziąć pod uwagę, a nie bez przerwy krytykować.    
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina powiedział, że wypowiedzi Pana Madejskiego od pewnego czasu odbiera jako rozpoczęcie kampanii wyborczej, ale trzeba mieć argumenty na jakąś dyskusję. Wypowiedź Pana Madejskiego na temat dróg powiatowych odebrał tak, jakby Pan Madejski był mieszkańcem Białogardu, a nie Gminy Karlino i nie radnym z Karlina. Pieniądze za budynek Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych to fakt sprzed kilku miesięcy. Fakt zaistniał, obie strony się zgodziły co do sposobu zakupu, wysokości i terminów spłaty rat. Propozycja została złożona w określonej sytuacji i określonym otoczeniu. Złożył deklarację, że zostaną wygospodarowane środki w budżecie Gminy na udział własny na remont drogi. Nie oczekuje, że uda się to Panu Madejskiemu załatwić, ale oczekuje od radnych z Gminy Karlino, że o to ,,powalczą”, wstaną na sesji, zabiorą głos. Nie pamięta, aby Pan Madejski kiedykolwiek wstał na sesji Powiatu i zabrał głos w sprawie remontów dróg, a chodzi tylko o to. Chodzi o pozytywny lobbing, a nie załatwianie czegoś, każdy samorząd ma jakieś swoje określone priorytety i jeśli Powiat powie nie, to zostanie to przyjęte do wiadomości, ale będzie szkoda tego co można byłoby razem, przy być może większym wysiłku intelektualnym, czy finansowym wspólnie zrobić. Zwracając się do Pana Madejskiego stwierdził, że szkoda, że nie było go w trakcie sesji, kiedy przedstawiana była prezentacja, bo usłyszałby o rodzinie,  programie ,,karta dużej rodziny”, budowy mieszkań komunalnych dla młodych rodzin                i wiele innych propozycji których wdrażanie już rozpoczęto i w najbliższych miesiącach będą wdrażane, a wiąże się to również z wydatkowaniem środków             z budżetu Gminy, bo jeśli zostanie wprowadzona karta rodziny, to za zastosowane ulgi trzeba będzie zapłacić. Następnie poprosił o wskazanie kiedy wypowiedział słowa o których mówił Pan Madejski cyt:,,Pan powie, że Gmina Karlino nie jest od tego, żeby tworzyć nowe miejsca pracy”. Podkreślił, że takich słów nigdy nie powiedział, zgadza się z wypowiedzią Pani Plichta – Lessnau, że głównym celem jest wspieranie przedsiębiorczości, miejsca pracy budżetowe są najmniej efektywne, co nie oznacza, że nie są one ważne, ale                   z punktu widzenia przyszłości gospodarki są one najmniej efektywne dla danego samorządu gminnego, czy powiatowego, a najcenniejsze są HOMANIT, KOSPEL, SKANRAD, tego typu firmy, produkcyjne. Wsparcie jest przede wszystkim w tych obszarach, gdzie te miejsca mogłyby powstawać., to jest priorytet, a nie tworzenie miejsc budżetowych,. Chociaż kilka lat temu powstał Warsztat Terapii Zajęciowej ,,Iskierka”, a to są także budżetowe miejsca pracy, czy Wioska Dziecięca SOS w Karlinie, chociaż to nie do końca są budżetowe miejsca pracy. Pan Madejski chce dziś wrócić do Karlina jako Stowarzyszenie Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych, a to między innymi z jego inicjatywy Stowarzyszenie zostało wyprowadzone z Karlina. To jak należy organizować działania Stowarzyszenia w Białogardzie zależy od Burmistrza Białogardu, Starosty Białogardzkiego, czy Wójta Gminy Białogard. Podkreślił, że robi się wszystko, aby również drobną przedsiębiorczość wspierać i zachęcić ludzi do zakładania takich firm. Przypomniał, żre planowane jest uruchomienie miejsca w którym będą udzielane pożyczki z Funduszu Jeremi na mniej niż 1%, aby każdy przedsiębiorca Karliński mógł tam pójść i skorzystać. Dodał, że współpraca się odbywa również z organizacją zajmującą się udzielaniem pożyczek z dużego programu związanego z pożyczkami, poręczeniami                            i w najbliższym czasie odbędzie duże spotkanie organizowane dla przedsiębiorców, oba instrumenty zostaną przedstawione i jeśli będzie wola mieszkańców, to wtedy zaproponuje w budżecie już na ten rok wyasygnować               i pokazać środki na udział Gminy.   
	Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zawrócił się do Pani Teresy Plichty – Lessnau Dyrektora ZO twierdząc, że przykro jest słuchać. Materiały przygotowane na temat pomp ciepła w Szkole w Daszewie w 2011 roku 32 000,00zł, w budżecie było zaznaczone 27 000,00zł, gaz 18 000,00zł,               a w materiałach 10 000,00zł. Szkoła w Karwinie 2010 rok 5 000,00zł energia elektryczna w budżecie, w materiałach dotyczących pomp 7 169,00zł, ponad dwa tysiące różnicy. Węgiel, drzewo, olej opałowy w 2010 roku 27 653,00zł, tak jest zapisane w budżecie w rozliczeniu szkoły, a w przedstawionych materiałach tego nie ma, kiedy widzi takie rzeczy nie będzie przechodził nad tym do porządku dziennego, chciałby wiedzieć kiedy radni są prawidłowo informowani, czy w sprawozdaniu budżetowym, czy w innych przygotowanych materiałach. Tak jak przygotowana była analiza opłacalności muzeum, wypisane bzdury, finansowanie analizy też jest nieprawidłowe, bo się płaciło firmie której nie było, to jest tylko w trosce o dobro finansów Gminy i taki jest cel,                           a poniesione koszty, to pożary, które na pewno nie były z przypadku. Ostatnia sprawa się toczy i już niedługo będzie jej finał. Następnie zwrócił się do Komendanta Komisariatu w Karlinie z pytaniem, czy organizowane będzie otwarcie oraz, do Burmistrza, że w ramach prezentu warto byłoby zakupić do Komisariatu  sprzęt, dzięki któremu można by nagrywać zeznania świadków. 
	Pan Robert Madejski zwrócił się do Pani Plichta – Lessnau z prośbą, aby jego wypowiedzi nie były skracane do wypowiedzi krytycznych, jeśli są elementy krytyki, to jest to jego zdanie, tworzenie klimatu, przyciąganie inwestorów, firm, którym się tworzy klimat, jest to najważniejszy element działania samorządów i tak się robi tam, gdzie zaproponowano w mieście Białogard, przekazano tam samorządowe pieniądze za które jest odpowiedzialny i stara się je efektywnie rozliczyć. W roku 2007 – 2008 Karlino straciło około czterystu miejsc pracy, a odzyskano mało. Podkreślił, że mówi o oczekiwaniach społecznych. Fajnie, że szkoły są na coraz wyższym poziomie, że jest dobry klimat, żłobek, praktycznie nowe przedszkole i na ten temat nie trzeba dyskutować, jest to ładny obiekt, potrzebny i oceniany przez mieszkańców bardzo dobrze, ale co dalej będzie z młodzieżą, która kończy szkołę i ma pracy szukać w Szczecinie, Poznaniu, zagranicą? To nie jest propozycja przeniesienia Stowarzyszenia do Karlina, zaproponowany został pewien projekt, który nazywa się Invest – Park, niektóre gminy w Polsce już z tego projektu korzystają, także Powiat Grodzki Piła, niedługo pozyskają środki, a potem będą pozyskiwać inwestorów, którzy tworzyć będą miejsca pracy. Nie jest też prawdą, że Stowarzyszenie zostało wyprowadzone z Karlina przez niego, to za namową Burmistrza, który przekonał radnych do wypisania się ze Stowarzyszenia i tylko trzech było za, reszta się wstrzymała od głosu. Od momentu, od kiedy Burmistrza nie ma w Stowarzyszeniu wiedzie się znacznie lepiej. 
	Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że dyskusja dotyczy bardzo drobnych tematów. W tej chwili osoby które oglądają i słuchają, a każdy ma jakieś swoje problemy i kiedy się mówi o tym, że się stworzy miejsca pracy bo taka jest rola samorządu, to chce się tego słuchać, tak jak każdy chciałby usłyszeć, że będzie zarabiał więcej pieniędzy, ale osoby które choć trochę znają ekonomię, to wiedzą dobrze, że w gospodarce wolnorynkowej, to nie samorząd ustala wysokość pensji, rząd ma wiele do powiedzenia, bo określa minimalne płace, natomiast nie ustala maksymalnej. Bzdurą jest, że samorząd może spowodować i powstaną dodatkowe miejsca pracy. Próba zrzucenia na samorząd, że będzie organizował miejsca pracy, to próba powrotu do tego co było pięćdziesiąt lat temu, kiedy państwo przejęło kontrolę, budowało zakłady, tworzyło miejsca pracy i to się rozsypało. To co powinien robić samorząd robi, zawsze można stwierdzić, że mogło być lepiej, kiedy tworzy się plan, to się tylko szacuje. Są miejsca stworzone do inwestowania, uzbrojone, jest też coś, co jest pomijane w dyskusji. Zawsze można powiedzieć, że jeśli ktoś nie ma pracy, to co go interesuje boisko i co miałby robić po pracy, ale nie zgadza się ze stwierdzeniem, że należy przejąć na barki władz samorządowych obowiązek tworzenia miejsc pracy. Można stworzyć klimat, można określić odpowiednią wysokość podatków, chociaż nie zawsze decyduje to o tym, czy przedsiębiorstwo powstanie, ale trzeba przynajmniej trochę wiedzieć na temat obciążeń, ile tak naprawdę kosztuje przedsiębiorstwo. Pomysł przedstawiony przez Pana Madejskiego stworzenia Invest – Parku, czy drugiego Inkubatora, to nie jest tworzenie konkurencji? Czy nie będą zbyt blisko siebie? Wiele rzeczy jest dobrze robionych, choć na pewno  wiele rzeczy można było zrobić lepiej. Pan Madejski powiedział, że gdyby pieniądze za budynek Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych trafiły do Rady Powiatu byłoby lepiej, a co gdyby powstał ośrodek wychowawczy? Nie byłoby wcale pieniędzy, a problem drogi w Lubiechowie byłby nadal. Jest to żonglowanie pewnymi faktami. Dyskusja na temat budżetu schodzi z tematu, dlatego prosi o treściwe pytania dotyczące wykonania budżetu, a nie prowadzenie kampanii wyborczej.   
	Radny Rady Miejskiej w Karlinie Pan Piłkowski zwracając się do Pani Wandycz powiedział, że fajnie, iż dzieci z Nasuwowa korzystają ze świetlicy                  i placu zabaw w Garnkach, ale w sąsiedniej Gminie Biesiekierz świetlica jest czynna czterdzieści godzin w tygodniu, w Rokosowie też czterdzieści godzin. Może nie wydano tak dużych środków na remonty, ale są tam świetlice wykorzystywane.
	Pani Danuta Butrym Dyrektor Karlińskiego Ośrodka Kultury powiedziała, że tak jak większość nie może słuchać wypowiedzi negujących wszystko, cokolwiek nie zostałoby zrobione przez Radę Miejską, czy Burmistrza, to jest źle. W tym miesiącu odbył się przegląd wszystkich świetlic wiejskich przez Nadzór Budowlany Białogard i stwierdzono, że takich świetlic jak są w Gminie Karlino nie ma nigdzie w całym Powiecie Białogardzkim. Zarzut, że świetlice są otwierane zbyt krótko, zajęcia się odbywają w zbyt małym wymiarze godzin. Jeśli wpłynie podanie, że dana miejscowość, sołtys i mieszkańcy sołectwa wraz z opiekunem świetlicy stwierdzą, że godzin trzeba więcej, to ich liczba  zostałaby zwiększona. W tej chwili wpłynęło jedno takie podanie z Lubiechowa, tam dzieci jest dużo i to podanie zostanie uwzględnione w następnym roku budżetowym. W garnkach jest bardzo mało dzieci i mało prawdopodobne, żeby mieszkańcy chcieli zwiększanie liczby godzin. 
	Pan Robert Madejski Radny Rady Powiatu Białogardzkiego powiedział, że nie wie o co chodzi z kwestią wyborczą i dodał, że jego plany zawodowe są skierowane w innym kierunku, nie ma więc powodów do zmartwienia, ale raz  w roku przy okazji sesji absolutoryjnej każdy z mieszkańców może wypowiedzieć swoje zdanie. Stwierdził, że jego zdaniem można to zrobić inaczej, jego ,,punkt ciężkości” jest w kierunku mieszkańca, rodziny, warunków życia. Odnosząc się do wypowiedzi Przewodniczącego Rady stwierdził, że faktycznie jeśli chodzi o podejmowane działania w Powiecie Białogardzkim, nie są one typowe, można mieć wrażenie, że samorząd jest zwolniony od tworzenia klimatu i pomocy w tworzeniu miejsc pracy, ale gdyby nie obiekt Inkubatora Technologicznego, to nie powstałoby trzysta pięćdziesiąt miejsc pracy, z czego około stu dwudziestu, to miejsca z których korzystają mieszkańcy Gminy Karlino. Gdyby były pieniądze na jeszcze dwa takie obiekty, to byłoby już tysiąc miejsc pracy, bo takie jest zainteresowanie. Dziś jest mało inwestorów, jest kryzys, obawiają się inwestowania, trzeba wymyślić coś nowego, stworzona została spółka Invest-Park, która buduje nowy obiekt przemysłowy, gdzie też powstaną nowe miejsca pracy, w innym przypadku inwestor by nie przyszedł. Jest to nowa formuła, ale warto w nią inwestować. Miasto Białogard zainwestowało w Inkubator 1 150 000,00zł, to się przekłada w granicach trzech - czterech tysięcy na miejsce pracy. Dodał, że pracownicy są wybierani przez pracodawcę, a mieszkańcy z Karlina, Białogardu są bardzo dobrze oceniani.
	Burmistrz Karlina Pan Waldemar Miśko powiedział, że ciężko jest pozyskać inwestorów, ale w Karlinie będą przeprowadzone dwie nowe inwestycje. Dodał, że nie rozumie także dlaczego Pan Madejski chciałby powrotu Gminy Karlino do Stowarzyszenia, skoro Burmistrz Karlina komuś przeszkadzał. Przypomniał także, że najpierw Stowarzyszenie się wyprowadziło do Białogardu, a dopiero potem po dwóch – trzech latach Gmina wystąpiła, patrząc na działalność która była prowadzona w stosunku do Gminy Karlino, tak jak wystąpiła również Gmina Tychowo. Jest to Stowarzyszenie ,,wzajemnej adoracji”, ale nie można odmówić sukcesu w postaci miejsc pracy. Zwrócił się do Pana Madejskiego                    z prośbą, aby nie pomagał i nie przeszkadzał, a co do młodych ludzi, w trakcie prezentacji przedstawiał dla nich perspektywy. Podkreślił, że nigdy nie słyszał ze strony Pana Madejskiego słów wstawiennictwa w obronie Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych, ale Dyrektor Szkoły może przekazać informację na temat zamierzeń i planów w związku z tą szkołą. 
	   
	Ad. 9a)
	Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2012 rok. 
	Komisja Rewizyjna nie wypracowała opinii na temat projektu uchwały, pozostałe komisje zaopiniowały projekt pozytywnie.
	Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 1 radny był przeciwny,                             3 wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała               Nr XXXVI/358/13 została podjęta większością głosów. 
	Ad. 9b)
	Projekt uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2012 rok. 
	Komisja Rewizyjna przygotowała wniosek o udzielenie Burmistrzowi Karlina absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2012 rok, pozostałe komisje zaopiniowały projekt pozytywnie.
	Pan Wojciech Tomczyk Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie przedstawił obecnym treść wniosku Komisji Rewizyjnej. 
	Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 1 radny był przeciwny,                             3 wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała               Nr XXXVI/359/13 została podjęta większością głosów. 
	Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina podziękował za życzenia i kwiaty, zwłaszcza sołtysom, podkreślił, że zmiana współpracy jest zauważalna, dzięki częstszym rozmowom i konsultowaniem wspólnych pomysłów, podziękował także kierownikom jednostek organizacyjnych, ludziom którzy pracują na rzecz Gminy i wkładają w swoją pracę ogrom serca, z tego powodu często spotykają ich przykrości, podziękował prezesom spółek, kierownikom, dyrektorom, szeregowym pracownikom, którzy są nieobecni na sesji, jest to kilkudziesięciu co najmniej ludzi. Nikt nie jest w takiej komfortowej sytuacji że może swoje osobiste potrzeby w pełni zaspokajać, mieć wszystko co chcieliby mieć, ale trzeba patrzeć na otoczenie, że udaje się łączyć i działać w obszarze inwestycyjnym, infrastrukturalnym, świetlice, boiska, to co jest potrzebne do wypoczynku, ale również w obszarze dotyczącym miejsc pracy i dotyczącym wspierania rodzin, zwłaszcza rodzin wielodzietnych i młodych ludzi. Symbioza pomiędzy infrastrukturą, a miejscami pracy i wsparciem dla rodzin będzie postępowała. W otoczeniu i w ocenie ta Gmina, dzięki wszystkim obecnym jest bardzo pozytywna, Gmina jest zauważana, w niektórych dziedzinach, nawet jako nieduży ośrodek miejski może konkurować z dużymi miastami, to o czymś świadczy. Podziękował Przewodniczącemu Rady i wszystkim radnym. Podkreślił, że nie ocenia negatywnie głosowań, stara się szanować zdanie odrębne, demokracja ma to do siebie, że decyduje większość, a różnica zdań jest elementem rozwojowym.     
	Ad. 9c)
	Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Karlino na 2013 rok. 
	Komisja Rewizyjna nie wypracowała opinii na temat projektu uchwały, pozostałe komisje zaopiniowały projekt pozytywnie.
	Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 1 radny był przeciwny,                             6 wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała               Nr XXXVI/360/13 została podjęta większością głosów. 
	Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 
	Ad. 9d
	Komisja Rewizyjna nie wypracowała opinii na temat projektu uchwały, pozostałe komisje zaopiniowały projekt pozytywnie.
	Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 1 radny był przeciwny,                             6 wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała               Nr XXXVI/361/13 została podjęta większością głosów. 
	Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 
	Ad. 9e
	Wszystkie komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
	Za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 1 radny był przeciwny,                             5 radnych wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała               Nr XXXVI/362/13 została podjęta większością głosów. 
	Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 
	Ad. 9f
	Wszystkie komisje Rady zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XXXVI/363/13 została podjęta. 
	Ad. 9g
	Komisja Rewizyjna proponuje zmianę do projektu uchwały w załączniku § 7 ust. 2 pkt 6 – wykreślić część zapisu ,,ze wskazaniem źródła finansowania” oraz  zapis § 8 ust. 6 pkt 2 zmienić zapis na ,,umieszczanie ogłoszeń na wszystkich tablicach Urzędu” pozostałe komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.
	Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zaproponował zmianę do projektu uchwały w załączniku zapis § 8 ust. 6 pkt 2 zmienić zapis na ,,umieszczenie ogłoszeń na tablicach ogłoszeń Urzędu”.
	Nie zostały wniesione zastrzeżenia przez autorów projektu uchwały do proponowanych zmian. 
	Przewodniczący Rady Pan Gwóźdź zaproponował przyjęcie obu zgłoszonych poprawek w jednym głosowaniu.
	Poprawki zostały przez radnych przyjęte w wyniku jawnego                                   i jednomyślnego głosowania. 
	Uchwała Nr XXXVI/364/13 została podjęta w wyniku jawnego                                            i jednomyślnego głosowania. 
	Ad. 9h
	Komisja Rewizyjna nie wypracowała opinii w sprawie projektu uchwały,  pozostałe komisje Rady zaopiniowały go pozytywnie.
	Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się                                   z pytaniem do Pana Cynarzewskiego, czy mógłby potwierdzić, że cena biogazowi to jest nadal kwota 25 000 000,00zł?
	Pan Tomasz Cynarzewski Prezes Spółki Bio – Energia w Karlinie odpowiedział, że taka jest wartość szacunkowa inwestycji, a dokładnie okaże się po przeprowadzeniu postępowania przetargowego, w trakcie którego docelowa kwota zostanie ustalona.  
	Pan Bogdan Piłkowski powiedział, że chciałby zapoznać z treścią protokołu               z sesji z dnia 20 kwietnia 2011 roku na sesji nadzwyczajnej, cała inwestycja miała wtedy kosztować 17 000 000,00zł, pomylił się wtedy i powiedział, że to jest 17 000 000,00zł plus 7 400 000,00zł dodatkowo, wówczas Pan Burmistrz stwierdził, że należy czytać ze zrozumieniem, ale okazało się, że był wizjonerem, bo teraz okazało się, że ma to kosztować 25 000 000,00zł, cena poszła wyjątkowo w górę i nie ma uzasadnienia na podział Spółki, bo i tak Gminy nie stać na taką inwestycję i nie ma sensu dzielenie czegoś co i tak nie będzie zrealizowane w najbliższym czasie, jest temu przeciwny.  
	Pani Tamara Korzeniowska przypomniała, że w tej chwili Spółka Bio - Energia ma Prezesa, który pracuje społecznie, Rada Nadzorcza również, ponieważ do spółki przystępuje firma prywatna, czy nadal będą utrzymane te zasady, czy osoby które wejdą w skład Rady Nadzorczej oraz Prezes nie otrzymają wynagrodzenia?
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina przypomniał, że chodzi o sprzedaż dwóch z dziesięciu udziałów. Dziś nikt nie podejmie decyzji o wejściu w takie przedsięwzięcie ponieważ z jednej strony nie ma źródeł finansowania w postaci dotacji i nie jest uchwalona ustawa o odnawialnych źródłach energii. Zostało to zaprojektowane w taki sposób, aby z jednej strony sprzedać prąd, a z drugiej strony ciepło, które jest odpadem. Planowane jest dostarczenie tego ciepła do kotłowni, która jest blisko gazowni. Przy dużym dofinansowaniu zewnętrznym w postaci dotacji i korzystnej ustawie będzie można obniżyć koszty energii cieplnej dla wszystkich korzystających z kotłowni zbiorowych. Jeśli chodzi                  o przyłącze ciepłownicze nie ma problemu, jest ono zaprojektowane do dużej kotłowni, natomiast jest problem z przyłączem energetycznym, dziś z ekspertyz wynika, że do żadnej z linii nie można się przyłączyć. Po rozmowie z firmą HOMANIT i z Zakładem Energetycznym okazało się, że HOMANIT ma swój tzw. GPZ i jest możliwość wysłania tam energii. Dodał, że nie ma gwarancji, iż firma HOMANIT będzie partnerem, być może Zakład Energetyczny wyrazi wolę kupna energii i doprowadzenia odpowiedniej linii do GPZ w Białogardzie, a udziały muszą być zbywane w drodze publicznej i otwartej. Drugim istotnym warunkiem jest zapewnienie dostaw surowca. Z posiadanych informacji wynika, że z okolicy wożony jest surowiec do biogazowi w Perkun. Jeśli stałe dostawy będą zapewnione w wysokości 70 – 80% to już będzie dobrze, resztę sobie można zapewnić w kontraktach rocznych, dwuletnich zawartymi z okolicznymi rolnikami. Dopóki Spółka nie podpisze umowy na dofinansowanie inwestycji nikt nie będzie pobierał wynagrodzenia, w związku z tą uchwałą nie pojawią się koszty, że ktoś zacznie zarabiać pieniądze. Jest zapowiedź Marszałka Województwa, że w najbliższym czasie zostanie ogłoszony konkurs na odnawialne źródła dla podmiotów publicznych, głównie chodzi o samorządy. Nie zostało to jeszcze doprecyzowane, ale dofinansowanie na tego typu przedsięwzięcia będzie do 90%, to nawet przy dzisiejszych cenach certyfikatów w każde tego typu przedsiębiorstwo warto wejść. Dziś również nie można stwierdzić, że biogazownia zostanie na pewno zgłoszona do konkursu, ponieważ pula środków która potencjalnie jest do dyspozycji to około 20 000 000,00zł,                a wiadomo jaka jest wartość szacunkowa inwestycji, na pewno nie będzie tak, że tylko jeden wniosek otrzyma dofinansowanie, dlatego nie jest wykluczone, że środki nie zostaną zwiększone. Dodał, że w zanadrzu jest inny projekt związany z odnawialnymi źródłami energii i dofinansowaniu na poziomie 90%, to projekty związane z fotowoltaiką, są przygotowane projekty techniczne do tego, aby na wszystkich obiektach publicznych fotowoltaikę zamontować. Konkurs będzie miał jeden warunek, że inwestycja jest gotowa do realizacji i natychmiast po decyzji o dofinansowaniu mają być ogłaszane przetargi. Dlatego jest wola doprowadzenia również w spółce z Bio – Gazownią do takiej sytuacji, że jest na dotknięcie palca. Są pieniądze, jest realizacja, a to jest uzależnione od otrzymanych lub nie dotacji.   
	Radny Rady Miejskiej w Karlinie Pan Bogdan Piłkowski zapytał dlaczego sytuacja jest taka, że koszt inwestycji wzrósł z 17 000 000,00zł do 25 000 000,00zł, tak duży wzrost w ciągu dwóch lat? Nie ma żadnych perspektyw, żeby brać pieniądze, bo to trzeba wziąć kredyty żeby to robić. Po co to ma być zrobione, odbyła się jedna sesja nadzwyczajna i w ciągu lat nic się nie wydarzyło, tylko wzrosły koszty inwestycji. Teraz Spółka ma zostać podzielona, po co? To jest zbędne i niepotrzebne, kiedy będzie możliwość inwestowania                  a są dokumenty przygotowane i wszystkie opinie, to będzie można to zrobić, może wartość akcji będzie wtedy większa. Znowu coś będzie brał HOMANIT, już miał brać wodę, teraz słyszy, że już bierze, ale kiedy na wspólnym posiedzeniu pytał czy coś się zmieniło, nie otrzymał informacji na ten temat. Spalarnia również miała przesyłać ciepło do HOMANITU, ale wątpi, że tej firmie będzie się opłacało ciągnąć linię, aby brać energię elektryczną                               z biogazowi. 
	Pan Tomasz Cynarzewski odpowiedział, że w kwietniu 2011 roku wykonany został wstępny biznesplan, a rozbieżności spowodowane są następującymi powodami, że na początku instalacja planowana miała być o mniejszej mocy                  1,2 MW, zwiększenie 1,6 MW powoduje wzrost kosztów, a drugi element to zmiana lokalizacji, teraz jest przy oczyszczalni ścieków, a część tego terenu wymaga palowania by zwiększyć nośność gruntu. Spółka nie posiada jeszcze wszystkich pozwoleń które są niezbędnymi argumentami do aplikacji gdziekolwiek, są to pozwolenie na budowę, przyłącze energetyczne oraz umowa pomiędzy Spółką a dostawcami surowca. Poprzednio nie było takich pozwoleń by móc aplikować, a w ciągu dwóch miesięcy nie uda się wszystkiego załatwić na czas.   
	Pan Bogdan Piłkowski zapytał czy jeśli prywatyzacja nie zostanie zrobiona, to nie uda się tego wykonać, czy jest to potrzebne w tym momencie i w tej chwili, że uchwała musi zostać podjęta?
	Pan Tomasz Cynarzewski odpowiedział, że jest to niezbędne, jest to jedyna droga, aby udziałowiec który jednocześnie będzie odbiorca energii elektrycznej z instalacji biogazowi musi posiadać tytuł prawny do instalacji, a w takim przypadku będzie posiadał gdy będzie udziałowcem. Wtedy unika się wielu przeszkód, a największą jest to, że potencjalny odbiorca nie będąc udziałowcem musiałby się stać operatorem, posiadać koncesję, musiałby się stać małym zakładem energetycznym. 
	Pan Piłkowski zapytał, czy dwa lata temu tego nie wiedziano, czemu wtedy nie mówiono, że coś takiego trzeba będzie zrobić? Gdyby wyprodukowana energia była sprzedawana do zakładu energetycznego, jaką uzyskałoby cenę, niższą, czy wyższą niż kupuje się w zakładzie energetycznym?     
	Pan Tomasz Cynarzewski odpowiedział, że byłaby to cena wyższa. 
	Pan Bogdan Piłkowski zapytał po co HOMANIT ma kupować coś po cenie wyższej a nie sprzedać to do zakładu energetycznego i kupić to za mniejsze pieniądze. To jest nielogiczne. 
	Pan Tomasz Cynarzewski Prezes Spółki Bio – Energia w Karlinie wyjaśnił, że zakład energetyczny nie jest w stanie tego kupić, bo żeby coś kupić, należy to przesłać sieciami energetycznymi, a nie są one w stanie tego odebrać, to w jaki sposób mogą dostarczyć produkt komukolwiek. 
	Radny Rady Miejskiej Pan Bogdan Piłkowski zapytał czy jest sieć doprowadzona do HOMANITU? Skoro nie ma to ktoś będzie musiał za to zapłacić, kto?
	Pan Tomasz Cynarzewski odpowiedział, że sieci nie ma, ale jeśli chodzi                   o operat energetyczny sytuacja mogłaby być bliźniacza, ponieważ mało prawdopodobne, żeby zakład energetyczny wybudował sieć do odbioru, szczególnie, że były przymiarki do GPZ do Białogardu, ale odległość jest dużo większa i koszta byłyby znacznie większe.
	Pan Piłkowski zapytał kiedy będzie brany pierwszy kredyt na finansowanie inwestycji i zadłużali Gminę?
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina odpowiedział, że jeśli inwestorem będzie Spółka, to Gmina nie będzie partycypować w kosztach. Jeśli okazałoby, że zostanie wzięty udział w ogłoszonym konkursie i będzie tak dużo pieniędzy, że będą one przeznaczone tylko dla gmin i to gmina będzie musiała złożyć wniosek, żeby dostać dotację w wysokości 90%, a 10% udziału własnego, to decyzja o wejściu w takie przedsięwzięcie będzie należała do Rady, ale uchwała w sprawie udziałów nie ma nic wspólnego z tym, czy inwestycję będzie realizowała Spółka, czy Gmina. Dziś trwa debata na temat tego, czy zostanie podjęta decyzja o sprzedaży dwóch udziałów po to żeby zapewnić sobie dostęp do infrastruktury energetycznej i móc sprzedać energię wyprodukowaną,                   a z drugiej strony by zapewnić sobie dostawę surowca do tego by prąd produkować. 
	Pani Anna Semenowicz Radna Rady Miejskiej w Karlinie zwróciła się do Pana Cynarzewskiego przypominając, że mówił o potrzebnym palowaniu przy realizacji inwestycji, czy jest to poparte ekspertyzami? Podobne palowanie było robione, kiedy miała być budowana ciepłownia i okazało się, że wszystkie pale zostały utopione, a ciepłownia nie powstała. 
	Pan Cynarzewski odpowiedział, że robione były badania geotechniczne na całym terenie na którym ma być posadowiona instalacja, na odpowiednią głębokość, zgodnie ze sztuką i nie obawia się, że zaistniałaby sytuacja o której mówi Pani Semenowicz.  
	Za podjęciem uchwały głosowało 7 radnych, 1 radny był przeciwny,                             7 radnych wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała               Nr XXXVI/365/13 została podjęta większością głosów. 
	Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 
	Ad. 9i
	Wszystkie komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
	Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nie było głosów przeciwnych,                             1 radny wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała               Nr XXXVI/366/13 została podjęta większością głosów. 
	Pan Bogdan Piłkowski  wstrzymał się od głosu. 
	Ad. 9j
	Wszystkie komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XXXVI/367/13 została podjęta. 
	Ad. 9k
	Komisja Rewizyjna negatywnie zaopiniowała projekt uchwały, pozostałe komisje zaopiniowały projekt pozytywnie.
	Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie poprosiła                        o potwierdzenie, czy obliczono koszty utrzymania spółki i czy w związku z jej powstaniem nie zostanie rozwiązany Referat Sportu? Gdyby nie, to z tego co jest zapisane wówczas byłyby dwie jednostki zajmujące się tymi samymi zadaniami.
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina odpowiedział, że w uchwale nie przeczytał, że obok spółki będzie Referat który robiłby to samo. Powołanie jej wiąże się z rozwiązaniem Referatu Sportu, Turystyki i Rekreacji i będzie funkcjonowała tylko spółka. Wyjaśnił, że trwają zabiegi o pozyskanie dotacji               z Regionalnego Programu Operacyjnego, chodzi o kilka milionów złotych do budowy hali. Jedyną możliwością otrzymania dotacji z RPO jest po zakończeniu ogłoszenie przetargu w myśl ustawy o zamówieniach publicznych na zarządzanie tym obiektem. Jest to taka sama droga, jaką przeszło Miasto Koszalin, tam odbyły się trzy przetargi i za trzecim razem został wyłoniony operator Spółka Miejska Zarząd Obiektów Sportowych. Przypomniał, że na poprzedniej sesji pytał czy tego typu zadanie ma realizować podmiot zewnętrzny, a z góry trzeba założyć, że taki podmiot będzie nastawiony tylko                 i wyłącznie na zysk. Powołanie podmiotu własnego w postaci spółki i wygranie takiego przetargu powoduje, że taka spółka ma za zadanie realizować zadania przypisane ustawowo Gminie, w tym przypadku będą to zadania związane ze sportem, rekreacją i turystyką, ale nie tylko na tym obiekcie, będą zarządzać całą infrastrukturą sportową i rekreacyjną. Stwierdził, że korzystniejsze również dla finansów Gminy będzie powołanie własnej spółki. Spółkę powołuje Gmina, a spółka przystąpi do przetargu na zarządzanie halą.    
	Pani Anna Semenowicz Radna Rady Miejskiej w Karlinie zapytała, co                  w sytuacji, kiedy spółka nie wygra przetargu?
	Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że nie może dziś zagwarantować, bo na dziś takich gwarancji nie ma, ale można podjąć próbę, albo z góry powiedzieć, że nie, ale mając świadomość, że będzie to drożej kosztowało, a zadaniem burmistrza jest maksymalne obniżanie kosztów. Dodał, że swoją spółką przy założeniu, że wygra przetarg zarządzać będzie o wiele łatwiej. Praktyka sąsiadów pokazuje że można i że spółka taka może być konkurencyjna. 
	Pani Tamara Korzeniowska powiedziała, że pytanie nie zostało zadane bez powodu, ponieważ Burmistrz Woś na komisji wspólnej powiedział, że Referat Sportu pozostaje, a spółka będzie niezależnie od tego funkcjonowała. Nie otrzymała także odpowiedzi na pytanie, jakie będą koszty utrzymania spółki.   
	Burmistrz Karlina Pan Miśko odpowiedział, że dziś nie jest w stanie oszacować kosztów funkcjonowania spółki, zwłaszcza w kontekście przetargu. Z jednej strony w budżecie muszą być zagwarantowane środki na utrzymanie obiektu, ale z drugiej będą wpływy z tytułu dzierżawy pomieszczeń, które się tam znajdują. Ułożenie specyfikacji w tym obiekcie jest dosyć trudne. Na pewno będą z Koszalinem konsultowane kroki jakie mają być podjęte w odpowiedniej kolejności, ale jeśli wygra przetarg spółka gminna, to będzie to znacznie mniej kosztowało z budżetu. Dziś jest Kierownik Referatu, to będzie Prezes Spółki, księgowość dziś jest obsługiwana w Urzędzie, będzie musiała być na pewno wydzielona, tak jak kadry, ale ile tych osób to trudno dziś powiedzieć, również będzie Rada Nadzorcza. Biorąc pod uwagę koszty dodatkowe i nowy sposób działania, bo na tym obiekcie oprócz zajęć wychowania fizycznego, SKS, czy innych popołudniowych grup zainteresowania musi się odbywać kilka lub kilkanaście różnego rodzaju imprez, a być może nawet kilkadziesiąt. Trzy – cztery duże o zasięgu co najmniej ogólnopolskim, imprezy związane z boksem, zapasami, ale również imprezy związane z koncertami, raz na dwa tygodnie jakiekolwiek turnieje czy gminny, czy międzygminny, w piłkę nożną, koszykową, ale także mecze koszyków ekstraklasy, być może na początek pokazowe, piłka ręczna, jest pierwsza liga w Koszalinie. Możliwość współpracy z obiektem koszalińskim jest i będzie, ale nie tylko widowiska sportowe, również artystyczne, ale jakie, to będzie zadanie władz spółki. Obiekt będzie żył inaczej niż obecny, a formuła organizacyjna referatu przy tego typu obiekcie się wyczerpuje.
	Pan Bogdan Piłkowski zwrócił się z pytaniem, kto będzie zarządzał starą halą sportową, czy to dalej będzie podlegało pod spółkę, a także dlaczego teraz się nie robi wielkich koncertów, czy imprez artystycznych, a w nowej hali będą? Ponad dziewięć milionów Burmistrz chce w ciągu dwóch lat wydać na park przy ulicy Koszalińskiej i amfiteatr, bo tam też będą imprezy.
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina wyjaśnił, że park i amfiteatr jest ujęty w wieloletnim planie inwestycyjnym, ale czy to będzie do realizacji zdecyduje Rada, przypomniał, że apelował o zgłaszanie propozycji na nowy okres programowy, ale nie zostało nic zgłoszone. Nadal oczekuje na pomysły, będą one poddane również konsultacjom społecznym, nikt nie będzie zza biurka podejmował takich decyzji, a czy park będzie zrealizowany, decyzja dopiero zapadnie. Jeśli chodzi o organizowanie imprez, na przykład gali boksu, na obecnym obiekcie nie da się zorganizować profesjonalnej imprezy sportowej, ani tym bardziej artystycznej, a na nowym obiekcie tak, ponieważ będzie on doskonale do tego przystosowany pod każdym względem. 
	Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Piotr Gwóźdź zwrócił się               z pytaniem do radcy prawnego, jeśli spółka zostanie utworzona, będzie miała swój kapitał 15 000,00zł, powstaną władze spółki, jest Rada Nadzorcza,                     w początkowym okresie tworzona jest struktura, odbył się przetarg którego spółka nie wygrała, czy zostanie ona wtedy rozwiązana, czy pieniądze z kapitału trafiają na powrót do budżetu? Jakie tu jest ryzyko?
	Pan Aleksander Twarowski Radca Prawny w Urzędzie Miejskim                        w Karlinie odpowiedział, że spółka nie jest powoływana tylko pod kątem uczestnictwa w przetargu, będzie też zarządzać innymi obiektami sportowymi 
	Pan Piotr Gwóźdź dodał, że wykluczenie tego dużego obiektu, nawet jeśli wygra inna spółka, istnienie referatu i tak nie ma żadnego sensu. Spółka nie wygrała, wchodzi inna która ma super koncepcję, dysponuje kapitałem, pytanie brzmi, czy Gmina odzyska pieniądze z kapitału spółki.                                   
	Pan Aleksander Twarowski odpowiedział, że na razie kapitał zakładowy spółki to jest kwota tylko 15 000,00zł wniesione gotówką, należy spodziewać się, że w przyszłości kapitał zakładowy zostanie podwyższony, zostaną wniesiona jakieś wkłady rzeczowe. Trudno się wypowiadać na temat zamiarów,   Spółka musi zostać zarejestrowana, nie wiadomo, czy Zarząd i Rada Nadzorcza początkowo będą pobierać wynagrodzenie, wyjaśnienie wszystkiego, jest kwestią najbliższego czasu, a na razie jest to kwota 15 000,00zł.  
	Pan Piotr Gwóźdź zapytał, czy oznacza że należałoby porównywać na dzień dzisiejszy nie do końca jeszcze sprecyzowane koszty poza wspomnianym kapitałem 15 000,00zł z potencjalnymi korzyściami wynikającymi z tego, że zostanie przyznane dofinansowanie.
	Burmistrz Karlina Pan Miśko odpowiedział, że jeśli nie zostanie wybrany operator w trybie przetargowym, to dotacji nie będzie, a chodzi o duże pieniądze, nie jest to kwestia miliona, czy dwóch. Należy pójść w tym kierunku, wybrać operatora w konkursie, czyli w trybie przetargowym, ale czy można się tu spodziewać dużej konkurencji na zarządzanie ścieżkami rowerowymi, przystanią kajakową, boiskami sportowymi i tym wszystkim, czym dziś zarządza Referat Sportu. Powiedział, że uważa, iż ryzyko jest niewielkie niepowodzenia przetargu. 
	Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że słyszy o niewielkim ryzyku za każdym razem, wszystko ma być pięknie,                        a efekty są inne, hala grudzień 2012  nieskończona, Wyspa Biskupia był czytany list, że już rusza, wszystko będzie zrobione, a nie dzieje się nic, dalej niszczeje, jest Spółka Petro – Nova, która kiedyś została powołana istnieje tylko na papierze, po co są tworzone kolejne spółki, które będą przynosiły koszty funkcjonowania obiektów sportowych, to nie daje nic, będą większe obciążenia dla Gminy, dla mieszkańców, chyba że kolejne radary będą stawiane co pięćset metrów, żeby przynosiły zysk.
	Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że Pan Piłkowski zagubił się w swoich teoriach. Należy rozpatrywać sprawy               z kilku płaszczyzn, jeśli założy się, że nie ma spółki, nie ma operatora i dotacji, a hala już prawie jest i na pewno zostanie dokończona, w jakimś momencie i tak dojdzie do zderzenia z tym, że ten obiekt trzeba będzie utrzymać. To nie jest tak, że jeśli dziś uchwała nie zostanie podjęta, to z czasem się sytuacja rozwiąże. Tego się nie da inaczej rozwiązać, dzisiaj mówi się o tym, że istnieje szansa na uzyskanie dodatkowych pieniędzy, aby ten obiekt Gminy tyle nie kosztował               w sensie wydatkowania. Tego typu obiekty rzadko przynoszą zyski. Gdyby to był tylko ,,kurnik” składający się z samej hali który kosztowałby 7 000 000,00zł, wtedy również na siebie by nie zarobiło i ponosiłoby się koszty utrzymania obiektu, a jeśli uda się pozyskać środki dodatkowe z zewnątrz, a obiekt się sam utrzyma, to gdzie tu są straty? To jest tylko różnica pomiędzy jednym a drugim obiektem i takie prawdopodobnie było założenie, by to co jest wartością dodatkową utrzymało się samo z siebie. Mała hala która jest także nie utrzymuje się sama, tam nie ma na czym zarobić. Jeśli się okaże, że dofinansowanie będzie takie, że obiekt wyniesie 21 000 000,00zł i sam się utrzyma, a alternatywą byłby mniejszy obiekt za mniejsze pieniądze, którego koszty utrzymania też trzeba ponosić, to ciekawe, czy podjęcie takiej decyzji byłoby krytykowane? 
	Pan Bogdan Piłkowski zapytał, dlaczego Przewodniczący mówi o kwocie 21 000 000,00zł, kiedy miał być to koszt 16 000 000,00zł?
	Pan Gwóźdź odpowiedział, że jest to ,,łapanie za słówka”, ponieważ przetarg nie został jeszcze zakończony i nie jest znana dokładna kwota, przyjdzie czas na podsumowanie wydatków, chodzi tylko o to, jak należy na to spojrzeć. Dodał, że Pan Piłkowski stara się znaleźć zawsze złe rozwiązania, a nie pozytywne.   
	Radny Rady Miejskiej w Karlinie Pan Piłkowski powiedział, że jako członek Komisji Rewizyjnej wie jakie koszty już zostały poniesione na halę, to jest około 12 000 000,00zł, teraz ponad 8 000 000,00zł zakończenie, jeśli zostanie przegrany proces z WROBISEM który chce jeszcze około 2 000 000,00zł, a tak się zanosi, to koszt będzie jeszcze większy. Dodał, że być może jest zbyt ostrożny, ale obawia się szaleństwa inwestycyjnego w Gminie i Burmistrzem, który z uśmiechem mówi ile będzie środków dodatkowych, a potem się okazuje, że tego nie ma. Nie ma Wyspy Biskupiej, Firmy produkującej asfalt która miała być już w poprzednim roku, a mając na względzie drogę S6 która ma powstać należy liczyć się z tym, że droga krajowa która jest stanie się dróżką gminną, skąd się weźmie czterysta tysięcy które ma przyjechać i zwiedzać muzeum.
	Pan Gwóźdź powiedział, że Pan Piłkowski poruszył znów kilkanaście wątków, a rozmowa dotyczy hali i spółki, a temat dotyczący drogi S6 nie ma nic wspólnego z tym punktem, rozmowa dotyczyła tego, jak należy spojrzeć na pomysł utworzenia spółki, jakie mogą być koszty i jakie korzyści z tego tytułu. Podsumowanie za ile faktycznie została wybudowana hala będzie wtedy, kiedy inwestycja zostanie rozliczona. Wtedy na bazie dowodów można stwierdzić, że Burmistrz mówił inaczej, a dziś jest to jeszcze proces ciągły.   
	Pan Piłkowski dodał, że już wiadomo na dzień dzisiejszy ile trzeba było wydać pieniędzy, a przed inwestycją mówiono, że będą to dużo mniejsze pieniądze, hala nie jest skończona, a to co miała włożyć Gmina jest dawno przekroczone, bo nie ma pieniędzy z zewnątrz, które obiecał Burmistrz. Pan Przewodniczący również ma pamięć wybiórczą, bo przypomina Panu Korzeniowskiemu że                   w Lubiechowie nie ma chodników które były mówione w trakcie kampanii wyborczej, ale sam zapomniał o tym co mówił w trakcie swojej kampanii wyborczej, ale się z tym nie zgadza, a trzeba pamiętać o poprzednich obietnicach Burmistrza i mieć to na uwadze, że to co często mówi jest niespełnione, niezrealizowane, a potem zawsze można powiedzieć ,,że ja nie zrezygnuję, bo byłbym niepoważny”, dwadzieścia lat to za mało na stanowisku Burmistrza.  
	Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie powiedziała, że zlikwidowany zostanie Referat Sportu, powołana zostanie spółka i ta spółka zawnioskuje o dofinansowanie na dokończenie budowy hali?
	Burmistrz Karlina Pan Miśko odpowiedział, że aby otrzymać dofinansowanie unijne z Regionalnego Programu Operacyjnego po zakończeniu inwestycji przez Gminę musi zostać wybrany w trybie konkursowym operator na tym obiekcie, czyli firmę, która będzie tym obiektem zarządzała. Nie można powoływać spółki w późniejszym terminie, ponieważ byłby to za krótki czas na wykazanie się przez spółkę doświadczeniem, w grudniu byłoby za późno. Nie wiąże się to obecnie z dodatkowymi kosztami, a sprawy formalne związane między innymi  z jej rejestracją trochę potrwają, jeżeli zostanie powołana, to dojdą dodatkowe koszty, kapitał zakładowy jakiś jest w osobach o których wspominał wcześniej. Spółkę należy powołać jak najszybciej, ponieważ specyfikację do każdego przetargu również mogą być kwestionowane, nie tylko wynik przetargu. Trudno będzie obronić się w sytuacji, że spółka będzie miała miesiąc czasu funkcjonowania i już będzie mogła przystąpić do rywalizacji z innymi podmiotami, które działają na rynku już kilka lat. Trzeba to zrobić jak najszybciej, a jeśli się nikt nie zgłosi? Wtedy miałaby być powoływana                      w ostatniej chwili? Ta działalność nie jest dochodowa i tu zysków się wielkich nie osiągnie, ponieważ podmiot będzie zarządzał ścieżkami rowerowymi, boiskami, wszystkim co jest związane z rekreacją i sportem. To jest droga która może doprowadzić do tego, że zostanie to utrzymane de facto w rękach Gminy, ale efekt końcowy będzie taki, że koszt utrzymania, który w stosunku do referatu będzie trochę większy, ale w porównaniu do podmiotu prywatnego nastawionego na jak największe zyski i koszty utrzymania infrastruktury będą większe.  
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina zgłosił autopoprawkę do projekt uchwały z prośbą o zmianę zapisu w projekcie uchwały w § 2  zamianę wyrazu ,,nim” na ,,nich” oraz w § 3 ust. 2 wykreślić słowa ,,i wkładem rzeczowym”, bo wkład rzeczowy wiąże się z koniecznością wyceny, inwentaryzacji i dopiero wtedy zostanie podjęta kolejna uchwała wyposażająca spółkę również w wkład rzeczowy.  
	Za podjęciem uchwały głosowało 7 radnych, 2 radnych było przeciwnych,                             6 wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała               Nr XXXVI/368/13 została podjęta większością głosów. 
	Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 
	Ad. 9l
	Wszystkie komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
	Uchwała Nr XXXVI/369/13 została podjęta przez radnych w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania. 
	Ad. 9ł
	Wszystkie komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
	Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 radny był przeciwny,                             2 wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała               Nr XXXVI/370/13 została podjęta większością głosów. 
	Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 
	Ad. 9m
	Wszystkie komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
	Uchwała Nr XXXVI/371/13 została podjęta w wyniku jednomyślnego głosowania. 
	Ad. 9n
	Wszystkie komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
	Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nie było głosów przeciwnych,                             1 radny wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała               Nr XXXVI/372/13 została podjęta większością głosów. 
	Pan Bogdan Piłkowski  wstrzymał się od głosu. 
	Ad. 9o
	Wszystkie komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XXXVI/373/13 została podjęta. 
	Ad. 9p
	Wszystkie komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
	W wyniku jednomyślnego głosowania radnych uchwała Nr XXXVI/374/13 została podjęta. 
	Ad. 9q
	Pan Tomasz Mycio Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się z pytaniem, co zmienia ta uchwała w stosunku do poprzedniej?
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina wyjaśnił, że w poprzedniej uchwale termin uiszczania opłaty był na dzień 15 każdego miesiąca, na kilku zebraniach wiejskich mieszkańcy wnioskowali, żeby termin został wydłużony do 20 dnia miesiąca następującego po miesiącu, którego opłata dotyczy. 
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XXXVI/375/13 została podjęta. 
	Ad. 9r
	W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem wniosku o wycofanie punktu z porządku obrad głosowało 13 radnych, nie było głosów przeciwnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. Punkt został wycofany                      z porządku obrad.  
	Ad. 10
	Zmieniło się quorum Pan Leszek Gago opuścił salę obrad.
	Ad. 11
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina powiedział, że co kwestii podnoszonej przez Panią Korzeniowską koszt 4 490 000,00zł ulica Konopnickiej to kosztorys inwestorski, Daszewo był ponad 3 700 000,00zł, jaka różnica będzie wiadomo dopiero po przetargu. Trudno porównywać obszar, który podlega rewitalizacji i musi być tam wykonana inwestycja w zupełnie inny sposób do ulicy która jest o bardzo małym natężeniu ruchu, mało uczęszczana. Poprosił, aby jeśli ktoś przyjdzie i będzie mówił, że Burmistrz coś obiecał, aby kontaktował się osobiście. Często przychodzą mieszkańcy na skargi na podległych urzędników i może kilkanaście procent tego typu sytuacji się potwierdza. Pośrednicy nie są potrzebni. Co do tablicy ogłoszeń zostanie sprawdzone czy jest miejsce do jej ustawienia, jeśli tak, to nie ma przeszkód, żeby tablica stanęła. Jeśli chodzi o monitoring, miejsca są wytypowane, koszty mniej więcej też, problem polega na pieniądzach, jeśli uda się je znaleźć jest szansa, żeby jeszcze w tym roku kamery zostały zainstalowane. Boisko poliuretanowe w Kowańczu, z funduszu sołeckiego zawsze można to robić, to zebranie mieszkańców decyduje o tym na co pieniądze przeznaczyć. Bramki na ulicy Waryńskiego, sprawa jest świeża, ale na pewno zostaną ustawione, nie może to zostać zrobione byle jak ze względów bezpieczeństwa, ale najpierw zostaną przeprowadzone konsultacje z mieszkańcami. Jeśli chodzi o MKS, to wszystko jest w nogach zawodników jeśli chodzi o kwestie techniczne, sprzęt, baza lokalowa, to wszystko co jest potrzebne do uprawiania sportu. Może brakło trochę ambicji, praca, czy różne inne obowiązki. Nie należy nic robić na siłę, prezesa również można zmienić, jeśli ktoś ma pomysł na poprowadzenie tej piłki w sposób lepszy niż do tej pory, zachęca do współpracy. Zespół będzie budowany, okaże się, czy uda się to już w pierwszym roku, czy za dwa lata. Przez trzy sesje wałkowany był temat zatrudnienia animatora sportu, ważna, żeby zajęcia były prowadzone i tak się dzieje. Diety dla sołtysów, wszyscy radni mają inicjatywę uchwałodawczą, mogą przygotować projekt uchwały.
	Pan Piotr Woś Zastępca Burmistrza Karlina powiedział, że jeśli chodzi                     o ulicę Wigury był przygotowany projekt organizacji ruchu, który został wysłany do Starostwa Powiatowego, nie został zatwierdzony, przygotowywane są poprawki i ponownie zostanie wysłany. Co do schodów INET-u nie ma informacji, ale zostanie to wyjaśnione.
	Pani Danuta Piwowarczyk Sekretarz Urzędu Miejskiego w Karlinie powiedziała, że na temat zwrotu wynagrodzenia pracownika rozmawiano na kilku sesjach i posiedzeniach komisji i Pan Piłkowski dobrze wie, że pracownik pomimo zmniejszonego wymiaru czasu pracy realizował w pełni swoje obowiązki, a nawet więcej i nie wrócą pieniądze do Gminy, ta Pani w pełni wypracowała te pieniądze poświęcając swój prywatny czas. Znana jest opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej przekazana przez Przewodniczącego Rady, wszyscy zostali poinformowani.
	Pani Anna Grodek Dyrektor Przedszkola Miejskiego w Karlinie odpowiedziała na pytanie Pani Korzeniowskiej, że wszystkie dzieci zostały przyjęte do Przedszkola, czworo dzieci jest rezerwowych i są to dzieci które nie osiągnęły dwóch i pół lat, a zgodnie z ustawą o systemie oświaty, art. 14 do Przedszkola mogą być przyjęte dzieci tylko powyżej tego wieku, czyli przepis prawa nie pozwala na przyjęcie dzieci do przedszkola. Poprosiła, aby wątpliwości i pytania mieszkańców dotyczące funkcjonowania Przedszkola lub Żłobka były wyjaśniane bezpośrednio u dyrektora placówki.
	Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie czy widział pismo dołączone do poprzedniego protokołu dotyczące Koła Gospodyń Wiejskich                  i Klubu Sportowego w Koziej Górze? 
	Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że zapozna się z jego treścią.
	Pani Anna Semenowicz powiedziała, że nie zgadza się z Burmistrzem                       w kwestii pytania dotyczącego rowu melioracyjnego. Radni są pośrednikami pomiędzy mieszkańcami, a Burmistrzem, jeśli mieszkaniec zgłasza jakiś problem, to tak jak w tym przypadku było tylko przypomnienie i nie widzi                      w swoim działaniu niczego złego.  
	Burmistrz Karlina Pan Miśko podkreślił, że nie powiedział, że Pani Semenowicz coś źle zrobiła, ale uważa, że zawsze jest lepszy kontakt bezpośredni.    
	      
	Ad. 12
	Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że na poprzedniej sesji nie została złożona żadna interpelacja, ale wpłynęła do Biura Rady opinia radcy prawnego dla Pana Bogdana Piłkowskiego oraz odpowiedzi  na zapytania dla Pana Bogdana Piłkowskiego, Pani Barbary Michałek.
	Pan Robert Madejski Radny Rady Powiatu Białogardzkiego powiedział, że nie podobała mu się także odpowiedź Burmistrza na pytanie Pani Anny Semenowicz i zwrócił się z pytaniem, kiedy ten rów będzie wyczyszczony?  
	Pan Piotr Gwóźdź przypomniał, że to nie jest odpowiedni punkt, ten punkt jest dla osób, które uzyskały odpowiedzi na zapytania z poprzedniej sesji i jest to dopytanie do tego, co zostało udzielone na piśmie. 
	Pan Tomasz Mycio Radny Rady Miejskiej w Karlinie zapytał o swoje zapytanie dotyczące działalności sołtysa w Karścinie? 
	Przewodniczący Rady Pan Gwóźdź odpowiedział, że traktował to jako rozpoznanie tematu, odbyło się zebranie w Karścinie w którym uczestniczył, padły tam jakieś deklaracje i ustalenia, sprawa bardziej dotyczy społeczności lokalnej. Nie było to traktowane jako pytanie.
	Ad. 13
	Po wyczerpaniu się porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Miejskiej  w Karlinie Pan Piotr Gwóźdź podziękował za przybycie i udział radnym oraz zaproszonym gościom i o godzinie 1530 dokonał zamknięcia XXXVI  sesji Rady Miejskiej w Karlinie.
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